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PROTOKÓŁ NR V/2003
z V sesji RADY MIASTA GDAŃSKA

która odbyła się w dniu 23 stycznia 2003 roku
w sali obrad Nowego Ratusz w Gdańsku

ul. Wały Jagiellońskie 1

Początek obrad godz. 9.00.

Na stan 34 radnych w sesji udział wzięło 34 radnych.

PUNKT 1

SPRAWY REGULAMINOWE

Przewodniczący Rady Miasta BOGDAN OLESZEK
Otworzył i przewodniczył obradom sesji Rady Miasta Gdańska.

Radny – BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący RMG
Przypominam o zalogowaniu kart do glosowania.

Komendant Wojskowej Komendy pułkownik Jerzy Mister
wręczył medale przyznane przez Ministra Obrony Narodowej.

 Lista osób którym przyznano medale stanowi załącznik nr 1 do niniejszego
protokołu.
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Radny – BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący RMG
Zapraszam Przewodniczących Klubów do stołu prezydialnego. Zrobimy krótki 5
min. Konwent. Musimy omówić jedna sprawę.

Klub radnych SLD złożył wniosek o przełożenie punktu 5 na następną sesję w
przypadku gdy radni i kluby nie otrzymają tych materiałów z odpowiednim
wyprzedzeniem przed sesja.
Wniosek stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu.

Wpłynął wniosek KPGiM o włączenie do porządku obrad projektu uchwały w
sprawie wyboru delegata Miasta Gdańska w Stowarzyszeniu „Związek Miasta i
Gmin Morskich” – druk nr 117.

Wpłynął wniosek Prezydenta Miasta o ujęcie w porządku obrad projektów
uchwał w sprawie:

- zmiany uchwały w sprawie uchwalenia budżetu miasta Gdańska na rok
2003 – druk nr 115,

- zmiany uchwały nr XLI/1262/2001 RMG z dnia 29 listopada 2001 r. w
sprawie trybu postępowania o udzielenie dotacji z budżetu Miasta
Gdańska podmiotom nie zaliczanym do sektora finansów publicznych i
nie działającym w celu osiągnięcia zysku na realizację zadań Miasta,
sposobu rozliczania oraz kontroli wykonywania zadań zmienionej
uchwałą nr XLVIII/1455/2002 RMG z dnia 25 kwietnia 2002 r oraz
uchwałą nr LI/1568/2002 RMG z dnia 11 lipca 2002 r – druk nr 116,

Konwent również pozwolił na wprowadzenie druku nr 118 ponieważ w
przyszłym miesiącu, jeszcze przed sesja odbędzie się spotkanie Stowarzyszenia
Zdrowych Miasta Polskich. Powinniśmy mieć tam swojego kandydata.

Radny – EUGENIUSZ WĘGRZYN – Wiceprzewodniczący RMG
Z przykrością stwierdzam, że nie mam druku 117.  Kolega Gorecki też nie ma.
Nie możemy włączać do porządku coś czego nie mamy.

 Radny – BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący RMG
Według informacji powinniśmy mieć. Kto nie ma ten zaraz otrzyma.

Radny – ALEKSANDER ŻUBRYS
Po pierwsze jest bardzo zła słyszalność. Nie wiem o co tutaj chodzi. Jeśli jest
hałas na sali to proszę pana Przewodniczącego aby nad nim zapanował.
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Radny – BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący RMG
Przepraszam na chwile. Bardzo proszę zająć miejsca. Panią przy radnej Gosz
proszę nie przeszkadzać, mamy już obrady. Proszę o spokój.

Radny – ALEKSANDER ŻUBRYS
Panie Przewodniczący,
Panie Prezydencie.
Dzisiaj jest zapowiedziane bardzo ważne wystąpienie pana Prezydenta. Nasz
klub wnioskował od początku kadencji o to wystąpienie. Chcieliśmy się do tego
dobrze przygotować. Dyskusja jest przewidziana. Trudno jest dyskutować bez
przygotowania o problemach. Złożyliśmy wniosek na ręce pana
Przewodniczącego aby tezy lub materiały były przedłożone prędzej. Jeśli nie to
przełóżmy tą sprawę na następną sesje. Ten wniosek jako klub podtrzymuję.

PAWEŁ ADAMOWICZ – Prezydenta Miasta Gdańska
Panie Przewodniczący,
Wysoka Rado.
Ja ten wniosek odnotowuję ze smutkiem. Jest początek kadencji, apelowałem o
współpracę ponad podziałami na rzecz Gdańska. Widzę, że mamy przykład
pierwszego, całkowicie niepotrzebnego spięcia. Zapowiadałem, że będzie takie
wystąpienie. Jest zwyczajem parlamentarnym i zwyczajem normalnym
wynikającym nazwijmy z podstawowego wykształcenia, że słuchamy
wystąpienia, notujemy swoje uwagi i na gorąco komentujemy. Ja nie widziałem
nigdy aby expose premiera rządu jakiegokolwiek państwa było dostarczane
parlamentarzystą wcześniej aby prasa mogła najpierw to expose skrytykować i
opisać. Potem już nie byłoby potrzebne wystąpienie premiera w parlamencie. Ja
mógłbym dyskietki rozdać. Po co tracić czas na sesji rady. Kto ma ochotę to
przeczyta. Oczywiście wcześniej wszystkie gazety by to skomentowały. Po co
debata? Proszę państwa, każdy z nas uczestniczył w rozmaitych debatach,
wystąpieniach i jestem zdziwiony. Ja się mogę wszystkiego spodziewać po 12
latach bycia samorządowcem ale nie wniosku zdjęcia z porządku obrad
prezentacji kierunków działania Prezydenta. Czy jest to wniosek w kierunku
uniemożliwienia Prezydentowi wybranemu w bezpośrednich wyborach przez
Gdańszczan wygłoszenie tego co zamierza zrobić. Jest to wręcz akt niechęci. Ja
nie będę zdziwiony jak klub SLD nie zostawi suchej nitki na moim wystąpieniu
- to jest święte prawo opozycji. Jestem zdziwiony tym, że chce mi zamknąć usta
i nie dopuścić do prezentacji używając argumentów z zakresu szkoły
powszechnej, że nie jest się  przygotowanym, że nie będzie się mogło
dyskutować. Każdy będzie mógł dyskutować nad tym co usłyszy. Myślę, że nie
mówię z szybkością karabinu maszynowego tylko spokojnie, naturalnie. Ja po
prostu jestem zdziwiony. Mam nadzieję, że jest to lapsus. Być może pora jest
jeszcze wczesna i być może nie do końca słyszę to co słyszę.
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Radny – BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący RMG
Nie chcę żeby wywiązała się w tym punkcie dyskusja. Proszę tylko o
uzupełnienie Przewodniczącego Klubu.

 Radny – ALEKSANDER ŻUBRYS
Panie Prezydencie.
Zupełnie niepotrzebnie grają tutaj emocje. Po pierwsze pewne zwyczaje
parlamentu zaczynamy przenosić na nasz grunt ale myślę, że wprost
porównywanie tych dwóch spraw jak expose premiera i pana wystąpienie jest w
tym momencie niewłaściwe. Ja nie chcę podnosić temperatury tej dyskusji bo to
jest bez sensu. Nie było naszą intencją rozpoczynanie kadencji od spięcia –
odwrotnie, nasze intencje były jak najbardziej pozytywne i konstruktywne.
Oczywiście możemy dyskutować na temat tego co pan dzisiaj powie wprost. To
nie jest warunek nieodzowny ale uważaliśmy, że warto się do tego odnieść
konstruktywnie z przygotowaniem. Można ripostować, podejmować ataki lub
pochwalić pana za to co pan powie. Uważaliśmy tylko, że lepiej to zrobić z
przygotowanie. Proszę nie odbierać tego tak bo ja nie chcę wchodzić na poziom
dyskusji, który pan zaproponował właśnie dlatego, że chcemy być
konstruktywną opozycją.

Radny – BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący RMG
Przystępujemy do głosowania.
Kto z państwa jest za zdjęciem punktu 5?

za -   8
przeciw - 18
wstrzymało się -   2

RADA MISTA GDAŃSKA
W głosowaniu n i e  p r z y j ę ł a

Kto z państwa jest za wprowadzeniem druku nr 117?

za - 20
przeciw - 10
wstrzymało się -   1

RADA MISTA GDAŃSKA
W głosowaniu  p r z y j ę ł a
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Kto z państwa jest za wprowadzeniem druku nr 115?

za - 19
przeciw -   2
wstrzymało się -   7

RADA MISTA GDAŃSKA
W głosowaniu  p r z y j ę ł a

Kto z państwa jest za wprowadzeniem druku nr 116?

za - 19
przeciw -   1
wstrzymało się -   8

RADA MISTA GDAŃSKA
W głosowaniu  p r z y j ę ł a

Kto z państwa jest za wprowadzeniem druku nr 118?

za - 21
przeciw -   4
wstrzymało się -   5

RADA MISTA GDAŃSKA
W głosowaniu  p r z y j ę ł a
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Radny – RYSZARD OLSZEWSKI
Mam prośbę do pana Przewodniczącego o udostępnienie czasu w dyskusji nad
projektem uchwały, druk nr 110 przedstawicielowi stowarzyszenia Nasz
Gdańsk.

Radny – BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący RMG
Za chwilę prezydium podejmie decyzję ponieważ nie mamy takiego zwyczaju.
Wprowadzone uchwały będziemy procedować na końcu. Uchwałę 115 i 116
procedujemy po przerwie.

Kto z państwa jest za przyjęciem proponowanego porządku obrad?

za - 21
przeciw -   4
wstrzymało się -   6

RADA MISTA GDAŃSKA
W głosowaniu  p r z y j ę ł a

PORZĄDEK OBRAD:

 1. Sprawy regulaminowe
- otwarcie sesji,

         - zatwierdzenie porządku obrad.

 2. Komunikaty:
- Prezydium i Komisji Rady Miasta,
- Prezydenta Miasta.

 3. Oświadczenia Klubów Radnych.

 4. Interpelacje, zapytania radnych i odpowiedzi Prezydenta Miasta.

 5. Prezentacja kierunków działania Prezydenta Miasta Gdańska na
okres kadencji 2002-2006

- dyskusja
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 6. Uchwały w sprawie :
      
 1) zmiany w składzie osobowym Komisji Rozwoju Przestrzennego Rady

Miasta Gdańska  (druk nr 109),

 2) zmiany delegatów Miasta Gdańska w Stowarzyszeniu „Związek
Miast Nadwiślańskich”   (druk nr 113),

 3) wyboru delegata Miasta Gdańska w Stowarzyszeniu „Związek Miast i
Gmin Morskich”  (druk nr 117),

 4) zmiany uchwały w sprawie uchwalenia budżetu miasta Gdańska na
rok 2003 (druk nr 115),

 5) powołania Koordynatora Lokalnego Stowarzyszenia Zdrowych Miast
Polskich   (druk nr 118),

 6) rozpatrzenia i rozstrzygnięcia zarzutu do projektu miejscowego planu
zagospodarowania przestrzennego Kolonii Jordana, Ochota
i Przybyszewskiego  w mieście Gdańsku  (druk nr 58),

 7) rozpatrzenia i rozstrzygnięcia protestów do projektu miejscowego
planu zagospodarowania przestrzennego Kolonii Jordana, Ochota
i Przybyszewskiego  w mieście Gdańsku  (druk nr 59),

 8) zmiany uchwały nr XLI/1262/2001 RMG z dnia 29 listopada 2001 r.
w sprawie trybu postępowania o udzielenie dotacji z budżetu Miasta
Gdańska podmiotom nie zaliczanym do sektora finansów publicznych
i nie działającym w celu osiągnięcia zysku na realizację zadań Miasta,
sposobu rozliczania oraz kontroli wykonywania zadań zmienionej
uchwałą nr XLVIII/1455/2002 RMG z dnia 25 kwietnia 2002 r oraz
uchwałą nr LI/1568/2002 RMG z dnia 11 lipca 2002 r (druk nr 116),

 9) rozpatrzenia i rozstrzygnięcia protestu do projektu miejscowego planu
zagospodarowania przestrzennego Oliwa rejon ulicy Obrońców
Wybrzeża  w mieście Gdańsku  (druk nr 73),

 10) uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego
Oliwa rejon ulicy Obrońców Wybrzeża w mieście Gdańsku  (druk nr
72),
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 11) rozpatrzenia i rozstrzygnięcia zarzutów do projektu miejscowego
planu   zagospodarowania przestrzennego Oliwa rejon ulicy
Poznańskiej             w mieście Gdańsku  (druk nr 74),

 12) rozpatrzenia i rozstrzygnięcia zarzutów do projektu miejscowego
planu   zagospodarowania przestrzennego lotniska – części północnej
w Klukowie – Rębiechowie w mieście Gdańsku  (druk nr 90),

 13) rozpatrzenia i rozstrzygnięcia zarzutów do projektu miejscowego
planu   zagospodarowania przestrzennego odcinka ul.Nowej
Kościuszki             od ul.Kilińskiego do ul.Hallera w mieście
Gdańsku  (druk nr 97),

 14) rozpatrzenia i rozstrzygnięcia protestów do projektu miejscowego
planu   zagospodarowania przestrzennego odcinka ul.Nowej
Kościuszki             od ul.Kilińskiego do ul.Hallera w mieście
Gdańsku  (druk nr 98).

 15) o przystąpieniu do sporządzenia miejscowego planu
zagospodarowania przestrzennego centrum Zaspy z węzłem
przesiadkowym SKM w mieście Gdańsku  (druk nr 89),

 16) o przystąpieniu do sporządzenia zmiany miejscowego planu
zagospodarowania przestrzennego Kartuska Południe III w mieście
Gdańsku  (druk nr 91),

 17) o przystąpieniu do sporządzenia miejscowego planu
zagospodarowania przestrzennego rejonu ulic Zacnej i Szczodrej w
mieście Gdańsku       (druk nr 92),

 18) o przystąpieniu do sporządzenia miejscowego planu
zagospodarowania przestrzennego Oliwa Dolna rejon ulic Chłopskiej
i Obrońców Wybrzeża    w mieście Gdańsku  (druk nr 93),

 19) o przystąpieniu do sporządzenia miejscowego planu
zagospodarowania przestrzennego na zachód od ulicy Złota Karczma
w mieście Gdańsku  (druk nr 94),

 20) o przystąpieniu do sporządzenia miejscowego planu
zagospodarowania przestrzennego Śródmieście rejon targowiska przy
ul. Elbląskiej w mieście Gdańsku  (druk nr 99),



9

 21) o przystąpieniu do sporządzenia miejscowego planu
zagospodarowania przestrzennego Śródmieście rejon ulic Chłodnej
i Sadowej w mieście Gdańsku  (druk nr 100),

 22) o przystąpieniu do sporządzenia miejscowego planu
zagospodarowania przestrzennego Śródmieście rejon ulicy
Zawodnikówj w mieście Gdańsku  (druk nr 101),

 23) wniesienia skargi do Naczelnego Sdądu Administracyjnego
na rozstrzygnięcie nadzorcze Wojewody Pomorskiego  (druk nr
105),

 24) wniesienia skargi do Naczelnego Sdądu Administracyjnego
na rozstrzygnięcie nadzorcze Wojewody Pomorskiego  (druk nr
106),

 25) wniesienia skargi do Naczelnego Sdądu Administracyjnego
na rozstrzygnięcie nadzorcze Wojewody Pomorskiego  (druk nr
107),

 26) powołania Komisji Dyscyplinarnej I instancji orzekającej w sprawach
odpowiedzialności dyscyplinarnej mianowanych pracowników
samorządowych   (druk nr 103),

 27) powołania Komisji Dyscyplinarnej II instancji orzekającej w
sprawach odpowiedzialności dyscyplinarnej mianowanych
pracowników samorządowych   (druk nr 88),

 28) nabycia na własność przez Gminę Miasta Gdańska nieruchomości
Skarbu Państwa   (druk nr 75),

 29) nabycia na własność przez Gminę Miasta Gdańska nieruchomości
Skarbu Państwa   (druk nr 76),

 30) nabycia na własność przez Gminę Miasta Gdańska nieruchomości
Skarbu Państwa   (druk nr 77),

 31) nabycia na własność przez Gminę Miasta Gdańska nieruchomości
Skarbu Państwa   (druk nr 78),

 32) nabycia na własność przez Gminę Miasta Gdańska nieruchomości
Skarbu Państwa   (druk nr 80),
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 33) nabycia na własność przez Gminę Miasta Gdańska nieruchomości
Skarbu Państwa   (druk nr 82),

 34) nabycia na własność przez Gminę Miasta Gdańska nieruchomości
Skarbu Państwa   (druk nr 83),

 35) nabycia na własność przez Gminę Miasta Gdańska nieruchomości
Skarbu Państwa   (druk nr 84),

 36) nabycia na własność przez Gminę Miasta Gdańska nieruchomości
Skarbu Państwa   (druk nr 87),

 37) wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty od opłat za użytkowanie
wieczyste gruntu i od ceny sprzedaży budynku oraz budowli dla
Muzeum Historycznego Miasta Gdańska  (druk nr 79),

 38) wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty od opłat za użytkowanie
wieczyste gruntu i od ceny sprzedaży budowli dla Państwowego
Instytutu Geologicznego w Gdańsku   (druk nr 81),

 39) nadania Parkowi Brzeźnieńskiemu imienia patrona   (druk nr 95),

 40) nadania nowej nazwy ulicy   (druk nr 96),

 41) nadania Szkole Podstawowej Nr 17 w Gdańsku przy ul.Czarnieckiego
2 imienia HETMANA STEFANA CZARNIECKIEGO  (druk nr
102),

 42) przyjęcia „Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania
Problemów Alkoholowych w Gdańsku na 2003 rok”  (druk nr 104),

 43) określenia zadań, na które przeznaczone będą środki z Państwowego
Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych pracowników
samorządowych  (druk nr 108),

 44) podania do publicznej wiadomości informacji o zamiarze i
przyczynach likwidacji miejskiej instytucji kultury pod nazwą
„Centrum Edukacji Teatralnej”  (druk nr 108),

 45) zmieniająca uchwałę w sprawie zasad i trybu przeprowadzania
wyborów do rad jednostek pomocniczych   (druk nr 110),
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 46) zmieniająca uchwałę w sprawie określenia organizacji, zasad
finansowania oraz zakresu działania jednostek pomocniczych Miasta
Gdańska   (druk nr 111).

 7. Wnioski, oświadczenia osobiste.
 8. Zakończenie obrad.

PUNKT 2

KOMUNIKATY

Radny – BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący RMG
10.02.2003 r. o godzinie 13 odbędzie się spotkanie z radnymi na którym zostaną
przedstawione problemy Studium Uwarunkowań i Kierunków
Zagospodarowania Przestrzennego miasta Gdańska oraz procedura sporządzania
planów zagospodarowania przestrzennego. Spotkanie odbędzie się w BRG
ul. Wały Piastowskie w sali nr 408.

Radny – TADEUSZ MĘKAL
Panie Przewodniczący,
Wysoka Rado.
W związku z pilnym wprowadzeniem druku dotyczącym zmian w budżecie
zwołuję na godzinę 13 krótkie posiedzenie KRP.

Radny – KAZIMIERZ KORALEWSKI
Panie Przewodniczący,
Wysoka Rado.
Na posiedzeniu KPGiM przegłosowaliśmy stanowisko naszej komisji w sprawie
odwołania ze stanowiska prezesa Jana Kurka.

Radny Koralewski odczytał opinie KPGiM.
Opinia stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu.
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PAWEŁ ADAMOWICZ – Prezydent miasta Gdańska
Panie Przewodniczący,
Wysoka Rado.
Pierwsza informacja dotyczy współpracy zagranicznej. 27 lutego przyjedzie do
Gdańska burmistrz Hamburga. Jak wiemy Hamburg obok Berlina i Bremy jest
jednym z trzech miast o statucie landu. Jego partnerem jest województwo
Pomorskie.  Burmistrz Hamburga jest zainteresowany współpracą z
Trójmiastem.

Ministerstwo Infrastruktury przygotowuje zmianę rozporządzenia, której celem
jest zmiana długości dróg krajowych. Długość dróg krajowych na terenie
Gdańska obecnie wynosi ponad 51 kilometrów. Ministerstwo chce zmienić ta
długość o 14 kilometrów.
Za kategorią dróg idą pieniądze. Zmniejszenie powierzchni długości dróg
spowoduje uszczerbek finansowy. Można powiedzieć, że jest to kolejny pomysł
na skok na kasę samorządową. Z bardzo wstępnych szacunków wynika, że
będzie to kosztowało budżet miasta ok. 3.5 miliona złotych. Takich przykładów
mamy więcej. Powoduje to, że mamy niebezpieczną tendencję przerzucania
kryzysów finansów publicznych na samorządy. Kto będzie odpowiadał za
niezadowolenie mieszkańców? Oczywiście Prezydent i rada. Bez względu na
przynależności partyjne powinniśmy o tym głośno mówić i protestować. To jest
ogołacanie nie dofinansowanych samorządów.  Takie działanie to podcinanie
gałęzi na której samorząd siedzi.

Rząd przyjął Narodowy Plan Rozwoju. Plan ten jest niezbędny do tego aby
Polska mogła otrzymać środki z UE. Ten skomplikowany dokument ma jedna
zasadnicza wadę – nie zauważono w nim problemów i znaczenia obszarów
zespołów urbanistycznych dużych i średnich miasta. Udało nam się wpisać
punkt, że rząd widzi potrzeby i w następnym planie będzie to zauważone. Jeśli
taka tendencja będzie utrzymana to nie wróży to dobremu rozwojowi kraju.

Zostałem wybrany do zarządu Unii Metropolii oraz zostałem wybrany na współ
Przewodniczącego Komisji Wspólnej Rządu i Samorządu, który zajmuje się
infrastrukturą, ochroną środowiska i polityką regionalną.
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PUNKT 3

OŚWIADCZENIA KLUBÓW RADNYCH

Radny – ALEKSANDER ŻUBRYS
Panie Przewodniczący,
Wysoka Rado.
W naszym dzisiejszym oświadczeniu pragniemy odnieść się krótko do kilku
spraw.
Wyrażamy swoja dezaprobatę dla nie uwzględnienia naszego wniosku
dotyczącego wystąpienia Prezydenta. To bardzo ważne wystąpienie. Chcieliśmy
się do niego bardzo dobrze przygotować aby podjąć merytoryczną dyskusję –
niestety tak się nie stanie. W naszym piśmie do Przewodniczącego RMG
stwierdziliśmy, że o ile materiały te nie zostaną radzie przedstawione z
wyprzedzeniem to wnosimy o przeniesienie tego punktu obrad na następną
sesję. U podstaw naszego wniosku leżało tylko i wyłącznie dobre przygotowanie
się do dyskusji a nie żadne inne podstawy. Dlatego jeszcze raz chciałbym
odnieść się do wystąpienia pana Prezydenta. Zupełnie niepotrzebnie wszedł pan
na wyższy poziom emocji.
Kolejna sprawa dotyczy sposobu wdrożenia nowego regulaminu
organizacyjnego UM w Gdańsku. Pisała o tym prasa. Właściwie cicho i
potajemnie, za plecami radnych i pracowników - tyle mówimy o
transparentności działań władzy. Uważam, że przynajmniej niektóre z komisji
rady, a przynajmniej konwent powinny uzyskać wyprzedzającą informację w tej
sprawie.  Oczywiście zdajemy sobie sprawę z prerogatyw Prezydenta ale żeby,
aż tak się nie liczyć z opinia RMG i urzędników. Jest to chyba lekka przesada.
Generalna uwaga dotycząca tych zmian jest taka, że wszystko wskazuje na to, że
poprzednia reorganizacja była bublem. Zlikwidowano wówczas Wydział
Polityki Gospodarczej – dzisiaj ten wydział powraca, a wielki Wydział Spraw
Społecznych został na powrót rozczłonkowany. Dziwi wydział Kultury przy tym
podziale, który został włączony do Biura Prezydenta Miasta. Nie wiemy
wywyższenie to, czy degradacja? Naszym zdaniem raczej to drugie. Chyba, że
ten wydział ma pełnić specjalne funkcje promocyjne dla Prezydenta. Liczymy
na to, że w przyszłości pan Prezydent zechce z nami konsultować niektóre
ważne działania. Może ta cała reorganizacja to sposób na przeprowadzenie
zmian kadrowych. Taka opinia jest najczęściej powielana na forum szerszym i w
kuluarach.
Trzecia sprawa dotyczy faktu mnożenia się na naszych sesjach wszelkiego
rodzaju apeli kierowanych do władz centralnych, przepojonych politycznością,
niechęcią i zupełnie odbiegające od kompetencji Rady. Przecież mamy tyle
własnych problemów, spraw naszego miasta. Dzisiaj znowu słyszymy, że jest
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podobne oświadczenie a właściwie stanowisko KPGiM. Nie przyjmujemy tego
protestu. Sprawy kadrowe należą do odpowiedniego ministra. Naszym zdaniem
takie prowokujące wystąpienia na pewno nie służą zapisom z preambuły
tegorocznego budżetu, gdzie pan Prezydent słusznie chce skorelować politykę
gospodarczą naszego miasta z kierunkami rozwoju naszego kraju. Nawiasem
mówiąc nowy prezes porozumiał się i ze związkami i z radą.  Nie ma tam
konfliktów.
Problem zmniejszenia dróg krajowych jest działaniem zmierzającym w złym
kierunku i nasz klub podejmie poprzez swoich posłów i senatorów działania aby
ten kierunek działań zmienić.

Radna – ELŻBIETA GRABAREK – BARTOSZEWICZ
Panie Przewodniczący,
Panie Prezydencie,
Wysoka Rado.
W swoim wystąpieniu chcę powiedzieć o tym co mówił mój przedmówca. Z
bólem muszę stwierdzić, że jednak w tej nowej kadencji są złe praktyki, brak
zasad parlamentaryzmu. Chciałam się odnieść do kilku przykładów.
Po pierwsze z zaskoczeniem nasz klub przyjął fakt, że wybiera się reprezentacje
do zewnętrznych organów bez powiadamiania klubów. Wydaje mi się panie
Przewodniczący, że należałoby poinformować gdzie są wakaty i rozważyć
możliwość wyboru ze wszystkich gremiów, uwzględniając merytoryczność i
kompetencje.
Tego typu propozycje otrzymują tylko w biegu, cichcem komisje. Tym bardziej,
że za chwilę obudzimy się i zobaczymy, że są zjazdy poszczególnych gremiów i
okaże się, że naszego przedstawicielstwa nie ma, więc na kolanie kogoś
wybieramy.
Miesiąc temu przegłosowaliśmy rezygnacje pani Małkowskiej z członkostwa w
KRP. W tym momencie podeszłam do Prezydium rady informując, że nie mamy
kandydata z klubu na to miejsce tym niemniej zgodnie z pewnymi procedurami
parlamentarnymi zgłaszam o zarezerwowanie tego miejsca dla naszego klubu.
Uważałam, że samo poinformowanie jest pewną zasadą. Tak się jednak nie
stało. Zostałam poinformowana, że nowy radny wszedł na ten wakat. Ponieważ
jest to jedna z ważniejszych komisji ubolewam nad tym faktem. Chcę
poinformować wysoką radę i dziennikarzy, że w tej komisji mamy na 7 osób, 4
przedstawicieli PO, 1 – PiS, 1 SLD i nowo wybranego radnego.
Na Konwencie zadałam pytanie: co z reorganizacją UM? Pani Sekretarz miasta
odpowiedziała „dowiecie się w stosownym  czasie”. Drugi cytat mówił, że
będzie zakaz bezpośredniego kontaktowania się z urzędnikami, więc po co
mamy wiedzieć kto będzie dyrektorem poszczególnych wydziałów. Jeśli
przekreśliłam jakieś słowa to przepraszam ale myślę, że idea była tego rodzaju.
Uważam, że jest to kuriozum. Oczywiście pan Prezydent ma prawo. Rada
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regulaminu nie uchwala. Jest jednak dobry zwyczaj, żeby pewne konsultacje
dotyczące tej kwestii się odbyły.
W poprzedniej kadencji KE negatywnie opiniowała projekt zmiany struktury
urzędu. Odbiło się to negatywnie a teraz wracamy do tego wydziału ponownie.
Szkoda, że nie wsłuchano się wcześniej w ten głos. Ubolewam, ze tego typu
praktyki się dzieją.
Mówi się o cięciach. Pozwolę sobie przez najbliższe miesiące udowadniać jaka
niegospodarność jest ze strony urzędników.

Radny – WIESŁAW KAMIŃSKI
Pani Przewodnicząca.
Ja bardzo proszę o nie wprowadzanie radnych w błąd. Informuję panią, że wraz
ze zmianą ustawy o samorządzie gminnym doszło do podziału kompetencji i
warto po kilku miesiącach zapoznać się z tymi uregulowaniami. Jeśli chodzi o
wybór komisji merytorycznych poszczególnych kandydatów do związków to
proszę by członkowie LPR aktywnie uczestniczyli w pracach komisji. Nie
będzie wtedy problemów o których pani wspomina.

PAWEŁ ADAMOWICZ – Prezydent miasta Gdańska
Panie Przewodniczący,
Wysoka Rado.
Mam krótkie sprostowanie do wystąpienia pana Żubrysa i pani Grabarek.
W dniu kiedy opinia publiczna dowiedziała się o nowym zarządzeniu
Prezydenta w tym samym dniu, w skrzynkach radnych, była ta struktura. Więc
proszę nie mówić, że radni o niczym nie wiedzą. Dowiedzieli się jak wszyscy
inni.
Te elementy w dziwny sposób pomijały fakt, że w momencie ujawnienia
zarządzenia radni też je otrzymali. Chyba, że pani radna Grabarek do tej pory
nie zajrzała do swojej skrzynki.

Radny – CZESŁAW NOWAK
Panie Przewodniczący,
Wysoka Rado.
W imieniu PiS i PO mam zaszczyt przedstawić na forum rady dokument. Myślę,
że jest to również mój komentarz jako byłego więźnia politycznego. Sprawa
dotyczy istnienia Instytutu Pamięci Narodowej. My nie żyjemy w próżni
politycznej, jesteśmy obywatelami tego kraju. Jako radni i obywatele kraju
mamy obowiązek wypowiadania się na temat tych spraw.
Radni Klubów PO i PiS RMG stanowczo protestują przeciwko ograniczaniu
działalności Instytutu pamięci narodowej poprzez zmniejszenie budżetu na 2003
rok, jak również poprzez próbę wyłączenia pionu śledczego ze struktury IPN i
włączenia go do Prokuratury Powszechnej.
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Takie działanie podejmuje SLD w senacie gdzie ma zdecydowaną większość.
IPN jest w Polsce potrzebny w jego obecnym kształcie organizacyjnym.
Potrzebny jest mu spokój aby wypełniać zadania. Polska chce być państwem
prawa. Wszystkie siły polityczne, które autentycznie chcą przystąpienia do UE
powinny dążyć do uwiarygodnienia się i do oczyszczenia najnowszej historii z
zakłamania, ujawnienia i ukarania zbrodni przeciwko ludzkości a także zbrodni
komunistycznych popełnionych na własnych obywatelach w okresie PRL. Nie
chcemy odwetu ale nie możemy wymazać z pamięci bolesnych wydarzeń np. w
grudniu 1970 roku na Wybrzeżu. Prawda jaką mogą odkryć prokuratorzy IPN
może okazać się bolesna dla SLD, która dziedziczy ideologiczną spuściznę po
PZPR i całym PRL. Prawdę tą łatwiej byłoby ukryć w Prokuraturze
Powszechnej gdzie nadzór nad śledztwem jest szczególnie kontrolowany i
podporządkowany interesom rządzących.
To jest naszym zdaniem główny powód ingerencji senatorów SLD w działalność
IPN. W czasach PRL – u byli prześladowani prześladowcy. Nie możemy
zapominać o tych którzy cierpieli i ginęli dla niepodległej Polski. Nie możemy
także dopuścić do tego aby w pamięci młodego pokolenia zacierano różnice
pomiędzy prześladowanym a prześladowcą. Tę prawdę powinien odkrywać IPN.
Radni PO i PiS apelują do radnych innych miast Wybrzeża o obronę IPN i jego
niezależnego, spokojnego działania w odkłamywaniu historii, ujawnianiu
zbrodni popełnianych na narodzie Polskim przez komunistyczne organy represji
w okresie PRL.
Podpisali przewodniczący klubów: Grzegorz Strzelczyk i Wiesław Kamiński.

Radna – ELŻBIETA GRABAREK – BARTOSZEWICZ
Panie Prezydencie.
Uważam, że z radnymi wypadałoby skonsultować, zaprosić ich na spotkanie,
wysłuchać ich propozycji. Myślę, ze jest to pewna kultura polityczna, o której
tutaj mówimy i o tych standardach które chcemy w Gdańsku stosować. Nie była
to osobista wycieczka przeciwko nikomu natomiast myślę, że te praktyki, które
stosujemy od początku kadencji są złe i to będziemy napiętnować. O tym
mówiłam w swoim wystąpieniu. Ponieważ edukacja leży mi szczególnie na
sercu a pan mówił o generowaniu wielkich wydatków ja postanowiłam, że
udowodnię, że zła gospodarność powoduje generowanie kosztów. Pan Nocny w
piątek spotkał się z dyrektorami i składał dramatycznie ręce mówiąc o cięciach.
Nie zaprosił radnych do czego się wcześniej zobowiązał. W tym momencie ja
jako radna na spotkaniach odbieram informacje, że to rada tnie budżet edukacji.
W związku z tym chciałabym mieć szansę na udzielenie odpowiedzi: kto jest
głównym decydentem i gdzie są przyczyny? Tylko o to proszę i o nic więcej.
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Radny – ALEKSANDER ŻUBRYS
Mam prośbę do radnych z klubu pracujących w RMG. Nie upolityczniajmy
obrad. Mamy inne cele w Gdańsku. Gdańsk ma wielkie zadłużenie, bezrobocie,
nie mamy inwestorów. To jest pole naszego działania. Chyba, że to co koledzy
proponują ma być głównym przedmiotem naszego działania. Jeśli tak, to ten
start do tej kadencji nie wygląda najlepiej. My w tej dyskusji na pewno nie
będziemy brali udziału.

Radny – WIESŁAW KAMIŃSKI
Drogi kolego Olku.
Muszę powiedzieć, żze od samego rana jestem zdumiony tym co koledzy i
państwo z klubu SLD proponują. Najpierw proponujecie zakazanie
Prezydentowi prezentacji kierunków jego działania – to jest rzecz niesłychana. Z
drugiej strony napiętnujecie prawo klubów do oświadczeń, które są składane
zgodnie z regulaminem i przyjętym porządkiem obrad. W związku z
powyższym może tak naprawdę  należy się zastanowić nad słowami, które się
wypowiada.

Radny – ALEKSANDER ŻUBRYS
Dwukrotnie mówiłem o przesłankach naszego wniosku. Być może koledze
Kamińskiemu trzeba powiedzieć to po raz trzeci albo odtwórz to kolego z
nagrania.

Radny – EUGENIUSZ GŁOGOWSKI
Mam pytanie do pana Przewodniczącego. Pan Kamiński użył sformułowania
cytuję: „postępowanie zgodnie z regulaminem”. Czy w treści oświadczeń
Klubowych z PO jej członkowie będą się wypowiadali 3 –4 -krotnie. Jeśli tak, to
ja proszę również o możliwość zabierania głosu w oświadczeniach Klubowych.
Proszę aby pan Przewodniczący Klubu to wyjaśnił albo się do tego
ustosunkował.

Radny – BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący RMG
Jesteśmy w punkcie oświadczenia Klubowe więc bardzo proszę nie dyskutujmy.
Nie będziemy w nieskończoność przedłużać.

Radny – TOMASZ SOWIŃSKI
Zgłaszam wniosek formalny aby uciąć tą nie dyskusję ale gadulstwo i przejść do
następnego punktu obrad.
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PUNKT 4

INTELPELACJE, ZAPYTANIA RADNYCH I
ODPOWIEDZI PREZYDENTA MIASTA

Wiceprzewodniczący RMG Eugeniusz Węgrzyn odczytał zgłoszone
interpelacje oraz treść interpelacji radnej Zofii Gosz.

Odpowiedzi na interpelacje stanowią załącznik nr 4 do niniejszego
protokołu

Wiceprzewodniczący RMG Eugeniusz Węgrzyn odczytał zgłoszone
zapytania.

Odpowiedzi na zapytania stanowią załącznik nr 5 do niniejszego protokołu

PAWEŁ ADAMOWICZ – Prezydent miasta Gdańska
Pytania:

1. Czy ograniczono prenumeratę „Głosu Wybrzeża” dla UM i RMG?
- w 2002 roku prenumerowano ok. 20 egzemplarzy, dzisiaj prenumerujemy

2 jeden dla BRMG drugi dla Biura Prasowego.

2. Jakie  jest uzasadnienie podjęcia takiej decyzji?
- oszczędności.

3. jakie będę następne kroki w stosunku „do ludzi nie daj Boże
samodzielnie myślących”?

- na to pytanie panu Węgrzynowi już nie odpowiem nawet nie skomentuje.
Po prostu niech badacze w przyszłości ocenia mentalność.

Radna – ELŻBIETA GRABAREK – BARTOSZEWICZ
Panie Przewodniczący.
Ja już wcześniej prosiłam o głos ponieważ chciałam odpowiedzieć na słowa
pana Węgrzyna, który poinformował, że już wcześniej otrzymałam odpowiedz.
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Ja otrzymałam odpowiedz, że otrzymam odpowiedz w terminie późniejszym.
Więc na dzisiaj odpowiedzi nie mam.
Mówimy o podaniu kwoty z tytułu zastępstw procesowych. Jakie koszty
poniosło miasto?

Radny – EUGENIUSZ WĘGRZYN – Wiceprzewodniczący RMG
Pani Radna.
Wydaje mi się, Ze w świetle tego co posiadam udzielono odpowiedzi. Mam taką
informacje. Może jest brak szczegółowych danych.
Nie sposób mi przejść do porządku dziennego nad komentarzem pana
Prezydenta, który od spraw mentalnych odsyła formę zadanego do niego
pytania.
Panie Prezydencie.
Naprawdę proponuję jako starszy człowiek, żebyśmy panowali nad językiem
niezależnie od tego co się chce wyrazić. To jest trudne szczególnie gdy jest się
podnieconym. A całej radzie proponuję abyśmy podjęli wniosek o likwidacji
sejm i senatu bo zajmujemy się sprawami, które nie potrzebnie są przez nich
rozpatrywane pomimo tego, że znajdują się w ich kompetencji.

PUNKT 5

PREZENTACJA KIERUNKÓW DZIAŁANIA
PREZYDENTA MIASTA GDAŃSKA NA OKRES

KADENCJI 2002 – 2006

Prezydent Paweł Adamowicz wygłosił wystąpienie programowe.

Wystąpienie stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu.

Radny – EUGENIUSZ GŁOGOWSKI
Panie Przewodniczący,
Panie Prezydencie.
Mam propozycje aby w dniu dzisiejszym nie zamykać tej dyskusji na
oświadczeniu pana Prezydenta. Ze zrozumiałych względów trudno do
niektórych kwestii się ustosunkować. Wymagają one w niektórych przypadkach
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pogłębionego rozważania. Zresztą jeszcze dzisiaj sformułuję kilka pytań.
Nawiąże jeszcze do wniosku naszego klubu, który cytuję pana słowa nie chciał
„uniemożliwić panu wystąpienia” ale taką pogłębioną dyskusję przeprowadzić.
Gdybym miał być złośliwy panie Prezydencie to mógłbym powiedzieć w ten
sposób. To wystąpienie, które pan rozdał tak ładnie oprawione wystarczyło
wcześniej bez oprawienia dostarczyć radnym. Z mojego punktu widzenia
ważniejsza od ładnie przygotowanej okładki była treść. To tyle tylko pod
kontem pewnych złośliwości, żeby pokazać intencje. Nasz wniosek nie miał na
celu czynienia złośliwości tylko miał pomóc w debacie. Tym bardziej odnosząc
się do pana wystąpienia mam pewien niedosyt. Zacznę od pytań na które w
wystąpieniu nie udzielono odpowiedzi. Pan Prezydent pokazywał koszt np.
obligacji i kredytów i to wygląda ponętnie. Odsetki wynoszą tyle, kredyty tyle.
Zadam retoryczne pytanie: obligacje jak były zaciągane to był chyba 1997 rok.
Wtedy trzeba był się spytać czy są inne alternatywne koszty? Jeżeli mówimy o
źródłach finansowania z 2001 – 2002 roku kiedy ten kredyt jest całkowicie inny
to nie można tych podstaw przykładać. To są inne warunki makro.  Jest to moje
podstawowe pytanie. Gdybym miał wiedzę to mógłbym się odnosić do tego
które rozwiązanie jest bardziej racjonalne.
Druga kwestia dotyczy wzrostu lub zaniku przedsiębiorczości. Podawał pan jaki
jest wzrost podmiotów w stosunku do lat poprzednich. Mógłbym zadać kolejne
pytanie. Dwa lata temu była zmiana przepisów finansowych. Ja sam prowadzę
działalność gospodarczą i wiem, że byłem zmuszony zreorganizować swoje
podmioty. Na ile wzrost podmiotów był spowodowany zmianą przepisów a na
ile wynikało to z ożywienia?
Pan bardzo często używał sformułowań: „to jest wina rządu”, „to zadanie należy
do rządu”. Na początku liczyłem te pana odnoszenia do rządu traktując to jako
złośliwość pod adresem rządu Leszka Millera. Gdybym się odniósł do wykresu,
który pan pokazywał to spadek nastąpił w roku 2001 kiedy rządził Buzek.
Wiemy, że sławetna dziura budżetowa była z tym związana. Gdyby pan dodał,
że wiązało się to z polityką Buzka to byłbym usatysfakcjonowany.
Mówiąc o realiach makroekonomicznych to pan już częściowo wie, że ostatni
wynik wzrostu gospodarczego był na poziomie prawie zerowym. Od pół roku
jest bardzo powolny wzrost gospodarczy. Planuje się, że do końca roku
wzrośnie on do 1.2 – 1.5.  Ten wzrost ma solidne podstawy. Wystarczył o tym
powiedzieć.
W moim odczuciu to nie za dużo pan mówił w sprawach polityki. Dla mnie
ważna byłaby wizja czteroletniego planu finansowego. Chciałbym wiedzieć jaka
będzie nadwyżka z ograniczenia wydatków bieżących?  Jak będą się kształtować
wolne środki? Chciałbym wiedzieć skąd będą środki na inwestycje?
Większość tych przedsięwzięć jest dla mnie wątpliwa. Musi być znany plan
inwestycyjny. Ja o tym planie mówię od 2-3 lat. Ważne jest, że do niego
przystępujemy.
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Informacja o mieniu komunalnym przedstawiana jest nie do końca precyzyjnie.
Bardziej odnosimy się do kwestii rzeczowych a mniej do polityki finansowej.
Mówi pan, że jest źle, że za dużo przeznaczamy na oświatę. A z drugiej strony
mówi pan, że dopiero w tym roku robimy audyt. Dlaczego nie zrobiono tego
audytu wcześniej. Trzeba powiedzieć uczciwie, że można było to zrobić
wcześniej. Ja nie kwestionuję wydatków, ja kwestionuję ich racjonalność albo
zborność powiązania. To jest o 2 – 4 lata za późno. Nasz Klub już o tym mówił.
W związku z tym gdybyśmy mięli politykę całościową to może by z niej
wyszło, że GEPEC – u nie trzeba byłoby sprzedawać. Może w inny sposób by
się to zrestrukturyzowano i w przyszłości generowało dochody. Takiej polityki
nie ma.
Mój wniosek jest taki aby wieloletni plan inwestycyjny poszerzyć o wieloletni
plan finansowy aby nie było tak jak z poprzednim planem inwestycyjnym.
Pan pokazuje, że 66% to są środki z budżetu państwa ale panie Prezydencie to
nie jest prawda. Tak naprawdę to środki znaczące to są dotacje. Subwencje też
może pan przesuwać.
Tezą od której pan rozpoczął ja chciałbym zakończyć. Powiedział pan o bardzo
ścisłej współpracy. Ja też jestem za taka współpracą i dyskusją merytoryczną.
Mam propozycje, żeby stworzyć do takiej dyskusji warunki. Niepotrzebnie pan
Prezydent wchodzi na wyższą półkę. Przypomina mi to atmosferę z początki
zeszłej kadencji kiedy to zarozumiałość niektórych kolegów również tworzyła
maszynkę 36 i przegłosowywała wszystko. Ja wiem, że wy wygraliście i
rządźcie jak chcecie tylko czy to jest rozwiązanie do współpracy i harmonijny
rozwój. Ja nie mówię tak jak pan, że się nie zgadzam. Ja mam wątpliwości.

Radna – ELŻBIETA GRABAREK – BARTOSZEWICZ
Panie Przewodniczący,
Panie Prezydencie.
Tak jak mówił mój przedmówca nie możemy operować kwotami ponieważ jest
to przygotowywane na gorąco. Ja mam uwagi zasadnicze. Oczywiście program
jest ciekawy tylko chyba nie ta kolejność działań. Budżet już uchwaliliśmy a
moim zdaniem planując wizje najpierw trzeba przyjąć program, następnie
reorganizować struktury oraz dostosować budżet. Ten kalendarz został
zaburzony dlatego mam wątpliwości czy te zamierzenia dadzą efekty. Nie
zachowano podstawowej zasady logistyki.
Ja odniosę się do komputeryzacji, remontach w oświacie. Wszystkie działania
temu przeczą. Wszyscy pamiętają, że rok temu uchwaliliśmy 10 milionów w
tym tylko 5. Systematycznie obserwuję spadek kwoty remontowej. Z
materiałów które otrzymaliśmy wynika, że komputeryzujemy na razie
sekretariaty szkół, natomiast pracownie komputerowe mają stary sprzęt.
Jeśli mówimy o podniesieniu poziomu nauczania to pragnę zaznaczyć, że koszty
w oświacie kształtują się następująco: 90% to koszty płacowe z subwencji a
10% to cała baza techniczna. Przeglądając budżety kilku szkół zauważyłam, że



22

były ogromne cięcia nawet 80%. Nie jest to spójnie z tym co pan proponuje. To
są drobne przykłady tego, że nie ma spójności pomiędzy deklaracjami a
podejmowanymi działaniami.  Mamy tu poważne obawy czy kolejność była
właściwa. Budżet można było uchwalić do marca. Ta debata jest improwizacją
ponieważ materiały otrzymaliśmy w tej chwili. Właściwa debata byłaby wtedy
gdybyśmy złożyli to z liczbami.

Radny – WŁADYSŁAW ŁĘCZKOWSKI
Panie Prezydencie.
Ja również podzielam zdanie moich przedmówców. Chcę tylko powiedzieć,
żeby tą dyskusję przełożyć na następną sesję. Teraz można zadać tylko pytania,
żeby pan mógł się przygotować na następną sesje. Chodzi mi o jedną rzecz.
Powiedział pan „pragnę zatrzymać się w mieście ludzi majętnych, przygotować
im tereny pod zabudowę rezydencjalną, jednorodzinną”. Ja uważam, że dzisiaj
mieszkanie jest towarem. Nie wolno wyrzucać ludzi na bruk. Nie wolno robić
eksmisji. W zadaniach własnych gminy jest budowa mieszkań socjalnych.
TBS – y to nie są mieszkania socjalne. U pana w UM jest spora lista osób
oczekujących na mieszkania. Na ten temat nie powiedział pan wiele.
Kolejna sprawa dotyczy ściągnięcia turystów do Gdańska. Rzeczywiście
wymieniał pan budowę centrum w Śródmieściu na Dolnym Mieście itp. Ja
rozumiem, że pan zawsze startował z tej dzielnicy więc chce pan móc później
pokazać ile pan dla tej dzielnicy zrobił. Chcę powiedzieć, że pan te wszystkie
blaszaki lokuje na Przymorzu. Tamci ludzie się nie liczą? Nie słyszałem również
aby pan mówił o nie zagospodarowaniu plaż. Interesuje mnie pas od Brzeźna do
Sopotu. Nic pan nie mówił o tym terenie. Ja się przygotuję na następną sesje i
wypunktuję kilka przykładów. Proszę się do tego przygotować, ja to dzisiaj
tylko sygnalizuję. Nic nie powiedział pan o tym co pan zrobi w dzielnicach
spółdzielczości mieszkaniowej. Chodzi mi o budowę małych kotłowni, które by
dociążyły mieszkańców.

PAWEŁ ADAMOWICZ – Prezydent miasta Gdańska.
Panie Przewodniczący,
Wysoka Rado.
Te trzy wystąpienia zdopingowały mnie do tego aby przypomnieć tytuł mojego
wystąpienia „Prezentacja kierunków działania Prezydenta na 2002 - 2006”.
Kładę nacisk na słowo „kierunek” ponieważ nie do końca pan Łęczkowski
zrozumiał tytuł i moje przesłanie, panie Grabarek częściowo też. Wystąpienie to
nie miało mówić o kierunkach w 20 poszczególnych branżach. Wystąpienie to
mówiło o najważniejszych problemach w mieście, sposobie ich załatwiania oraz
uświadomienia sobie i wysokiej radzie ograniczeń gospodarczo – finansowych
na które natrafimy w ciągu realizacji tych zadań.
Państwo szli do wyborów z programem rozwoju Gdańska. Ja też szedłem.
Kierunki działania to synteza programu wyborczego PO, PiS i Prezydenta oparta
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na ekonomii. Ekonomii nie da się oszukać, uczy ona pokory i
wstrzemięźliwości. Można obiecywać wiele ale później przychodzi zderzenie z
rzeczywistością.
Specjalnie poświęciłem wiele czasu na pokazanie realiów aby przez następne 3
lata i 10 miesięcy opierać się na faktach a nie na ideologii wolentaryzmu. Fakty
są takie jak przedstawiłem. Kadencja będzie trudna. Powoli wzrasta produkt
narodowy brutto. Cieszymy się z tego.
Jeżeli prognozy rządu się nie sprawdza to my niewiele zrobimy o czym ekspert
Klubu SLD pan Głogowski wie i na pewno podziela ta opinię. Mówmy o
kierunkach a nie konkretnych rzeczach.
Panie radny Łęczkowski, mieszkańcu Przymorza.
Skoro mówię o turystyce to muszę mówić o Śródmieściu. Z całym szacunkiem
turyści ewentualnie przyjadą aby obejrzeć falowiec jako dziedzictwo realnego
socjalizmu  i mądrej myśli urbanistów i architektów niezwykle oszczędnego
budownictwa, bardzo humanistycznego, bardzo dogodnego. Raczej to tylko
bardzo wyspecjalizowane grupy turystów, niszowe np. turystów architektów –
urbanistów. Natomiast dla przeciętnego turysty to Oliwa z Katedrą Oliwską i
Śródmieście jest atrakcja. Więc jak mówię o Śródmieściu to nie dlatego, że tu
mieszkam i jestem radnym. Trzeba powstrzymać emocje i widzieć cel.
Trzeba dokonywać trudnych wyborów miedzy działaniami bieżącymi,
doraźnymi a działaniami długofalowymi. Jak wiemy w Polsce dramatem jest to,
że mężów  stanów nie mamy w ogóle. Wszyscy tylko myślą o następnych
wyborach.
Do tej pory żaden z rządów nie ustalił co to jest „minimalny koszyk usług
socjalnych, edukacyjnych”. Politycy centralni cały czas oszukują wyborców.
Nikt nie chce powiedzieć na co nas stać bo wie, że jak to powie, powie prawdę,
to może przegrać następne wybory. To powoduje frustracje, niezadowolenie i
błędy następnych.
Na poziomie lokalnych chciałbym to odwrócić i mówić jasno na co nas stać. Z
czego będziemy coś robili. Na dobrą sprawę to ja mówię, że to trzeba robić i nie
mówię ile na to można wydać bo nie wiem ile wygospodarujemy.
Może powinniśmy koncentrować się na rzeczach najistotniejszych a inne
odpuszczać.  Musimy znaleźć złoty środek.
Wieloletni plan inwestycyjny jest przedsięwzięciem trudnym i
skomplikowanym. Nigdy nie robiono tego w Gdańsku. Zrobiono to do tej pory
we Wrocławiu i Krakowie. To będzie dla nas wielki sprawdzian ponieważ
będzie trzeba przeanalizować ogromną bazę informacji, pytań i postulatów.
Życzę sobie aby wypracowany kompromis nie był zgniłym kompromisem tylko
rozwojowym. Żeby mówić językiem łatwym, prostolinijnym i otwartym. Ta
dyskusja będzie miedzy czerwcem a wrześniem. Oczywiście przed tym planem
przedstawimy plan finansowy. On jest już prawie gotowy.
Jak wiemy poprzednia kadencja była czasem budowy przyczółków
innowacyjności w zarządzaniu miastem. Ta kadencja będzie czasem
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konsumowania, wdrażania tego. Ten plan będzie oczywiście pokazywał
strategię rozwoju miasta Gdańska. Każdy inwestor o tym planie będzie wiedział.
Jeśli tam nie będzie konsekwencji to powiedzą – nie wiedzą czego chcą.
Narodowy Plan Rozwoju przyjęty przez ministrów będzie poprawiany,
nowelizowany. Plan ten jest w myśl zasady „Panu Bogu świeczkę a diabłu
ogarek” (każdemu coś zrobić). Nie ma nic mowy o miejscach gdzie się
wytwarza produkt narodowy, gdzie wykształconych ludzi jest największa ilość.
Wygrało typowe lobby rolniczo – małomiasteczkowe, przygniatając innych.
Dlatego nie ma u nas mowy o pasie nadmorskim, o Brzeźnie, o turystach na
Przymorzu. To nie dotyczy kierunków rozwoju działania Prezydenta.
Pierwsza rzecz jaką zapamiętałem w wypowiedzi pana Głogowskiego to, że
zarzekał się pan, że „gdybym był złośliwy...”.  Zapamiętałem to bardzo
dokładnie. Natomiast nie ja opracowuję statystykę w Polsce, po prostu bazuję na
dostępnych danych statystycznych. Ja nie mam alternatywnej statystyki w
Polsce. Ja specjalnie wybierałem niektóre zadania rządu aby porównać. Cieszę
się z wystąpienia pana Głogowskiego bo wygląda to, że w zasadniczej części
tych kierunków pan radny się zgadza a to dobrze rokuje ponieważ jest pan
wpływowym członkiem klubu SLD. W związku z tym dobrze to rokuje na
współpracę. Jest to niezwykle optymistyczne.

Radny – EUGENIUSZ GŁOGOWSKI
Czy będzie można się odnieść do pana wystąpienia jeszcze na następnych
sesjach?

PAWEŁ ADAMOWICZ – Prezydent miasta Gdańska.
To od Wysokiego Prezydium będzie zależało. Ja jestem na wszystko otwarty.
Naprawdę, przepraszam, że jeszcze raz o tym mówię ale na gremiach
parlamentarnych naprawdę nie ma zwyczaju, że się daje kilka dni wcześniej
przemówienia. Jest wystąpienie jest dyskusja.  Im szybciej znajdziemy wspólny
mianownik myślenia o Gdańsku tym lepiej dla Gdańska. Na debatę ja i moi
współpracownicy jesteśmy otwarci.

Radny – RYSZARD NIKIEL – Wiceprzewodniczący RMG
Wysoka Rado,
Panie Przewodniczący,
Panie Prezydencie.
Chciałbym się ustosunkować do jednego niepokojącego według mnie wątku w
tej strategii. Sama strategia według mnie nie budzi zastrzeżeń. Postulaty,
zadania są słuszne. Chcę poruszyć tylko problem edukacji. W naszym państwie
od dłuższego czasu panuje przekonanie o niskiej randze edukacji. Polska jest w
ogonie państw jeśli chodzi  o wydawanie pieniędzy na tę sferę życia
społecznego. Proszę przestudiować sobie statystyki. My jesteśmy poniżej
Bułgarii i Rumunii. Nie chciałem, żeby ta filozofia przeniosła się na poziom
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miasta. Model społeczeństwa z końca XIX wieku gdzie wystarczała 10 % elita
do funkcjonowania państwa już minął. Społeczeństwo XXI wieku jest już inne.
Obywatel jest przygotowywany do innego życia zawodowego. Jak popatrzymy
na programy europejskie to zauważymy, że tam inaczej podchodzi się do tego
typu spraw. Edukacja jest problemem priorytetowym. Natomiast jak słyszę, że
subwencja jest coraz mniejsza a my dążymy jeszcze do zmniejszenia dopłat to
problem jest taki jakich absolwentów będziemy przygotowywać do życia w UE.
To budzi moje wątpliwości. Jest dziwne podejście, że wydatki na edukację
traktuje się jako wydatki na konsumpcję a nie na inwestycje. To jest inwestycja
w człowieka.
Jest jasne, że potrzeba racjonalizacji wydatków na oświatę. Demografia jest
nieubłagana. Trzeba przyjrzeć się siatce szkół, liczebności dzieci w klasie. Taki
audyt jest potrzebny ale cele nie może być minimalizacja. Musimy utrzymać
jakiś standard nauczania w Gdańsku.  Chciałbym nie mylić racjonalizacji z
większą efektywnością.

Radny – WIESŁAW KAMIŃSKI
Musze powiedzieć, że cieszę się , że Prezydent ma świadomość, ze jego plany są
zależne często do radosnej twórczości poszczególnych ministrów RP, którzy
poprawiając swój stan budżetowy wiele rzeczy zrzucają na samorząd.  Chcę
powiedzieć, że w wystąpieniu pana Prezydenta brakuje mi świadomości roli
miasta Gdańska jako stolicy regionu. W wystąpieniu było też za mało akcentów
współpracy z regionem szczególnie jeśli chodzi o pozyskiwanie środków w UE.
Element Gdańska – stolicy i regionalizacji jest bardzo niedowartościowany w
tym wystąpieniu. Wszyscy zdajemy sobie sprawę, że bezpieczeństwo to
priorytetowy postulat. Lecz postawienie go na pierwszym miejscu wydaje mi się
na wyrost.

Radny – EUGENIUSZ WĘGRZYN – Wiceprzewodniczący RMG
Panie Przewodniczący,
Wysoka Rado,
Wielce skromny panie Prezydencie.
Jestem wręcz rozczulony pańska skromnością szczególnie w odnoszeniu się i
odwoływaniu wiele razy do paraleli Miller – Adamowicz, RMG – rząd centralny
itd. Przyjmuję, że to wszystko jest prawdą i dobrze. Na ten temat nie chcę
polemizować. Jeśli tak to jest, że stosujemy się do zwyczajów stosowanych
przez rząd  to bardzo proszę pan Prezydenta aby na następną sesje (nie później)
przygotować założenia budżetowe do roku 2004 ponieważ Kołotko ma taki
obowiązek. Zatem rozumiem, że na następna sesję będziemy to mięli.
Ustosunkowując się do tego co się nazywa „kierunkiem rozwoju Gdańska”.
Rozumiem, że zdanie prawnika jest ważniejsze ale może należy czasami
posłuchać jak niezbyt mentalnie przygotowani chcą coś powiedzieć. Dlatego
odnosząc się do wystąpienia chcę powiedzieć, że były w nim wyraźne dwa
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kierunki: jeden w sprawie rozwoju Gdańska oraz kierunek walki z rządem
centralnym. Bardzo się dziwię, że przy treści, którą otrzymaliśmy nie ma tych
sformułowań, które pan jako urodzony polemista, później wtrąca do treści.
Chodzi mi mianowicie o: „podatnicy Gdańscy fundują RP”, „budujemy nowy
Gdańsk”, „radosna twórczość rządowa”. Panowie ta „radosna twórczość
rządowa” i obciążanie funduszów tego miasta skutkami reform to jest nic innego
jak skutki reform wprowadzanych, których był przeciwny obecny rząd i radni
opozycji. To wyście powiedzieli wszystko na raz i teraz mamy tego skutki. Nie
odwołujecie się i pan panie Prezydencie w swojej wrodzonej skromności ani
razu nie cytował mojego ulubionego premiera Buzka ale zawsze cytował pan
mojego ulubionego premiera Millera. Moja propozycja jest taka:

- przestańmy odwoływać się do rządów,
- nie twórzmy niepotrzebnych dokumentów,
- nie pozbawiajmy pracy sejmu i senatu,
- nie twórzmy apeli i apelików,

zajmijmy się miastem. Odnośnie kierunków zawartych w książce przyrzekam,
że dokładnie się z nimi zapoznam i przygotuję się. Dzisiaj nie jestem w stanie
należycie uargumentować rozbieżności zawartych w książce a moim sposobem
myślenia.

Radna – ZOFIA GOSZ
Panie Przewodniczący,
Wysoka Rado.
Pan Prezydent wielokrotnie powtarzał słowo „inwestycje”, drogi, most, ulice.
Czy pan Prezydent weźmie kiedyś przykład z miast współpracujących, takich
jak Brema, które mają w swoim zakresie inwestycje w człowieka. O tym
mówiłam na KPGiM. Byłam teraz na szkoleniu we Francji. Związek Gmin ma
w swoich zadaniach  „problemy młodego człowieka”. My wiemy, że młodzi
ludzie nie mają oparcia ponieważ nie ma już Domów Kultury. Chodzi tu o
inwestycje w przygotowanie młodzieży do czynnego udziału w życiu
społecznym. Robi to Dania, Niemcy.
Panie Prezydencie prosiłam pana o pokłonienie się w stronę ludzi którzy nie
mają za co opłacać mieszkań. To jest też polityka inwestycyjne. Dał pan nam
dane gdzie objętych pomocą społeczna z powodu ubóstwa jest 13 435 osób.
Tempo wzrostu jest bardzo duże.
Mówił pan o ogólnych kierunkach rozwoju turystyki. Muszę powiedzieć na
przykładzie ubiegłego roku, że turyści przyjechali do NOWOTELU ale nie
wiedzieli, że jest molo i że można się tam bawić. Nie ma w hotelach ulotek itp.
Turyści siedzą tylko w hotelach. Z małych spraw można zrobić wielkie, z
małych pieniędzy można zrobić ogromne pieniądze.  Jeżeli ktoś nie szanuje
grosz, nie będzie miał złotówki. Myślę,  że to powiedzenie jest nadal aktualne.
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PAWEŁ ADAMOWICZ – Prezydent Miasta Gdańska
Oczywiście będziemy rozkładać ulotki. Dziękuje za konkretny pomysł radnej
Gosz. Niestety pozostałe pomysły to są pomysły na wydawanie a nie mnożenie
pieniędzy. Nie porównujmy budżetów innych europejskich miast z naszym
budżetem – to są porównania księżycowe. W ogóle nie da się tego porównać.
Może za 30 –50 lat dojdziemy do poziomu Bremy.
Trzeba mądrze, efektywnie gospodarować tym co mamy. Nie ma z czego
mnożyć.
Pamiętajmy też o tym, że wielu osób nie stać nawet na mieszkania socjalne. Nie
maja za co płacić. Wtedy kto będzie za nie płacił. Tu jest bardzo cienka granica
miedzy domem, mieszkaniem socjalnym a wydolnością finansową osób
bezrobotnych lub z rodzin patologicznych.  Nie ma modelu mieszkania
socjalnego. My na poziomie Gdańska spróbujemy taki budynek wybudować.
Będzie to budynek bardzo skromny. Bez strych, balkonu, piwnic. Tak aby
zmniejszyć koszt metra.  Przyjmuję wniosek pana Kamińskiego, że takiego
wątku zabrakło.
Jest tak, że Prezydent miasta, radny innego ugrupowania nie może zrobić oceny
ponieważ od razu ci którzy czują się politycznymi reprezentantami od razu się
denerwują. Jest to schizofreniczna sytuacja. Trzeba i należy oceniać. Trzeba
chwalić to co jest prawidłowe.
Pan Nikiel mnie nie zrozumiał. Gdyby edukacja nie była priorytetem to nie
byłaby zawarta w tym materiale. Dowodem na to jest ile dokładamy do
subwencji  edukacyjnej. Inna sprawa to racjonalizacja wydatków. Badamy w ilu
szkołach jest za mało uczniów w stosunku do przyjętych standardów. Wtedy
koszty utrzymania, płac są większe w stosunku do liczby uczniów. Chcę
powiedzieć, ze jeśli w takim tempie będą wzrastały dopłaty do edukacji to w
Gdańsku nie będziemy w  stanie nic zrobić. Gdańsk jest drugim miastem, które
najwięcej dopłaca do edukacji.
Dziękuję za dyskusję.

Radny - RYSZARD NIKIEL – Przewodniczący RMG
Krótkie sprostowanie. Ja nie mówiłem o dopłatach ze strony miasta tylko nie
podoba mi się sformułowanie użyte w materiale. Chodzi mi o „minimalizacje”
ponieważ to oznacza zero. O tym mówiłem.
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PUNKT 6

UCHWAŁY W SPRAWIE

1. ZMIANY W SKŁADZIE OSOBOWYM KOMISJI
ROZWOJU PRZESTRZENNEGO RADY MIASTA
GDAŃŚKA
(druk nr 109)

radny – TADEUSZ MĘKAL
Panie Przewodniczący,
Wysoka Rado.
Jak państwo pamiętacie ku żalowi komisji zrezygnowała z pracy pani
Małkowska. W KRP pojawił się wakat. W związku z zaprzysiężeniem pana
Kasprowicza wystąpił on z prośbą o przygotowanie projektu uchwały
mówiącego o przyjęciu jego osoby do pracy w komisji.  Komisja zgodnie z
propozycją przygotowała projekt uchwały.

Radna – GRABAREK – BARTOSZEWICZ
Panie Przewodniczący.
Skierowałam do pana pismo o uzupełnienie składu komisji o członka z LPR.
Nasze ustalenia na początku kadencji były następujące: wszystkie Kluby
otrzymały możliwość podania do każdej komisji po jednej osobie. W związku z
odejściem z komisji pani Małkowskiej podałam, że w późniejszym czasie
uzupełnimy zastępstwo, czyli wskażemy inną osobę z Klubu. Pan
Przewodniczący nie odpowiedział na moje pismo. Apeluję do Klubu PO, macie
aż 4 przedstawicieli w tej komisji. Myślę, że dla dobrej kultury politycznej
należałoby rozważyć żeby nasz przedstawiciel mógł zasiąść w pracy tej komisji.
Tak by należało uczynić. To nie zmieni waszych możliwości przegłosowywania
wszystkich projektów  a nam umożliwi posiadanie wiedzy dotyczącej komisji.

radny – BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący RMG
Pani radna Grabarek. Ja otrzymałem to pismo i skierowałem je do KRP. Jeśli
chodzi o mój wpływ na tą decyzje to odwołuję się do statutu i regulaminu. Nie
ma tam zapisu, że ja mam możliwość wskazania kto jest w tej komisji. Bardzo
proszę o nie rozmawianie teraz przez telefon komórkowy.
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Radny – WIESŁAW KAMIŃSKI
Proszę państwa.
Chcę powiedzieć jednoznacznie, że w fazie ustalania pierwszych składów trwały
rozmowy gdzie radni chcą pracować. Jak pamiętamy nie jest to proste. Niemniej
przypominam, że to RMG indywidualnie decydowała o powołaniu
poszczególnych członków. W związku z tym jeśli koleżanka z LPR chce
czynnie uczestniczyć w pracach komisji to niech zgłosi swojego kandydata i
rozstrzygniemy to w sposób demokratyczny.

 Radny – JANUSZ KASPROWICZ
To jest niewdzięcznie wypowiadać się we własnym imieniu ale czuje się
przywołany do tablicy przez koleżankę, która argumentuje swój żal do rady za
wybór takiej ścieżki. Nie ma sensu zabierać czasu ale zrobiłem sobie szybką
analizę sytuacji i przypomina mi ona czasy Rzymskie. Komisji Wyborcza dała
pulę opcji wygrywającej i gdybyśmy mięli jedną komisję więcej lub mniej to
trzeba by było przewracać całe składy. Tu jest matematyka prosta. Ja rozumiem,
że LPR chce mieć przedstawiciela w każdej komisji ale to jest nierealne.  Ja ze
swojej strony też się nie rozerwę i nie jestem w stanie znaleźć się w każdej
komisji. Czy nie można powiększyć liczby członków tej Komisji?

radny – BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący RMG
Przypominam, że każdy radny ma prawo uczestniczyć w pracach komisji nie
będąc jej członkiem.

Radny – TOMASZ SOWIŃSKI
Panie Przewodniczący.
Pozwolę sobie zwrócić uwagę, że debatujemy nad drukiem 110, który został
przyjęty do porządku i który powinniśmy przegłosować. Dyskusja jest poza
merytoryczna. Nie mamy innego wniosku jak przejść do głosowania.

Radna – GRABAREK – BARTOSZEWICZ
Panie Przewodniczący.
Ta polemika idzie w złym kierunku. My mówimy o kulturze politycznej. Ja
zwróciłam się tylko do PO. Czas pokaże, że problematyka pracy w tej komisji
jest ważna. My mamy złe praktyki w tej kadencji. Sprawa dotyczyła już radnego
Olszewskiego. Mamy monopol pewnego Klubu.

Radny – WIESŁAW KAMIŃSKI
Ja pani radna proszę, żeby przestać opowiadać już nie powiem co. Jeżeli LPR
chce aby jej kandydat uczestniczył w pracach komisji to nich go w końcu zgłosi.

radny – BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący RMG
Czy LPR chce zgłosić swojego kandydata?
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Radna – GRABAREK – BARTOSZEWICZ
Zgłosiłam już stosowny projekt miesiąc temu. Ja rozumiem PO chciała mieć
większość. Czas pokaże dlaczego nie możemy mieć standardów jak w innych
komisjach.

radny – BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący RMG
Kto z państwa jest za przyjęciem druku nr 109?

za - 27
przeciw -   0
wstrzymało się -   1

RADA MISTA GDAŃSKA
W głosowaniu  p r z y j ę ł a

UCHWAŁĘ NR V/76/2003
RADY MIASTA GDAŃSKA
Z dnia 23 stycznia 2003 roku

W sprawie zmiany w składzie osobowym Komisji Rozwoju
Przestrzennego Rady Miasta Gdańska.
Uchwała stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu.



31

2. ZMIANY DELEGATÓW MIASTA GDAŃSKA W
STOWARZYSZENIU „ZWIĄZEK MIASTA
NADWIŚLAŃSKICH”
(druk nr 113)

radny – ALEKSANDE ŻUBRYS
Druk ten dotyczy zmiany delegatów Miasta Gdańska w Stowarzyszeniu
„Związek Miast Nadwiślańskich”. Proponujemy na delegatów pana Dzika i
Sowińskiego. Będziemy odnosili się oceniająco do innych stowarzyszeń. Mam
nadzieję, że  kandydaci spełnią nasze oczekiwania.

radny – BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący RMG
Kto z państwa jest za przyjęciem druku nr 113?

za - 21
przeciw -   0
wstrzymało się -   3

RADA MISTA GDAŃSKA
W głosowaniu  p r z y j ę ł a

UCHWAŁĘ NR V/77/2003
RADY MIASTA GDAŃSKA
Z dnia 23 stycznia 2003 roku

W sprawie zmiany delegatów Miasta Gdańska w Stowarzyszeniu
„Związek Miast Nadwiślańskich”.
Uchwała stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu.
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3. ZMIANY DELEGATÓW MIASTA GDAŃSKA W
STOWARZYSZENIU „ZWIĄZEK MIAST I GMIN
MORSKICH”

    (druk nr 117)

radny – KAZIMIERZ KORALEWSKI
Sprawa dotyczy wyboru delegata Miasta Gdańska do Stowarzyszenia „Związek
Miasta i Gmin Morskich”. W treści tej uchwały powołujemy pana Jaroszewicza.
Z inicjatywą powołania tego związku wystąpiła KM, którą kierował profesor
Somlarek. Gdańsk przystąpił do związku decyzją RMG z 11.12.1991 r.
Utrata mandatu przez pana Jaroszewicza nastąpiła z końcem kadencji.
Członkostwo w związku nie wymaga aby delegatem związku był radny. Wnoszę
w imieniu komisji o powołanie dotychczasowego delegata pana Jaroszewicza.

radny – BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący RMG
Opinia Prezydenta jest pozytywna.

Radny – WŁADYSŁAW ŁĘCZKOWSKI
Panie Przewodniczący,
Panie Prezydencie,
Wysoka Rado.
Dziwi mnie fakt, że dzisiaj powołujemy człowieka, który nie jest radnym.
Myślę, że powinno się to ustalić z klubem. My powinniśmy podać swojego
przedstawiciela wytypowanego z radnych. Ja będę głosował przeciwko tej
kandydaturze chociaż osobiście nie mam nic do pana Jaroszewicza ale dzisiaj
gospodarka morska wymaga wiele dyskusji. Uważam, że powinien to być
przedstawiciel z rady.

Radna – ELŻBIETA GRABAREK – BARTOSZEWICZ
Mówiłam o tym już w swoim wystąpieniu klubowym i ponawiam. Są jakieś
fundamentalne zasady i nie spieramy się o osobę tylko o sposób procedowani.
Jest on naganny. Na Konwencie nie zostały podane żadne propozycje. Wiemy
jakie są organizacje, w których powinni być nasi przedstawiciele. Jesteśmy
stawiani pod ścianą ponieważ biegną terminy. Uważam, że prezydium rady
powinno zaprezentować klubom wykaz naszego przedstawicielstwa. Każdy z
Klubów powinien być zaproszony do dyskusji a następnie wszyscy podejmiemy
decyzje. Nasz Klub sprzeciwia się takiej praktyce. W poniedziałek
wystosowałam do pana pismo w sprawie poinformowania o tym naszego Klubu.
Jako członkowie rady powinniśmy opiniować wcześniej przedstawione
kandydatury. Nie powinniśmy wybierać zaocznie, tajnie i cichcem. Za chwile
okaże się, że najlepszą osobę wybierzemy na kolanie. Bardzo proszę o
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odpowiedzenie na piśmie jakie jeszcze czekają nas wybory.   Składam protest
przeciwko takiemu wyborowi kandydatów.

radny – BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący RMG
Pani jako przewodnicząca wiedziała, że taki tryb wyboru jest praktykowany w
radzie. Dziwie się, że teraz jest pani zdziwiona.  To nie Konwent a Komisja
wybiera. Obawiam się, że zawsze będzie taki problem. Przychylam się, ze
trzeba uczestniczyć w pracach komisji nawet jeśli się w nich nie jest.

Radny – EUGENIUSZ WĘGRZYN – Wiceprzewodniczący RMG
Podzielam potrzebę uregulowania systemu wyboru przedstawicieli miasta w
stowarzyszeniach. W poprzedniej kadencji był zwyczaj – i pan wie o tym panie
Przewodniczący – że w wielu przypadkach zwracano się do klubów o
wytypowanie kandydatów – delegatów. Typowanie przez komisje jest
ograniczeniem działalności klubów. W związku z tym nie mam nic przeciwko
panu Jaroszewiczowi ale chodzi o zasadnicza regulacje. Chcę aby to znalazło
swój wydźwięk w piśmie skierowanym do Prezydenta. Na ostatnim konwencie
zwróciliśmy się do koleżanki Sekretarz aby nam dała wykaz wszystkich
stowarzyszeń. To, że jesteśmy ograniczeni w wizytowaniu urzędu z łaski pani
Sekretarz to jest jasne a to, że powinna przedłożyć ten wykaz to też jest jasne.
To jest awaryjna sytuacja. Rada musi się zastanowić jak wybrnąć z tej sytuacji.
Dalej tak nie może być, że stawia się wszystkich przed faktem.

Radna – ZOFIA GOSZ
Panie Przewodniczący,
Wysoka Rado.
Zarzut pana Przewodniczącego nie jest słuszny. Ja byłam w komisji, która
przygotowywała tą uchwałę i zabierałam w tej sprawie głos.  Nie mam  nic
przeciwko osobie ale chciałam się dowiedzieć jakie ma przygotowanie
zawodowe i pytałam się gdzie jest sprawozdanie z działalności. Zostałam prawie
„oszołomem” - o co mi chodzi? Ja chciałam świadomie podjąć decyzje. Niestety
koalicja ma wszędzie większość i  nie dopuszcza do pytań a tym bardziej
odpowiedzi. Taka jest prawda. Gdyby było można wszystko przedyskutować to
byłoby inaczej. Niestety niczego nie można się dowiedzieć na Komisji.

radny – BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący RMG
Myślę, że rzeczywiście tryb można zmienić. Jest to sprawa awaryjna. Tak się
złożyło.

radny – KAZIMIERZ KORALEWSKI
Pragnę dodać, że można się zastanawiać dlaczego to wypłynęło z naszej Komisji
ale nie miejsce i czas na to. Jest to ostatni moment na podjecie tego. Jeszcze raz
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proszę o podjecie tej uchwały. Pan Jaroszewicz jest merytorycznie zapoznany z
tymi zagadnieniami. Jest osoba kompetentną.

Radna – MONIKA TOMASZEWSKA
Szanowna Rado.
Chciałam zabrać głos polemiczny w stosunku do moich przedmówców. Trudno
mi zrozumieć dlaczego dotychczasowy system desygnowania przedstawicieli
jest zły. Nie mogę zrozumieć dlaczego trzeba uszczuplić działalność
merytorycznych komisji na rzecz Klubów. Co stanie się w sytuacji kiedy Kluby
polityczne desygnują przedstawiciela spoza komisji merytorycznej? Jaki będzie
wtedy przepływ informacji. Ta praktyka była bardzo dobra. To komisje maja
desygnować kandydatów. Nie widzę nic wadliwego w tym systemie.
Jeśli chodzi o osobę pana Jaroszewicza to uważam, że oprócz tego, że jest
aktywnym członkiem to angażuje się on jeszcze w rozwiązywanie problemów
polityki morskiej. Organizuje on sejmik morski. Co do osoby nie ma
wątpliwości więc nie wiem po co tyle zarzutów i problemów.

Radny – ALEKSANDER ŻUBRYS
KSIŁP zawsze składała kandydatury. Chcę zaznaczyć, że to nie komisja
przegapiła tą sprawę. Była taka sytuacja, że pytaliśmy o ten związek i nie było
odzewu. Odzew był już po komisji. Sam zasugerowałem żeby opiniowała to
KPGiM. Do pana Jaroszewicza nie mam uwag. Oczywiście lepiej by było gdyby
był radnym ale jego zaangażowanie dowodzi, że dobrze spełnia te zadania.

Radny - EUGENIUSZ GŁOGOWSKI
Panie Przewodniczący.
Jaka jest zasada reprezentatywności? Ta osoba powinna być z organu
przedstawicielskiego. W dwóch poprzednich przypadkach to zachowano.

radny – BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący RMG
Przepraszam, że  przerywam ale sprawdzamy statut Stowarzyszenia.

Radny - EUGENIUSZ GŁOGOWSKI
Chciałbym tylko mieć pewną czytelność układu. Teraz odwołam się do
nieobecnego pana Adamowicza i podstaw fundamentalnych RP. Jeżeli jest
przyjęta zasada to jest pewna czytelność. Może nie trzeba wybierać z organów
przedstawicielskich. Wtedy byśmy uniknęli tej dyskusji. Proszę sprecyzować
czy kandydat ma być z organów przedstawicielskich, czy nie?

Radny – JAROSŁAW GORECKI
Wysoka Rado.
U ostatnim zdaniu uzasadnienia uchwały jest zapisane „statut Związku nie
wymaga aby delegat był radnym Miasta”.
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To nie jest tak, że wnioski przedstawiane w formie pisemnej są już przesądzone.
O tym zdecyduje w głosowaniu rada.
Nie ma przeszkód, żeby Kluby zgłosiły swoich przedstawicieli. Może być kilku
kandydatów.

Radny – CZESŁAW NOWAK
Proszę Państwa.
Znamy pana Jaroszewicza. Nie ma po co dyskutować nad rozlanym mlekiem.
Przystąpmy do głosowania. To nie jest nowy kandydat.

Radny – JANUSZ KASPROWICZ
Wszyscy jesteśmy zgodni, że nie działa to tak jak powinno. Dostawszy
informacje o tym wniosku wyraziłem zainteresowanie pracą w tym związku.
Jestem tym zainteresowany. Jeśli miałbym motywować swoją kandydaturę to
mógłbym to motywować przez 15-30 min. Wycofałem się z tego pomysłu
ponieważ nie ma żadnych uwag krytycznych w stosunku do pana Jaroszewicza.
Pan Jaroszewicza jest bardzo zaangażowany w pracę tej instytucji i chce
dokończyć swoje dzieło. Bardzo proszę zamknąć dyskusje. Stawiam to jako
wniosek. Ja będę głosował za panem Jaroszewiczem

Radna – ELŻBIETA GRABAREK – BARTOSZEWICZ
Panie Przewodniczący.
Sytuacja teraz stała się trudna ponieważ mamy gotowość innego kandydata.

radny – BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący RMG
Pani nie słuchała. Kandydat się wycofał.

Radna – ELŻBIETA GRABAREK – BARTOSZEWICZ
Słyszałam. Zadam pytanie, czy by to rozważył gdyby jego kandydatura padła?
Mamy więc już dwie kandydatury. Mam uwagi do Prezydium rady, że mamy
dyskomfort w podejmowaniu decyzji. Więź z radą jest konieczna. Stawiam
wniosek o odesłanie projektu do komisji i procedowanie na następnej radzie.

 Radny – JANUSZ KASPROWICZ
Proszę państwa.
Zadeklarowałem panu Jaroszewiczowi wolę współpracy i będę się starał
kontakty z tą organizacją zacieśnić ale żeby nie mieszać proszę o zamknięcie
dyskusji i przeprowadzenie głosowania.
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radny – BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący RMG
Kto z państwa jest za odesłaniem druku do Komisji?

za -   8
przeciw - 22
wstrzymało się -   3

RADA MISTA GDAŃSKA
W głosowaniu  n i e  p r z y j ę ł a

Kto z państwa jest za przyjęciem druku nr 117?

za - 23
przeciw -   3
wstrzymało się -   0

RADA MISTA GDAŃSKA
W głosowaniu  p r z y j ę ł a

UCHWAŁĘ NR V/78/2003
RADY MIASTA GDAŃSKA
Z dnia 23 stycznia 2003 roku

W sprawie zmiany delegatów Miasta Gdańska w Stowarzyszeniu
„Związek Miast i Gmin Morskich”.
Uchwała stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu.
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4. POWOŁANIA KOORDYNATORA LOKALNEGO
STOWARZYSZENIA ZDROWYCH MIASTA POLSKICH

    (druk nr 118)

radny – JERZY ADAMSKI
Wysoka Rado.
Gdańsk jest członkiem tego stowarzyszenia od 1992 roku. Na komisji padła
kandydatura pani Moniki Tomaszewskiej. Komisja przyjęła tą kandydaturę
większością głosów. Proponujemy Przewodniczącą KSSiOZ panią Monikę
Tomaszewską na Koordynatora.

radny – BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący RMG
Proszę wszystkich o powrót na salę.

Radna – ZOFIA GOSZ
Panie Przewodniczący,
Wysoka Rado.
W tym przypadku to się dzieje natychmiast i są przekłamania. Pan Adamski nie
wiem skąd uzyskał swoje dane. Każde przekłamanie na korzyść koalicji jest
bardzo ważne.
Nie wiem czy radni się orientują jaka jest ranga Gdańska w tym
Stowarzyszeniu. Otrzymaliśmy to w dniu posiedzenia komisji i nie dostali tego
pisma radni. Pani Przewodnicząca powiedziała o tym tylko skrótowo w
sprawach wniesionych, że trzeba wybrać reprezentanta. Reprezentant a
koordynator to jest bardzo duża różnica. Rozumiem jednak panią
Przewodniczącą i innych członków koalicji, że nie znają się na tym i nie znają
pojęć, więc mogą je mylić.
Pani Przewodnicząca nie przeczytała nam tego co pan nam przeczytał. Znowu
jesteśmy zaskoczeni tym, że to ma być na tej sesji. Jeżeli całkowicie koalicja
chce zawładnąć całą władzą to jest to niezdrowe.
Stowarzyszenie to zaczęło coś znaczyć od 1996 roku  to jest od momentu kiedy
ja zostałam Koordynatorem. Zasłynęliśmy w Polsce i na świecie. Tak panie
Wiceprzewodniczący – nie należy się śmiać. Pan nawet nie wie co zrobiono.
Zanim ja objęłam tą funkcje to terminowałam u profesor Kaszewskiej – tam się
tego nauczyłam. Jeżeli mamy poważnie podejść do tego stowarzyszenia to
apeluję, żeby nie była władza w jednych rękach. Nie ma dyskusji. Pani
Przewodnicząca nie powiedziała jakie ma doświadczenie w tym kierunku, co
zrobiła w tym zakresie.  Ja ma na ten temat publikacje i 5 osób pisało z moich
materiałów prace magisterskie. Muszę powiedzieć, że Warszawa i jeden krajz
zagranicy pytał mnie czy będę to kontynuować bo bardzo na mnie czekają.
Miałam przygotowany Gdańsk do wprowadzenia do Światowej Organizacji
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Zdrowia. Było to tuż przed zakończeniem kadencji. Ze względu, że to byłam ja,
rada miasta się nie zgodziła. Nie wiem czy radni są zorientowani w tej sprawie.
Od tego czasu nic się nie działo.  Mam szczególne uwagi do takiego sposobu
procedowania spraw na KSSiOZ. Zazwyczaj najważniejsze sprawy są w
sprawach wniesionych. Dziękuję.

radny – BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący RMG
Myślę, że sprawa wniesienia została już wyjaśniona. Na konwencie był też
przedstawiciel LPR. KSSiOZ wnioskowała aby przedstawicielem była pani
Tomaszewska. Wszystko zostało spełnione i nie można mieć pretensji.

Radny – JAROSŁAW GORECKI – Wiceprzewodniczący RMG
Panie Przewodniczący,
Wysoka Rado.
Jestem członkiem KSSiOZ więc mogę powiedzieć, że na pytanie pani
Przewodniczącej: czy są jakieś kandydatury? Została zgłoszona tylko jedna.
Więc pani Zofio ja naprawdę nie rozumiem skąd u pani te pretensje. Trzeba było
poprosić kogoś, żeby panią zgłosił lub zgłosić się samemu. Komisja miała tylko
jedna kandydaturę. Tak było na komisji.

Radny – TOMASZ SOWIŃSKI
Mam pytanie ile jest zgłoszonych kandydatur. Jeżeli jest jedna to proponuję o
przejście do głosowania.

Radna – ZOFIA GOSZ
Pan Gorecki powiedział prawdę i nie powiedział prawdy. Mianowicie tak się
dzieje na komisji, że nie było pytanie kto? Jak pani powiedziała, że trzeba
wybrać reprezentanta to pan Gorecki od razu zgłosił panią Tomaszewska. Tak to
wyglądało. Ja mówiłam do pana Goreckiego, że cały czas pełniłam ta funkcję.
Pan Gorecki powiedział,  że „gdybym wiedział to bym panią zaproponował”.
Nie przekłamujmy faktów. Koalicja ma większość i nic się nie da zrobić. Niech
chociaż wszyscy wiedzą jak było.

radny – BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący RMG
Kto z państwa jest za wnioskiem o zamkniecie dyskusji?

za - 23
przeciw -   1
wstrzymało się -   0

RADA MISTA GDAŃSKA
W głosowaniu   p r z y j ę ł a
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Kto z państwa jest za przyjęciem druku nr 118?

za - 22
przeciw -   3
wstrzymało się -   1

RADA MISTA GDAŃSKA
W głosowaniu  p r z y j ę ł a

UCHWAŁĘ NR V/79/2003
RADY MIASTA GDAŃSKA
Z dnia 23 stycznia 2003 roku

W sprawie powołania Koordynatora Lokalnego Stowarzyszenia
Zdrowych Miasta Polskich.
Uchwała stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokołu.

radny – BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący RMG
Ogłaszam przerwę do godziny 14.30

Po przerwie.
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5. ZMIANY UCHWAŁY W SPRAWIE UCHWALENIA
BUDZETU MIASTA GDAŃSKA NA ROK 2003.

    (druk nr 115)

ANNA FOTYGA – Wiceprezydent Miasta Gdańska
Panie Przewodniczący,
Wysoka Rado.
W imieniu Prezydenta chciałam przedłożyć projekt zamiany uchwały
budżetowej w załącznikach dotyczących Gminnego i Powiatowego Funduszu
Ochrony  Środowiska Gospodarki Wodnej. Proponujemy 2 zmiany. Pierwsza
związana z zaleceniami RIO, druga spowodowana jest koniecznością zawarcia
umowy na opracowanie studium wykonalności do 2 projektów składanych do
UE. Te dwa projekty znalazły się na liście priorytetów woj. Pomorskiego.
Niezbędne do złożenia ostatecznych aplikacji jest wykonanie studium. W
momencie ogłaszania przetargu fundusze te były objęte w WiiR. Z WFOŚ
mamy promesę na 1 milion złotych. Niemniej procedury są takie, że nie
jesteśmy w stanie zapisać precyzyjnej kwoty ale musimy mieć zapewnione
środki.

radny – BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący RMG
Opinia KB i KRP jest pozytywna.
Starajmy się przestrzegać czas.

Radna – ZOFIA GOSZ
RIO w swojej opinii zapisała, że wpływy ze składek nie mogą być dochodem
funduszu. Od nowa wpływy ze składek dajecie nam jako dochód. Czy to RIO
nie ma naprawdę żadnego wpływu? Czy to wy się mylicie, czy RIO?

ANNA FOTYGA – Wiceprezydent Miasta Gdańska
Pani Radna.
Być może nieprecyzyjnie przekazałam ta informacją za co z góry przepraszam
ale nasza korekta polega na tym, że wykreślamy pozycję z wpływów składek i
wpisujemy we „wpływy z różnych źródeł”. Spełniamy zalecenia RIO.

Radna – BARBARA MEYER
Pani Prezydent.
Dziwi mnie, że na edukacje ekologiczna dzieci i młodzieży itp. przeznacza się
bardzo małe pieniądze. Natomiast na publikacje, ekspertyzy jest dużo pieniędzy.
To jest mało uchwytne. Czy nie wydaje się pani, że te propozycje są dziwnie
zachwiane?
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ANNA FOTYGA – Wiceprezydent Miasta Gdańska
Pani Radna.
Te pozycje wynikają z wieloletniej pracy i współpracy z wieloma instytucjami.
Część z nich to kontynuacja już trwających projektów, część to projekty
realizowane z partnerami zagranicznymi. Zauważyłam, że niezbędne jest
dokonanie całościowego przeglądu przedsięwzięć. Takie prace zostaną podjęte i
zaprezentujemy ich wyniki. Sądzę, że zarówno edukacja młodzieży w formie
prezentacji i poprzez materiały jest ciągle ta samą edukacja. Przyjrzymy się
jednak proporcją.

Radna – ZOFIA GOSZ
Na opracowanie „studium wykonalności i wykonania materiałów aplikacyjnych
dla przedsiębiorstw i przedsięwzięć” przeznaczono aż 1 milion złotych. Jak
wielkie jest to studium?
Pod pozycja 5 jest „ścieżka pieszo rowerowa na wyspie Sobieszewskiej”
mieliśmy 6 milionów na ścieżki. Czy to jest w tym czy oprócz?
Zauważyłam, że są pieniądze na usuwanie azbestów. Czy są pieniądze na dalsze
usuwanie szkodliwych związków z mieszkań?
Czy powiatowy lub gminny Fundusz może finansować profilaktykę i promocje
zdrowia chorób od środowiskowych?

ANNA FOTYGA – Wiceprezydent Miasta Gdańska
Pani Radna.
Będzie mi trudno odpowiedzieć w tej chwili odpowiedzieć na te pytania.
Obydwa projekty maja wartość łączną ok.150 milionów euro. Na opracowanie
koniecznej fazy studium wykonalności potrzeba 1 miliona złotych.
Jeśli chodzi o pytania dotyczące innych punktów to my nie wnioskujemy o
zmianę ustawy budżetowej w innych pozycjach. Wykazujemy zwiększony stan
środków funduszu na początek 2003 roku i z tej nadwyżki proponujemy
sfinansowanie studium. Jest to całość korekty.
Biorąc pod uwagę inne pani pytania postaram się jak najszybciej pani
odpowiedzieć.

radny – BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący RMG
Kto z państwa jest za przyjęciem druku nr 115?

za - 21
przeciw -   3
wstrzymało się -   2

RADA MISTA GDAŃSKA
W głosowaniu  p r z y j ę ł a
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UCHWAŁĘ NR V/80/2003
RADY MIASTA GDAŃSKA
Z dnia 23 stycznia 2003 roku

W sprawie zmiany uchwały w sprawie uchwalenia budżetu miasta
Gdańska na rok 2003.
Uchwała stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokołu.

6. W SPRAWIE ROZPATRZENIA I ROZSTRZYGNIĘCIA
ZARZUTU DO PROJEKTU MIEJSCOWEGO PLANU
ZAGOSPODAROWANIA PRZESTRZENNEGO KOLONII
JORDANA, OCHOTA I PRZYBYSZEWSKIEGO W
MIEŚCIE GDAŃSKU.

    (druk nr 58)
7. W SPRAWIE ROZPATRZENIA I ROZSTRZYGNIĘCIA

PROTESTÓW DO PROJEKTU MIEJSCOWEGO PLANU
ZAGOSPODAROWANIA PRZESTRZENNEGO KOLONII
JORDANA, OCHOTA I PRZYBYSZEWSKIEGO W
MIEŚCIE GDAŃSKU.

    (druk nr 59)

MAREK PISKORSKI – Dyrektor Biura Rozbudowy Gdańska
Zanim omówię treści zarzutów zacznę od projektu planu. Plan ten
zlokalizowany jest na północ za Grodziskiem. Obok znajduje się cmentarz i
nowo zbudowane osiedle. Plan obejmuje zabudowę altankową. Dotychczas cały
teren przeznaczony był pod usługi obecnie wprowadza plan zmianę
przeznaczenia. Została wyłączona strefa mieszkaniowa. Mieszkańcy tego
obszaru domagali się zalegalizowania funkcji mieszkaniowej. Do projektu
wpłynęły 2 pisma:

- jeden zarzut,
- dwa protesty.

Wpłynęły pisma państwa Świeczkowskich i pani Krotla. Państwo
Świeczkowscy są właścicielami altanki, która znajduje się na terenie
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komunalnym. Dlatego ich pismo to zarzut. Państwo Kotla są mieszkańcami tej
altanki i ich pismo to protest.
Państwo Świeczkowscy zarzucają, iż mają niemożność uregulowania swojej
sytuacji prawnej. Altanka ich jest nielegalnie rozbudowana. W tej części może
być zabudowa mieszkaniowa natomiast niemożliwe jest utrzymanie obecnej
zabudowy a tym bardziej podziału na działki. Tam są zbyt wąskie ścieżki.
Kolejna altanka jest w terenie mieszkaniowym lecz nie można tam zrobić
rozbudowy ponieważ jest tam naturalne obniżenie. Są tam złe warunki
nasłonecznienia i spływ zimnego powietrza. Mogą tam znajdować się ogródki
ale nie budynki.
Generalna opcja rozbudowy Gdańska przewiduje przekształcenie tego terenu w
pełni standardową strefę mieszkaniową. Trzeba wiec te budynki wyburzyć i
wprowadzić nowe zabudowanie.

Protest państwa Kortla jest o tym samym brzmieniu co zarzut państwa
Świeczkowskich.
Kolejny protest złożył pan Ryżkowski. Kompleksowe zagospodarowanie terenu
jest niezbędne. W planie rzeczywiście nie uwzględniono podziałów
geodezyjnych ponieważ jest to niemożliwe. Obawy pana Ryżkowskiego co do
wprowadzenia inwestorów zewnętrznych są za daleko idące ponieważ plan tego
nie określa. Teren będzie zapewne sprzedany w drodze przetargu.
Protest dotyczący przeznaczenia całego terenu na mieszkania jest niezasadny
ponieważ zbyt blisko znajduje się cmentarz. Protest ten musi zostać odrzucony.

radny – BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący RMG
Opinia KRP jest pozytywna. Kto z państwa jest za przyjęciem druku nr 58?

za - 17
przeciw -   1
wstrzymało się -   1

RADA MISTA GDAŃSKA
W głosowaniu  p r z y j ę ł a

UCHWAŁĘ NR V/81/2003
RADY MIASTA GDAŃSKA
Z dnia 23 stycznia 2003 roku
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W sprawie rozpatrzenia i rozstrzygnięcia zarzutu do projektu
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Kolonii
Jordana, Ochota i Przybyszewskiego w mieście Gdańsku.
Uchwała stanowi załącznik nr 12 do niniejszego protokołu.

radny – BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący RMG
Opinia KRP jest pozytywna. Kto z państwa jest za przyjęciem druku nr 59?

za - 21
przeciw -   2
wstrzymało się -   4

RADA MISTA GDAŃSKA
W głosowaniu  p r z y j ę ł a

UCHWAŁĘ NR V/82/2003
RADY MIASTA GDAŃSKA
Z dnia 23 stycznia 2003 roku

W sprawie rozpatrzenia i rozstrzygnięcia protestów do projektu
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Kolonii
Jordana, Ochota i Przybyszewskiego w mieście Gdańsku.
Uchwała stanowi załącznik nr 13 do niniejszego protokołu.
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8. W SPRAWIE ZMIANY UCHWAŁY NR XLI/1262/2001
RADY MIASTA GDAŃSKA Z DNIA 29 LISTOPADA 2001
ROKU W SPRAWIE TRYBU POSTĘPOWANIA O
UDZIELENIE DOTACJI Z BUDŻETU MIASTA
GDAŃSKA PODMIOTOM NIE ZALICZANYM DO
SEKTORA FINANSÓW PUBLICZNYCH I NIE
DZIAŁAJĄCYM W CELU OSIĄGNIĘCIA ZYSKU NA
REALIZACJE ZADAŃ MIASTA, SPOSOBU
ROZLICZANIA ORAZ KONTROLI WYKONYWANYCH
ZADAŃ ZMIENIONEJ UCHWAŁĄ NR XLVIII/1455/ 2002
RADY MIASTA GDAŃSKA Z DNIA 25 KWIETNIA 2002
R. ORAZ UCHWAŁĄ NR LI/1568/2002 RADY MIASTA
GDAŃSKA Z DNIA 11 LIPCA 2002 R.

    (druk nr 116)

WALDEMAR NOCNY – Wiceprezydent Miasta Gdańska
Szanowni Państwo.
Druk dotyczy zmiany Uchwały nr XLI/1262/2001 Rady Miasta Gdańska z dnia
29 listopada 2001 w sprawie trybu postępowania o udzielenie dotacji z budżetu
Miasta Gdańska podmiotom nie zaliczanym do sektora finansów publicznych i
nie działającym w celu osiągnięcia zysku na realizację zadań Miasta, sposobu
rozliczania oraz kontroli wykonywanych zadań zmienionej uchwałą nr
XLVIII/1455/2002 r. oraz uchwałą nr LI/1568/2002 Rady Miasta Gdańska z
dnia 11 lipca 2002 r.
Druk ten mówi o pewnej procedurze, która już działa. Zostały zgłoszone
wnioski do urzędu. Część została odrzucona a część przekazana do
merytorycznych wydziałów, następnie skierowano je do odpowiednich komisji.
Pojawił się problem w KSiT nie zostały tam sformułowane, a konieczne,
odpowiednie kryteria. Nie można wtedy ocenić jednoznacznie wniosków.
Pojawiła się potrzeba stworzenia konkretnych kryteriów, które istniały przy
pierwszej uchwale o dotacjach. Stworzyliśmy to w trybie pilnym.

radny – BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący RMG
Opinia KSiT jest pozytywna, KB odstąpiła od opiniowania.. Kto z państwa jest
za przyjęciem druku nr 116?

za - 24
przeciw -   2
wstrzymało się -   0
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RADA MISTA GDAŃSKA
W głosowaniu  p r z y j ę ł a

UCHWAŁĘ NR V/83/2003
RADY MIASTA GDAŃSKA
Z dnia 23 stycznia 2003 roku

W sprawie zmiany Uchwały nr XLI/1262/2001 Rady Miasta
Gdańska z dnia 29 listopada 2001 w sprawie trybu postępowania o
udzielenie dotacji z budżetu Miasta Gdańska podmiotom nie
zaliczanym do sektora finansów publicznych i nie działającym w
celu osiągnięcia zysku na realizację zadań Miasta, sposobu
rozliczania oraz kontroli wykonywanych zadań zmienionej
uchwałą nr XLVIII/1455/2002 r. oraz uchwałą nr LI/1568/2002
Rady Miasta Gdańska z dnia 11 lipca 2002 r.
Uchwała stanowi załącznik nr 14 do niniejszego protokołu.

9. ROZPATRZENIA I ROZSTRZYGNIĘCIA PROTESTU
DO MIEJSCOWEGO PLANU ZAGOSPODAROWANIA
PRZESTRZENNEGO OLIWA REJON ULICY
OBROŃCÓW WYBRZEŻA W MIEŚCIE GDAŃSKU

    (druk nr 73)

WIESŁAW BIELAWSKI – Wiceprezydent Miasta Gdańska
Panie Przewodniczący,
Wysoka Rado.
Przedkładamy projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia i rozstrzygnięcia protestu
do projektu miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Oliwa rejon
ulicy Obrońców Wybrzeża w mieście Gdańsku. Projekt tej uchwały jest
wynikiem pisma jakie złożyłą SM Przymorze mówiącym o obawach co do
pogorszenia środowiska mieszkaniowego na skutek budowy drogi.  Pomijając
kwestie z uzasadnienia chciałbym rozwiać obawy SM. Co do realizacji obaw, to
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zależą one wyłącznie od woli SM ponieważ fragment znajdujący się poza
planem jest własnością SM.

radny – BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący RMG
Opinia KRP jest pozytywna.  Kto z państwa jest za przyjęciem druku nr 73?

za - 13
przeciw -   4
wstrzymało się -   0

RADA MISTA GDAŃSKA
W głosowaniu  p r z y j ę ł a

UCHWAŁĘ NR V/84/2003
RADY MIASTA GDAŃSKA
Z dnia 23 stycznia 2003 roku

W sprawie rozpatrzenia i rozstrzygnięcia protestu do projektu
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Oliwa
rejon ulicy Obrońców Wybrzeża w mieście Gdańsku.
Uchwała stanowi załącznik nr 15 do niniejszego protokołu.

10. UCHWALENIA MIEJSCOWEGO PLANU
ZAGOSPODAROWANIA PRZESTRZENNEGO OLIWA
REJON ULICY OBROŃCÓW WYBRZEŻA W MIEŚCIE
GDAŃSKU

    (druk nr 72)

WIESŁAW BIELAWSKI – Wiceprezydent Miasta Gdańska
Panie Przewodniczący,
Wysoka Rado.
W związku z podjęciem uchwały o odrzuceniu protestu przedkładamy projekt
uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania
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przestrzennego Oliwa rejon ulicy Obrońców Wybrzeża w mieście Gdańsku.
Dyspozycje co do ustaleń planu ustalają funkcje usługowo – mieszkaniową.
Pozwoli to na zagospodarowanie terenów niezagospodarowanych. Proszę o
przegłosowanie projektu.

radny – BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący RMG
Opinia KRP jest pozytywna.

Radna- ELŻBIETA GRABAREK – BARTOSZEWICZ
Czy strona wnosząca zabierze głos. Skoro SM wnosiła protest to czy
umożliwimy stronie zabranie głosu?

Radny – CZESŁAW NOWAK
Na posiedzeniu KRP byłem i byli przedstawiciele SM. Wszystkich zastrzeżeń
wysłuchaliśmy doszło do satysfakcjonujących rozwiązań.  Myślę, ze złożone
przez Prezydenta deklaracje w stosunku do SM wystarczą. Radny Łęczkowski
też tam był.

Radny – TADEUSZ MĘKAL
Panie Przewodniczący.
My rozmawiamy teraz o uchwaleniu planu. To o czym mówi pani Grabarek
było w poprzednim punkcie.

Radny – WŁODZIMIERZ ŁĘCZKOWSKI
Panie Przewodniczący,
Wysoka Rado.
To co powiedział pan Nowak jest nieprawdą. My jako członkowie SM
wyciągniemy od Zarządu konkretną konsekwencje. Członkami SM są
właściciele i oni zadecydują. To zarząd złożył protest. To już komisja
zdecydowała i zaopiniowała. Ja już nie będę mówił o skutkach.  SM może tylko
blokować ta sprawę.

WIESŁAW BIELAWSKI – Wiceprezydent Miasta Gdańska
Ja mogę tylko powtórzyć, że rozwiązanie tego problemu leży tylko w gestii SM.
Tu zapytam tylko, czy radny Łęczkowski nie słyszy? Właścicielem tego terenu
jest tylko SM. Od niej zależy czy połączy się te tereny. Poza granicami tego
planu nie ma obowiązującego planu.
Nie rozumiem czym są spowodowane obawy SM.
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radny – BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący RMG
 Kto z państwa jest za przyjęciem druku nr 72?

za - 19
przeciw -   4
wstrzymało się -   2

RADA MISTA GDAŃSKA
W głosowaniu  p r z y j ę ł a

UCHWAŁĘ NR V/85/2003
RADY MIASTA GDAŃSKA
Z dnia 23 stycznia 2003 roku

W sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania
przestrzennego Oliwa rejon ulicy Obrońców Wybrzeża w mieście
Gdańsku.
Uchwała stanowi załącznik nr 16 do niniejszego protokołu.

11. ROZPATRZENIA I ROZSTRZYGNIĘCIA
ZARZUTÓW DO PROJEKTU MIEJSCOWEGO PLANU
ZAGOSPODAROWANIA PRZESTRZENNEGO OLIWA
REJON ULICY POZNAŃSKIEJ W MIEŚCIE GDAŃSKU

    (druk nr 74)

WIESŁAW BIELAWSKI – Wiceprezydent Miasta Gdańska
Panie Przewodniczący,
Wysoka Rado.
Druk dotyczy rozpatrzenia i uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania
przestrzennego Oliwa rejon ulicy Poznańskiej  w mieście Gdańsku.  Zarzut jest
roszczeniowy. Plan nie rozstrzyga ewentualnej rekompensaty z tytułu
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inwestycji. Aby była mowa o roszczeniach to trzeba uchwalić plan. Panie
składające zarzut wskazują, że nie kwestionują jego ustaleń.

radny – BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący RMG
Opinia KRP jest pozytywna.  Kto z państwa jest za przyjęciem druku nr 74?

za - 17
przeciw -   2
wstrzymało się -   5

RADA MISTA GDAŃSKA
W głosowaniu  p r z y j ę ł a

UCHWAŁĘ NR V/86/2003
RADY MIASTA GDAŃSKA
Z dnia 23 stycznia 2003 roku

W sprawie rozpatrzenia i uchwalenia miejscowego planu
zagospodarowania przestrzennego Oliwa rejon ulicy Poznańskiej
w mieście Gdańsku.
Uchwała stanowi załącznik nr 17 do niniejszego protokołu.

Do BRMG wpłynęło oświadczenie do protokołu pani Bogusławy
Begiel.
Oświadczenie stanowi załącznik nr 17 A do niniejszego protokołu..



51

12. ROZPATRZENIA I ROZSTRZYGNIĘCIA
ZARZUTÓW DO PROJEKTU MIEJSCOWEGO PLANU
ZAGOSPODAROWANIA PRZESTRZENNEGO
LOTNISKA – CZĘŚCI PÓŁNOCNEJ W KLUKOWIE –
RĘBIECHOWIE W MIEŚCIE GDAŃSKU

    (druk nr 90)

WIESŁAW BIELAWSKI – Wiceprezydent Miasta Gdańska
Do projektu planu wpłynęły 3 zarzuty i da się je sklasyfikować w 2 kategoriach.
Jedna kategoria dot. zarzutów, które odnoszą się do rozstrzygnięć
funkcjonalnych, gdzie w określonych fragmentach planu przewidujemy strefę
33 czyli szeroko rozumiane usługi. Zarzucający twierdzą, że ogranicza im to
możliwość zrealizowania swoich zamiarów i postulują, by strefa, o której
mówimy, rozszerzona została o zapisy strefy 41, a więc m.in. możliwość
realizacji takich usług jak warsztaty samochodowe, blacharskie czy też
kamieniarskie. W koncepcji programowo-przestrzennej lotniska teren, o którym
mówimy, przewidywany był pod usługi jako, że jest w bezpośrednim
sąsiedztwie dworca lotniczego powinien być przestrzenią, w której mogą się
lokalizować funkcje z usługami adresowanymi bezpośrednio do użytkowników
także lotniska, do obsługi podróżnych, do tych wszystkich, którzy na dworzec
przybywają. W związku z tym kierując się zasadami wynikającymi z ustawy
zarówno co do ładu przestrzennego jak i  walorów architektonicznych
krajobrazu winniśmy dbać o to, by istniała możliwość realizacji tego typu
funkcji i w takiej formie by nie deprecjonować tak ważnego elementu
przestrzennego miasta jakim jest lotnisko. Stąd też decyzja co do odrzucenia
tego zarzutu.
Drugi zarzut ma charakter podobny do tego, o którym była mowa w poprzedniej
uchwale, ma charakter de facto roszczeniowy. Osoba zainteresowana składająca
zarzut podnosi kwestie wywłaszczenia całkowicie jej terenu w związku z tym,
że na fragmencie ustanawia się rezerwę dla rozwoju lotniska. Teren, który jest
poza rezerwą lotniska przewidziany jest w projekcie planu pod strefę 41, a więc
taką, która pozwala na realizację szerokiej gamy usług, w tym takich, o których
była mowa przed chwilą. Jednocześnie dopuszczamy możliwość działań
budowlanych, które utrwalą istniejącą zabudowę mieszkaniową jaką
zainteresowana jest też osoba stawiająca zarzut. Dotychczasowy plan te
działania uniemożliwiał. Stad taki projekt rozstrzygnięcia i prośba o odrzucenie
tychże zarzutów.

BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący Rady Miasta Gdańska
Opinia Komisji Rozwoju Przestrzennego jest opinią pozytywną.  W dyskusji
zabierze głos pan Olszewski.
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Radny – RYSZARD OLSZEWSKI
Dotarła do mnie informacja, że na etapie inwentaryzacji, przygotowania zmiany
planów szczegółowych, nie uwzględniono pewnych uwag zainteresowanych z
poz.1 i 2. Nie odnoszę się do 3. Ci ludzie są zdesperowani pod jednym tylko
kątem, nie zostali do końca wysłuchani. Jest to jakby wrzucenie pewnego
obszaru poza nimi co się dzieje. Mi tylko pozostaje wysłuchać jeszcze
stanowiska  Przewodniczącego Komisji, ewentualnie wypowiedzi Pana
Prezydenta i nawet wypada mi w tym momencie zgłosić wniosek formalny,
żeby tą uchwałę skierować ponownie do Komisji, spotkać się z tymi ludźmi i
zobaczyć o co chodzi w tej całej sprawie, przeanalizować głębiej.

WIESŁAW BIELAWSKI – Wiceprezydent Miasta Gdańska
Mogę powtórzyć tylko to co powiedziałem. Odrzucono wnioski dot. realizacji
strefy 41 z tych względów o jakich mówi ustawa o zagospodarowaniu
przestrzennym.
Teren, o którym mówimy ma bardzo duże znaczenie dla rangi, położenia i
sytuacji przestrzennej dworca lotniczego. Stąd jednoznaczne ograniczenie
realizacji usług do tych, które mieszczą się w definicji strefy 33. Jest to swego
rodzaju ograniczenie, ale polegające na tym by nie pojawiały się tam elementy
zagospodarowania takie o jakich mówiłem: warsztat samochodowy, lakiernia,
warsztat kamieniarski, można tych przykładów jeszcze mnożyć.
Takie władztwo gminy przysługuje z mocy ustawy by kierując się określonymi
zasadami zagospodarowania takie decyzje podejmować. Było to brane pod
uwagę co składali wnioskujący, ale do takich wniosków doszliśmy w trakcie
sporządzania projektu planu.
W naszym przekonaniu kończy się to wnioskiem słusznym, skierowania
projektu uchwały do Państwa.

Radny – RYSZARD OLSZEWSKI
Wyczytałem to samo w uzasadnieniu. Owszem są sprawy nadrzędne, ale czy tu
jest tu czynnik ludzki. Dlaczego nie próbowano z nimi wynegocjować,
wydyskutować ich obszarów prywatnych. Poprzedni zapis określał co innego,
zainwestowali, są właścicielami na tym obszarze a w tym momencie stają jakby
przed innymi realiami. Czy nie można z nimi ponownie przedyskutować tej
sprawy? Ona prawdopodobnie znajdzie się w NSA, ale ja o tym nie chcę
przesądzać. Podtrzymuję swój wniosek.

Radny – TADEUSZ MĘKAL
Zostałem wywołany do odpowiedzi. Komisja bardzo dokładnie omawiała akurat
ten projekt uchwały i uznaliśmy słuszność argumentów, nadrzędność funkcji
publicznej nad interesem prywatnym. Otóż z informacji zgłoszonych przez
projektantów wynika, że właściciele tego gruntu są zainteresowani funkcjami
związanymi z szeroko rozumianą obsługą samochodową czyli albo budową
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stacji benzynowej, albo jakiegoś warsztatu naprawczego związanego z naprawą
samochodów. Obok jest projektowany terminal czy rozbudowa portu
pasażerskiego lotniczego. Ten port lotniczy jest, wydaje mi się, pewną dumą
naszego miasta, że udało nam się stworzyć dwie kadencje temu i ładny,
przyzwoity terminal pasażerski, który może być w dalszej kolejności
rozbudowywany i stworzenia obok warsztatu samochodowego, czy tej podobnej
funkcji jest niewłaściwe. Natomiast wprowadzenie dowolnych innych funkcji
usługowych jakie są tutaj proponowane jest właściwe i myślę, że jest możliwe
do realizacji. I tu musimy odpowiedzieć sobie czy realizacja funkcji, które będą
kolidowały, będą w sprzeczności z sąsiedztwem, na którym realizuje się funkcja
publiczna, nie powinno być niestety odłożone na bok i uwzględnienie jednak tej
racji miejsca publicznego, na którym będą się pojawiały osoby, które będą miały
pierwsze zetknięcie się z miastem. Wysiadając z samolotu, wychodząc na
terminal pasażerski i co na warsztat samochodowy?

WIESŁAW BIELAWSKI – Wiceprezydent Miasta Gdańska
W uzupełnieniu chciałbym dodać, że czynnik ludzki  jak najdalej był tutaj
uwzględniony, chociażby przez to czego wymaga od nas ustawa. Myśmy
zakwalifikowali to pismo jako zarzut przyznając się, że mamy tu do czynienia z
naruszeniem interesu prawnego. To czy ograniczenie tego interesu, tego
władztwa, tej właściwości jest po stronie gminy, czy po stronie prywatnych
właścicieli, może rozstrzygnąć sąd. Jednocześnie chciałbym zwrócić uwagę na
to, że przystąpienie do planu nastąpiło na wniosek tychże właścicieli, którzy
składali wniosek dokładnie o funkcje 33.

Radna – MARIA MAŁKOWSKA
Jestem radną z tego okręgu. Prezentuję tychże mieszkańców. Ja podziwiam Pana
Mękala za estetykę w tym wypadku, natomiast jak projektuje się stacje na
osiedlach np. na Morenie to nikt nie zwraca na to uwagi. Natomiast jak tu ktoś
wysiada i akurat narazi się na warsztat czy na stację – to będzie źle. Nie
rozumiem tych argumentów. Uważam, że jest naruszony interes prawny
właścicieli, którzy mają po prostu takie czy inne przygotowanie, mają zawód,
mają swoje warsztaty i chcą ewentualnie utrzymać siebie i rodzinę.
Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, bardzo proszę o przyjęcie tych zarzutów.

Radny – JANUSZ KASPROWICZ
Chciałbym tylko powtórzyć to o czym mówiłem w trakcie Komisji. Otóż jak się
Państwo przyjrzycie, to treści tego wniosku są formułowane wyjątkowo
niesystematycznie, co powoduje, że próba interpretacji kto ma rację jest
niezwykle trudna. Chciałbym się przyłączyć do pewnego elementu wypowiedzi
radnego Olszewskiego, który wspomniał o elemencie ludzkim. Ja naprawdę
bym się cieszył gdyby w tych niezwykle trudnych sprawach lokalizacji planów
miejscowych i ich szczegółów moglibyśmy ciut dłużej zastanowić się nad ich
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kształtem i w trosce o dobro ludzi, którzy protestują, poświęcić im sekundę
uwagi dłużej. W tym planie są dwa takie punkty. Myśmy w trakcie Komisji
wyjaśnili. Ja się w zasadzie z tym zgodziłem, że o ten interes ci ludzie będą w
stanie zadbać. To jest ten fragment fioletowy na mapie i gdyby Państwo byli w
stanie przesunąć ten plan trochę w lewo i pokazać drugi taki konfliktowy punkt
na końcu. To są oba takie miejsca gdzie ludziom się nie podoba koncepcja
rozbudowy. Tylko tak długo im się nie podoba jak długo tam będą mieszkać.
Jeżeli spróbowalibyśmy wcześniej pomóc im w sprzedaniu tych działek, bo taka
propozycja w tym przypadku z lewej strony była, może uniknęlibyśmy protestu i
awantur.

Radny – RYSZARD OLSZEWSKI
Panie Prezydencie, ci ludzie bardzo elastycznie i ugodowo podchodzą do
sprawy. Ja nie rozumiem sztywności Urzędu Miasta w tej kwestii, ale jest jeden
argument, który jest niepodważalny. Ci ludzie wcześniej, zapisem, przyjętą
uchwałą itd. świadomie i nieświadomie zostali wprowadzeni na ten obszar
inwestowania. W tej chwili w trakcie gry zmienia się zasady, nie
wydyskutowując z nimi tych zasad do końca.

radny – BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący RMG
Kto z państwa jest za odesłaniem druku nr 90 do Komisji?

za - 10
przeciw -   7
wstrzymało się -   3

RADA MISTA GDAŃSKA
W głosowaniu  p r z y j ę ł a

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 18 do niniejszego protokołu.
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13. ROZPATRZENIA I ROZSTRZYGNIĘCIA
ZARZUTÓW DO PROJEKTU MIEJSCOWEGO PLANU
ZAGOSPODAROWANIA PRZESTRZENNEGO
ODCINKA ULICY NOWEJ KOŚCIUSZKI OD ULICY
KILIŃSKIEGO DO UL. HALLERA W MIEŚCIE
GDAŃSKU

    (druk nr 97)

MAREK PISKORSKI – Dyrektor Biura Rozwoju Gdańska
Panie Przewodniczący,
Wysoka Rado.
Druk ten dotyczy rozpatrzenia i rozstrzygnięcia zarzutów do miejscowego planu
zagospodarowania przestrzennego odcinka ul Nowej Kościuszki od ul.
Kilińskiego do ul. Hallera w mieście Gdańsku.  Miejsce to łączy Nowy Port z
lotniskiem.  Droga ta ma klasę ulicy głównej lub zbiorczej.
Projekt był 2 razy wyłożony do publicznego wglądu. Pierwotny projekt
obejmował przekrój luksusowy i na odcinku naszego planu potrzebny był
szerszy korytarz dla dwu jezdniowej drogi. Ten przekrój był już wcześniej
planowany. Do pierwotnego planu wpłynęło wiele zarzutów, które skłoniły
Zarząd do ponownego rozpatrzenia planu. Zarząd zdecydował aby zawęzić
przekrój jezdni.
Ponieważ były dwa przedłożenia to przedkładamy państwu protesty i zarzuty z
jednego i drugiego wyłożenia.
Do projektu wpłynęły 4 zarzuty:

- mieszkańców ul. Kunickiego,
- firmy RUCH,
- Krystyny Rosłan – Szulc,
- SG spółki z o. o. Warszawa – ETC.

Autorzy zarzutów z ul. Kunickiego składają zarzut mówiący, że plan zabiera im
dojazd. Tak jest rzeczywiście ale te obiekty są nielegalne lub tymczasowe. Stan
architektoniczny tych obiektów też budzi duże zastrzeżenia. Jest to przejaw
braku ładu przestrzennego.
Projekt planu zakazuje obsługi tych terenów ale umożliwia wyprowadzenie
drogi serwisowej do obsługi obiektów. Ulica ta powinna przebiegać przez
działki.
Drugi zarzut złożyła firma RUCH. Mały fragment, który jest ich własnością
musi być przeznaczony na teren ulicy. Firma od zawsze wiedziała, że zabierze
jej się ten teren lecz postulują aby zachować wjazd. Wjazd ten może być
zachowany.
Wnosimy o odrzucenie zarzutu o zachowanie dodatkowego wjazdu od
ul. Chrobrego. Dojazd jest możliwy przez działkę komunalna lecz jest
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ograniczona szerokość drogi do 6 metrów. Nie ma uszczerbku na interesie
prawnym RUCH –u ponieważ teraz nie ma tego dojazdu.
Kolejnym autorem zarzutu jest pani Szulc. Jest ona właścicielką domku. Projekt
planu zawęża działkę ale pozostawia możliwość zachowania kubatury wzdłuż
Kopalnianej. Faktem jest, że działki będą uszczuplone. Teren przeznaczy się na
dojazd.
Kolejny zarzut złożyła spółka ETC. Dotyczy to uniemożliwienia im pełno
standardowego wjazdu na ich działkę. Zmieni im się dojazd, będzie on tylko na
prawe skręty. Jest to wymóg wynikający z klasy drogi głównej. Może tam być
tylko taki wjazd.
W pierwszym wyłożeniu ETC nie złożyło zarzutu.

radny – BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący RMG
Opinia KRP jest pozytywna. Kto z państwa jest przyjęciem druku nr 97?

za - 18
przeciw -   2
wstrzymało się -   3

RADA MISTA GDAŃSKA
W głosowaniu  p r z y j ę ł a

UCHWAŁĘ NR V/87/2003
RADY MIASTA GDAŃSKA
Z dnia 23 stycznia 2003 roku

W sprawie rozpatrzenia i uchwalenia zarzutów do projektu
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego odcinka ul
Nowej Kościuszki od ul. Kilińskiego do ul. Hallera w mieście
Gdańsku.
Uchwała stanowi załącznik nr 19 do niniejszego protokołu.
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14. ROZPATRZENIA I ROZSTRZYGNIĘCIA
PROTESTÓW DO PROJEKTU MIEJSCOWEGO PLANU
ZAGOSPODAROWANIA PRZESTRZENNEGO
ODCINKA ULICY NOWEJ KOŚCIUSZKI OD ULICY
KILIŃSKIEGO DO UL. HALLERA W MIEŚCIE
GDAŃSKU

    (druk nr 98)

MAREK PISKORSKI – Dyrektor Biura Rozwoju Gdańska
Panie Przewodniczący,
Wysoka Rado.
Druk ten dotyczy rozpatrzenia i rozstrzygnięcia protestów do projektu
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego odcinka ul Nowej
Kościuszki od ul. Kilińskiego do ul. Hallera w mieście Gdańsku.
Protestów wpłynęło 15 lecz osób zaangażowanych jest więcej. Pogrupowaliśmy
je ze względu na meritum.  Wielu autorów protestów wyraża obawę przed
spodziewanymi problemami komunikacyjnymi związanymi z nową ulicą.  Jest
to ulica płynna i nie będzie ona uciążliwa. Nie przewiduje się tam nowej funkcji
mieszkaniowej a pozostałe tereny to garaże i punktu usługowe. Jeśli jednak ulica
będzie dla mieszkańców zbyt uciążliwa to można postawić na niej ekrany
wyciszające. Budynki mieszkaniowe nie przylegają bezpośrednio do ulicy.
Druga grupa protestów to postulat o zaniechanie ulicy Nowej Kościuszki ze
względu na uciążliwość. Już na początku wspomniałem jak ważne jest to
połączenie. Niemożliwe jest rozbudowanie ul. Kościuszki. Jest ona bogato
obsiana w zieleń i objęta ochroną konserwatorska.
Kolejna grupa wyraża obawę przed linią wysokiego napięcia, która przebiega
nad ścieżka rowerowa. Podkreślam, że linia wysokiego napięcia już istnieje i są
ekspertyzy, że natężenie pola magnetycznego nie jest szkodliwe. Plan nie
określa szczegółowej lokalizacji słupów, określa tylko korytarz
energoelektryczny.
Kolejny protest dotyczy rzekomej zbyt małej odległości budynków od ulicy.
Przed osiedlem jest teren zielony i może to być ochrona przed szkodliwością
ulicy.
Następny protest mówi o utrudnieniu wjazdu na teren osiedla i do garażu.
Projekt planu nic nie zmienia. Jest to zjawisko poza planem. Ulica Chrobrego
dalej będzie lokalną.
Jest jeszcze protest dotyczący likwidacji garaży na ul Krzemienieckiej. Jest to
teren przeznaczony na drogę a garaże są czasowe. Miasto jest właścicielem tego
terenu i nastąpi częściowa likwidacja tych garaży.
Następny protest dotyczy przeznaczenia terenu pomiędzy garażami a ulicą
Krzemieniecka. Ten pas ziemi przeznaczony jest na cele mieszkaniowe ale nie
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można tam nic wybudować ponieważ teren jest za wąski. Będzie on dołączony
do działek.
Jest jeszcze protest dotyczący dojazdu do garaży od ul. Krzemienieckiej. Projekt
planu nie przewiduje dojazdu od Nowej Kościuszki.
Są jeszcze protesty dotyczące dojazdu do zabudowy od ul. Kunickiego,
rozważenia innego dojazdu komunikacyjnego oraz obaw wprowadzenia bliżej
nieokreślonych robót.

radny – BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący RMG
Opinia KRP jest pozytywna.

Radna – Zofia Gosz
Padły sformułowania „budynki nie przylegają bezpośrednio do ulicy, są nieco
oddalone”, „promieniowanie elektromagnetyczne nie jest przekroczone”, „SM
ma ekspertyzy” co to oznacza „nieco”, jakie są to ekspertyzy?
Czy dobrze zrozumiałam, że garaże przy ul. Hynka w których prowadzona jest
działalność gospodarcza mają być zlikwidowane? Ludzie dostali pozwolenie na
działalność, są tam poważne obroty. Czy ci ludzie będą musieli je zlikwidować?
Jak jest z dziedziną ochrony środowiska? Mieszkańcy przekazali mi ekspertyzę,
że hałas będzie przekroczony.

MAREK PISKORSKI – Dyrektor Biura Rozwoju Gdańska
Ta ekspertyza dotycząca linii wysokiego napięcia była robiona na zlecenie SM i
jest w jej władaniu. Rzeczywiście SM jest wśród protestujących. Trzeba o to
zapytać SM.
Jeśli chodzi o wpływ na środowisko to ulica ta jest wysoko sprawna i  jej
oddziaływanie będzie nawet mniejsze niż innych ulic. Mieszkamy w mieście i
musimy się z tym liczyć.
Budynki są ok. 15 metrów od linii oddziaływującej. Sama jezdnia jest 7
metrowa a pas zieleni jest szerszy.
Dwa budynki przy ul. Legionów są szczytowo skierowane i są blisko linii
rozgraniczającej a nie jezdni.
Na ul. Hynka kluczową kwestią jest to, że lokalizacje są czasowe lub nielegalne.
Z prawnego punktu widzenia jest to tylko podtrzymanie planu
dotychczasowego.

KRZYSZTOF GOŁASZEWSKI – Prezes SM „Rozstaje”
Szanowni Państwo.
To nie jest tak, ze słup wysokiego napięcia nie wnosi zagrożenia. Jest strefa
powodująca to zagrożenie dlatego prosiliśmy aby ten słup został zlikwidowany.
Ta ekspertyza o tym mówi.
Jeśli chodzi o ochronę środowiska to chcemy aby ten plan zobowiązywał do
wykonania bilansu natężenia hałasu. Ruch to nie tylko samochody osobowe ale
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też tiry itp. O ile wiem to nie ma takiego bilansu. Ul. Hallera odbywa się ruch
ciężki. Proszę o cofnięcie tego do komisji i ponowne przedyskutowanie.

MAREK PISKORSKI – Dyrektor Biura Rozwoju Gdańska
To co mówi pan Prezes nie dotyczy planu. Przeciążenie ruchu lub słup nie są
przedmiotem tego planu. Plan dotyczy usytuowania ul. Nowej Kościuszki. Słup
może być przeniesiony ale tego nie reguluje plan.
Raport ochrony środowiska jest wymagany i będzie on zrobiony. Teraz nie
można zrobić pomiaru ponieważ ulica jeszcze nie istnieje.

Radny – RYSZARD OLSZEWSKI
Nie mogę zrozumieć pewnych obszarów. Co stoi na przeszkodzie, żeby to
ponownie przedyskutować.
Stawiam wniosek formalny o przekazanie wniosku do KRP.

radny – BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący RMG
Kto z państwa jest za odesłaniem druku do Komisji?

za - 10
przeciw - 16
wstrzymało się -   2

RADA MISTA GDAŃSKA
W głosowaniu  n i e  p r z y j ę ł a

Opinia KRP jest pozytywna. Kto z państwa jest przyjęciem druku nr 98?

za - 20
przeciw -   6
wstrzymało się -   3

RADA MISTA GDAŃSKA
W głosowaniu  p r z y j ę ł a
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UCHWAŁĘ NR V/88/2003
RADY MIASTA GDAŃSKA
Z dnia 23 stycznia 2003 roku

W sprawie rozpatrzenia i uchwalenia protestów do projektu
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego odcinka ul
Nowej Kościuszki od ul. Kilińskiego do ul. Hallera w mieście
Gdańsku.
Uchwała stanowi załącznik nr 20 do niniejszego protokołu.

15. O PRZYSTĄPIENIU DO SPORZĄDZIENIA
MIEJSCOWEGO PLANU ZAGOSPODAROWANIA
PRZESTRZENNEGO  CENTRUM ZASPY Z WĘZŁEM
PRZESIADKOWYM SKM W MIEŚCIE GDAŃSKU

    (druk nr 89)

WIESŁAW BIELAWSKI – Wiceprezydent Miasta Gdańska
Panie Przewodniczący,
Wysoka Rado,
Panie Prezydencie.
Druk ten dotyczy przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu
zagospodarowania przestrzennego centrum Zaspy z węzłem przesiadkowym
SKM w mieście Gdańsku.
Z datą 1 stycznia 2003 roku w przedmiotowym obszarze stracił ważność
obowiązujący plan. W studium teren ten przewidziany jest pod centrum
dzielnicowe. Mamy sytuacje, w której następuje obligatoryjne przystąpienie do
planu. Podjecie tej uchwały pozwala na rozpoczęcie dyskusji i konsultacji co do
tego co może tam powstać.
Plan ten ma rozstrzygać kwestie związane z układami komunikacyjnymi. Jest to
teren częściowo obejmujący rezerwę drogi czerwonej oraz przystanek SKM.
Procedura stworzenia tego planu ma obejmować integracje i rozwiązani
komunikacyjne.
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radny – BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący RMG
Opinia KRP jest pozytywna. Kto z państwa jest przyjęciem druku nr 89?

za - 17
przeciw -   2
wstrzymało się -   0

RADA MISTA GDAŃSKA
W głosowaniu  p r z y j ę ł a

UCHWAŁĘ NR V/89/2003
RADY MIASTA GDAŃSKA
Z dnia 23 stycznia 2003 roku

W sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu
zagospodarowania przestrzennego centrum Zaspy z węzłem
przesiadkowym SKM w mieście Gdańsku.
Uchwała stanowi załącznik nr 21 do niniejszego protokołu.

16. O PRZYSTĄPIENIU DO SPORZĄDZIENIA
ZMIANY MIEJSCOWEGO PLANU
ZAGOSPODAROWANIA PRZESTRZENNEGO
KARTUSKA POŁUDNIE III W MIEŚCIE GDAŃSKU

    (druk nr 91)

WIESŁAW BIELAWSKI – Wiceprezydent Miasta Gdańska
Panie Przewodniczący,
Wysoka Rado,
Panie Prezydencie.
Przedkładany projekt dotyczy przystąpienia do sporządzenia zmiany
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Kartuska Południe III  w
mieście Gdańsku.
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Jest to uchwała, która ma umożliwić realizacje funkcji usługowych oraz stacji
paliw. Teren ten sąsiaduje z trasą W-Z.

radny – BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący RMG
Opinia KRP jest pozytywna. Kto z państwa jest przyjęciem druku nr 91?

za - 18
przeciw -   1
wstrzymało się -   1

RADA MISTA GDAŃSKA
W głosowaniu  p r z y j ę ł a

UCHWAŁĘ NR V/90/2003
RADY MIASTA GDAŃSKA
Z dnia 23 stycznia 2003 roku

W sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego
planu zagospodarowania przestrzennego Kartuska Południe III w
mieście Gdańsku.
Uchwała stanowi załącznik nr 22 do niniejszego protokołu.

17. O PRZYSTĄPIENIU DO SPORZĄDZIENIA
ZMIANY MIEJSCOWEGO PLANU
ZAGOSPODAROWANIA PRZESTRZENNEGO  REJONU
ULIC ZACNEJ I SZCZODREJ W MIEŚCIE GDAŃSKU

    (druk nr 92)

WIESŁAW BIELAWSKI – Wiceprezydent Miasta Gdańska
Panie Przewodniczący,
Wysoka Rado,
Panie Prezydencie.
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Przedkładany projekt dotyczy przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu
zagospodarowania przestrzennego rejonu ulic Zacnej i Szczodrej w mieście
Gdańsku.
Plan ten został podjęty z inicjatywy Zarządu Osiedla nad Strzyż i prywatnego
przedsiębiorcy. Ma on umożliwić racjonalizację rozwiązań komunikacyjnych
usprawniających obsługę tego regionu.

radny – BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący RMG
Opinia KRP jest pozytywna. Kto z państwa jest przyjęciem druku nr 92?

za - 17
przeciw -   0
wstrzymało się -   0

RADA MISTA GDAŃSKA
W głosowaniu  p r z y j ę ł a

UCHWAŁĘ NR V/91/2003
RADY MIASTA GDAŃSKA
Z dnia 23 stycznia 2003 roku

W sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu
zagospodarowania przestrzennego rejonu ul. Zacnej i Szczodrej w
mieście Gdańsku.
Uchwała stanowi załącznik nr 23 do niniejszego protokołu.
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18. O PRZYSTĄPIENIU DO SPORZĄDZIENIA
MIEJSCOWEGO PLANU ZAGOSPODAROWANIA
PRZESTRZENNEGO  OLIWA DOLNA REJON ULIC
CHŁOPSKIEJ I OBROŃCÓW WYBRZEŻA W MIEŚCIE
GDAŃSKU

    (druk nr 93)

WIESŁAW BIELAWSKI – Wiceprezydent Miasta Gdańska
Panie Przewodniczący,
Wysoka Rado,
Panie Prezydencie.
Przedkładany projekt dotyczy przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu
zagospodarowania przestrzennego Oliwa Dolna rejon ulic Chłopskiej i
Obrońców Wybrzeża w mieście Gdańsku. Merytoryczne uzasadnienie ma
niemal identyczne co centrum Zaspy. Mamy sytuacja prawną kiedy wygasł
dotychczas obowiązujący plan. Posiadamy nie rozpatrzony wniosek o decyzji o
warunkach z roku 2001. Są też ustalenia „Studium” mówiące o realizacji
centrum o charakterze dzielnicowym. Jest sytuacja obligatoryjnego
przystąpienia do planu a tym samym rozpoczęcia procedury, w ramach której
mamy ustalić zasady realizacji.

radny – BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący RMG
Opinia KRP jest pozytywna.

RADNY – WŁADYSŁAW ŁĘCZKOWSKI
Panie Przewodniczący,
Wysoka Rado.
Proszę zobaczyć jak można nas na tej sali nieco otumanić. Niedawno, zaledwie
parę minut temu przyjmowaliśmy fragment tego planu, który jest zaznaczony na
fioletowo. Teraz przystępujemy do opracowania planu od ul. Chłopskiej,
Obrońców Wybrzeża do tego momentu, który już przyjęliśmy. Żeby
prawidłowo zacząć robić plan zagospodarowania przestrzennego to powinno się
przystąpić do opracowywania plany kompleksowo od ul. Chłopskiej, obrońców
Wybrzeża, Dąbrowszczaków zamykając na ul. Jagiellońskiej. Tak trzeba na to
patrzeć.
To, że przystępujemy do planu mnie dziwi. Właściciel na życzenie Leclerc,
wystąpił o opracowanie tego planu pod powierzchnie wielo powierzchniowe,
handlowe.
Jeżeli weźmiemy ten teren, zamykając go w obrębie ulic, w przestrzeni 1
kilometra to mamy w około 17, 5 tysiąca m2 powierzchni czysto handlowej. Nie
mówię o zakładach poligraficznych, samochodowych i innych tylko o tym co
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jest powierzchnią handlową. Jeżeli wyrazimy zgodę przy opracowywaniu planu
zagospodarowania przestrzennego na obiekty powyżej 2 tysięcy m2  to te
17,5 tysiąca m2 to jest tyle, że na 1 mieszkańca w tym rejonie przypada 1 m2.
Zwracam się do radnych.
Czy rzeczywiście o to nam chodzi, żeby że środków gminy robić analizę dla
prywatnego właściciela?  Uważam, że nie powinno być przeciwwskazań do
przystąpienia do opracowania planu. Jeśli jednak  piszemy, że inwestor złożył
wniosek o wydanie i opracowanie planu to będą tego skutki. Badania muszą być
zrobione rzeczowo i powinni za nie zapłacić właściciele terenu.

Radny – GRZEGORZ STRZELCZYK
Proszę Państwa.
Mieszkam na Obrońców Wybrzeża do 30 lat i cieszę się, że wreszcie ten teren
ma być uporządkowany. Jednak w części podzielam zdanie pana radnego
Łęczkowskiego. Nie wyobrażam sobie, żeby w promieniu jednego kilometra
wydawać zgodę na czwarty wielko powierzchniowy sklep.
Przystąpić do planu trzeba ale też trzeba jasno powiedzieć autorom tego planu,
że zgody na kolejny blaszak w centrum Przymorza nie będzie.
Podzielam też zdanie pana Łęczkowskiego co do kosztów przeprowadzonych
analiz. Jeżeli jest już inwestor to może na jego koszt przeprowadzi się
gruntowną analizę i prognozę. Radni będą wtedy mogli dokładnie ocenić
sytuacje w tej części osiedla.

Radny – WIESŁAW KAMIŃSKI
Proszę Państwa.
Chciałbym zwrócić uwagę, że na tą dyskusję przyjdzie czas przy uchwalaniu
tego planu a nie teraz przy przystąpieniu do planu. Będzie czas na merytoryczną
dyskusję nad tym co ma tam powstać.

Radna – ZOFIA GOSZ
Panie Przewodniczący,
Wysoka Rado.
Byłam na KRP i zadałam kilka pytań na prawie żadne nie otrzymałam
odpowiedzi dlatego pytam jeszcze raz. Jakiego rodzaju usługi mają tam być?
Uważam, że RMG nie może spełniać każdego wniosku obcego inwestora o
budowie hal targowych. Hal ponieważ nie są to budynki. To nie jest wartość,
która zostanie w Polsce tylko to są hale, które w każdej chwili mogą się zawalić.
Terenu tego nie zagospodarowuje się pod względem estetyki tylko, żeby dać
komuś możliwość biznesu. Czy my musimy w różnych częściach miasta
uchwalać zabudowę powyżej 2000 m2 ? Czy nie mogą być tam usługi i handel
ale bez zapisu „powyżej 2000 m2”? Jeśli jest taki zapis to może być też powyżej
10 000 metrów – jeśli się zmieści. Nie jest to żadne ograniczenie i żaden
szczegółowy zapis planu. Jest to zapis „na wszelki wypadek” pod obcy kapitał.
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Nie jestem przeciwna obcemu kapitałowi ale podkreślam, w żadnym mieście
zachodnim nie pozwalają sobie na szpecące hiper i supermarkety.
Czy musi być i czym się uzasadnia zapis „powyżej 2000 m2”?
Składam wniosek formalny aby w tej uchwale był zapis „do 2000 m2.

Radny – TOMASZ SOWIŃSKI
Panie Przewodniczący,
Wysoka Rado.
Też jestem jednym z tych, którzy mieszkali ponad 30 lat na Przymorzu z czego
7 szczęśliwych w falowcu. Trzeba rzeczywiście być bardzo złej woli aby karać
mieszkańców Przymorza następnym hipermarketem. Tam już gorzej to można
tylko lotnisko zbudować. Zgadzam się z kolegą Kamińskim, że my teraz tylko
przystępujemy do planu ale nieporozumieniem jest w ogóle pomysł. Świadczy
on o chorej wyobraźni, że już w tej chwili mówi się, że tam można coś takiego
dopuścić. Oczywiście my będziemy nad tym głosować ale dzisiejsza dyskusja
ma służyć temu, żebyśmy nie musieli tego powtarzać i jeszcze raz głosować jak
plan już będzie uchwalony, mając jednocześnie setki lub tysiące protestów. Tam
rzeczywiście trzeba zafundować infrastrukturę, która pomorze ludziom. W
mieście od wielu lat nie może zrozumieć, że falowiec jest czymś jak małe
miasto. To jest 5000 ludzi. 70% gmin w Polsce jest mniejszych niż jeden
falowiec. Tam jest z natury dzielnica mieszkaniowa. Mówiło się nawet o
sypialni. W tej chwili są już 2  supermarkety, trzeci się buduje a czwarty nam
grozi. Starczy tego dobrego.

Radny – GRZEGORZ STRZELCZYK
Chciałem się odnieść do wypowiedzi radnego Kamińskiego. Oczywiście do
planu trzeba przystąpić. Ja tylko mówię do autorów tego dzieła, żeby mięli oni
świadomość, że większość radnych PiS wielko powierzchniowej działalności w
tym miejscu nie zaakceptują. .

Radny – JANUSZ KASPROWICZ
Proszę Państwa.
Bardzo bym się cieszył gdyby w tym gronie, na tej sali zdarzyło się, że mamy
umiejętność słuchania racji społecznych choćby na równi z racjami
finansowymi miasta i budżetu. My wiemy, że prawa budowlanego na tej sali nie
zmienimy. Z tego prawa wynika ustawa, z której wynika zapis rozgraniczający
tylko w dwóch kategoriach do 2000 m 2 i powyżej 2000 m 2. Mamy wyobraźnie
co może być powyżej tych 2000 metrów. Jeśli traktujemy propozycje miasta
jako alternatywną to pytam się dlaczego my tej szansy nie możemy sobie dać w
odwrotnym kierunku? Zamiast tutaj mieć zapis powyżej 2000 metrów zróbmy
poniżej 2000 metrów.
Społeczeństwo i my wszyscy wiemy, że będąc na etapie przystępowania do
planu decydujemy się na to przeciwko czemu nie występuje żaden mieszkaniec
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Przymorza. Wszyscy wiemy, że na tym obszarze mamy teren zaniedbany,
niezagospodarowany. Przystąpmy więc do tego planu. Wiemy też, że jeśli nie
wprowadzimy teraz takiego zastrzeżenia to będzie nam niezwykle trudno
wycofać się z tego projektu.
Pan radny Nowak wspomniał o tych kwestiach. Czy to jest przystąpienie, czy
uchwalenie. Nikt nie neguje potrzeby wykonania planu, natomiast jest taki ul,
takie emocje, że myślę iż warto postawić wniosek o odesłanie do Komisji.
Stawiam wniosek aby pan Prezydent zgłosił autopoprawkę.

radny – BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący RMG
Przypominam, że nie jest to wniosek formalny, tylko normalna poprawka.

Radny – MACIEJ LISICKI
Ośmielę się powiedzieć, że radny zgłosił wniosek formalny o odesłanie do
Komisji i nad tym możemy głosować. Natomiast nie możemy głosować
poprawki o zmianie tych 2000 metrów. Dziwię się radnym, którzy to zgłaszają
na sali jakby nie znali statutu. Są radnymi nie pierwszą kadencje i powinni znać
statut i regulamin. Przypominam, że taka poprawkę zgłasza się na 48 godzin
przed sesja. Nic nie stało na przeszkodzie aby to zrobić.
Odpowiadam panu Strzelczykowi, że inwestor nie może sfinansować tej
ekspertyzy ponieważ zabrania tego ustawa. Tylko Zarząd miasta może ponieść
te nakłady. Powiedzmy sobie wprost jeżeli będzie to finansował inwestor to
zapewni on sobie taką ekspertyzę, która pozwoli mu to zrobić. Pomysł ten nie
jest najszczęśliwszy.
Proszę Państwa.
Umówmy się tak, że jeżeli ktoś naiwnie sądzie, że jeśli wprowadzi zapis „do
2000 m” to tam mu nic nie powstanie to jest w dużym błędzie. Inwestor
wybuduje 6 hal obok siebie, każdą do 2000 m i będzie12 000 metrów. Wszyscy
będą się śmiać w kułak ponieważ tak można zrobić. Nie bądźcie naiwni, że tam
nie da się nic zrobić. Spójrzmy się na ten plan kompleksowo. To jest piękny
teren i tylko mądrością projektantów i RMG można zaprojektować centrum
dzielnicowe z prawdziwego zdarzenia, z pocztą, komisariatem, fryzjerem i
sklepami spożywczymi.

Radna – ELŻBIETA GRABAREK – BARTOSZEWICZ
Panie Przewodniczący.
Chciałam dzisiaj wysokiej radzie polecić artykuł z Dziennika pt. „W
Białymstoku nie będzie nowych hipermarketów”. Myślę, że nie bawilibyśmy się
w komisję śledczą gdzie miasto planuje ukryć nowy hipermarket. Można
przyjąć tą zasadę. Myślę, że nasycenie tymi obiektami w Gdańsku już jest.
Chyba mieszkańcy nie będą nas ganić jeśli przyjmiemy uchwałę taka jak
Białystok. W art. 31 znowelizowanej ustawy o planowaniu przestrzennym jest
wykonanie tej szczegółowej analizy skutków powstawania hipermarketów. W



68

zeszłej kadencji mówiliśmy, że takiej szczegółowej analizy nie było. Z liczy
protestów widać, że nasycenie jest dostateczne. Gdybyśmy przyjęli zasadę, że w
tej kadencji nie będzie mowy o tego typu obiektach nie byłoby takiej dyskusji.
Sądzę, że dla rynku wewnętrznego byłaby to zasadnicza uchwała. Polecam ten
artykuł. Nasz drobny handel umiera. Panie Przewodniczący Mękal naprawdę
polecam artykuł. Niech KRP w tej kadencji daruje sobie planowanie obiektów
powyżej 2000 metrów.

Radny – CZESŁAW NOWAK
Panie Przewodniczący,
Wysoka Rado.
Po mojej wypowiedzi zaproponuję, żebyśmy ograniczyli czas wypowiedzi oraz
zakończyli dyskusje. To jest przystąpienie do planu a nie decydowanie jakie tam
mają powstać obiekty. To jest piękny teren, na którym może powstać centrum
handlowo – usługowo – rekreacyjno - kulturalne. To nie jest teren przeznaczony
pod hipermarket i nie używajmy tego słownictwa. Oczywiście to jest wstępna
rozmowa i będziemy jeszcze mówili jak ten teren ma być zagospodarowany.
Również jestem za tym aby zastanowić się co tam ma powstać. Nie
ograniczajmy się. Daliśmy dla Zielonego Rynku list intencyjny, żeby  coś
zbudowali. Okazuje się, że tam nic nie powstanie ponieważ nie ma pieniędzy.
Polski handel niema pieniędzy. Jeżeli nie oprzemy się o obcy kapitał to przez 30
lat nic tam nie zbudujemy.

radny – BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący RMG
Przypominam panu radnemu, że pilnujemy czasu i nie ma przekroczeń. Kto z
państwa jest za wnioskiem o zamknięcie dyskusji?

za - 28
przeciw -   1
wstrzymało się -   0

RADA MISTA GDAŃSKA
W głosowaniu  p r z y j ę ł a

Radny – JANUSZ KASPROWICZ
Szanujmy wszyscy swój czas. Argumentów więcej na tej sali już nie padnie.
Statystykę wyborów znamy. Spróbujmy sił. Jest to sprawa, w której nie do
końca  wysłuchano mieszkańców. Proszę przyjąć formalny wniosek z mojej
strony, który już zgłaszałem o wycofanie tego projektu z powrotem na komisje.
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Radny – TADEUSZ MĘKAL
Panie Przewodniczący,
Wysoka Rado.
Pani Grabarek z dość kuriozalnym wystąpiła wnioskiem mówiąc o tym, że nie
chciałaby, żeby miasto się rozwijało.
Proszę Państwa.
Miasto to mieszkańcy i usługi. Ustawa mówiąca o obiektach wielko
powierzchniowych dotyczy nie tylko obiektów wybudowanych z blachy ale
także domy towarowe. Jeśli policzymy ile mamy takich domów to może dwóch
byśmy się doliczyli. Zatem apel o to, że nie będziemy uchwalali planów
dotyczących centrum miasta jest rzeczą kuriozalną.
Proszę Państwa.
Myślę, że uda nam się w tej kadencji przyjąć plany dotyczące terenów po
stoczniowych i na tym obszarze trudno sobie wyobrazić brak przyzwoitej
architektury, w której byłyby obiekty handlowe. Myślę, że takim terenem będą
obiekty pokoszarowe, tereny Targu Siennego itp.

Radna – ZOFIA GOSZ
Panie Przewodniczący,
Wysoka Rado.
Już prawie wszystko powiedziano zanim doszłam do głosu. Ja również
popieram wniosek o odesłanie do Komisji, żeby ludzie mogli się wypowiedzieć.
Jest duża możliwość ugody, żeby wspólnie współtworzyć i nie doprowadzać do
konfliktów. Unikajmy konfliktów i trudności. Wnoszę o odesłanie do komisji.

Radny –EUGENIUSZ WĘGRZYN – Wiceprzewodniczący RMG
Zwracam się do kolegów którzy są autorami aby w ramach autopoprawki w § 3
pkt 1 zostawić następujący zapis: „przeznaczenie terenów oraz linii
rozgraniczających tereny o różnych funkcjach lub różnych zasadach
zagospodarowania”.  Nie ma wskazania ani w jedna ani w drugą stronę. Będzie
plan, będziemy dyskutować. W ten sposób uciekamy od tego co stanowi
przedmiot dyskusji.  To może się stać tylko w ramach autopoprawki.

Radny – WŁODZIMIERZ ŁĘCZKOWSKI
Panie Przewodniczący.
Ja dziękuję kilku radnym. Panu Sowińskiemu za to, że wie że na Przymorzu są
tylko dwa falowce. Panu Nowakowi, który jest wielkim znawcą a nie chciałbym
mu przeczytać ulotki. Tego co on zrobił dla tego osiedla. Wypisał tam chyba 8
czy 7 punktów.
Naprawdę my jako spółdzielnia wiemy co nam grozi z tego tytułu. Jako
spółdzielnia ponieśliśmy duże nakłady i koszty na sprawy sądowe gdzie gmina z
nami wygrała i odebrała część terenu. Gdyby nie odebrali nam tego terenu
byłaby spółdzielnia instytucją, która mogłaby się sprzeciwić tym działaniom.
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WIESŁAW BIELAWSKI – Wiceprezydent miasta Gdańska
Panie Przewodniczący,
Wysoka Rado.
Chciałbym zwrócić uwagę na art. 1 ustawy o zagospodarowaniu przestrzennym,
która mówi, że jednym z celów tejże ustawy jest określenie zasad i trybu
rozwiązywania konfliktów między interesami obywateli, wspólnot
samorządowych i państwa. Uchwała o przystąpieniu ma otworzyć możliwość
szukania kompromisów. Dyspozycja, która wykluczy możliwość realizacji
obiektu powyżej 2000 m2 stawia w roszczeniowej sytuacji podmiot, który nabył
ten teren.  Jednocześnie chcę zwrócić uwagę, że realizację funkcji handlowej
tylko do 2 tysięcy przy tak wielkim terenie jest pozbawieniem szansy
wykreowania wielokondygnacyjnego domu towarowego, który notabene jest
dopuszczalny. Zwracam uwagę na konsekwencje nie podjęcia takiej uchwały
bądź wprowadzenie proponowanego zapisu.

radny – BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący RMG
Kto z państwa jest za wnioskiem o odesłanie do Komisji?

za - 18
przeciw - 14
wstrzymało się -   0

RADA MISTA GDAŃSKA
W głosowaniu  p r z y j ę ł a

Druk stanowi załącznik nr 24 do niniejszego protokołu.

19. O PRZYSTĄPIENIU DO SPORZĄDZIENIA
MIEJSCOWEGO PLANU ZAGOSPODAROWANIA
PRZESTRZENNEGO  NA ZACHÓD OD ULICY ZŁOTA
KARCZMA W MIEŚCIE GDAŃSKU

    (druk nr 94)

WIESŁAW BIELAWSKI – Wiceprezydent Miasta Gdańska
Panie Przewodniczący,
Wysoka Rado,
Panie Prezydencie.
Przedkładany projekt dotyczy przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu
zagospodarowania przestrzennego na zachód od ulicy Złota Karczma w mieście
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Gdańsku. Właścicielem terenu jest IKEA. Podjecie uchwały ma umożliwić
podjęcie realizacji centrum handlowego w tym obszarze. Sytuacja prawna tego
terenu jest taka sama jak w omawianym przed chwilą druku.

radny – BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący RMG
Opinia KRP jest pozytywna. Kto z państwa jest za przyjęciem druku nr 94?

za - 19
przeciw -   1
wstrzymało się -   2

RADA MISTA GDAŃSKA
W głosowaniu  p r z y j ę ł a

UCHWAŁĘ NR V/92/2003
RADY MIASTA GDAŃSKA
Z dnia 23 stycznia 2003 roku

W sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu
zagospodarowania przestrzennego na zachód od ulicy Złota
Karczma w mieście Gdańsku.
Uchwała stanowi załącznik nr 25 do niniejszego protokołu.

20. O PRZYSTĄPIENIU DO SPORZĄDZIENIA
MIEJSCOWEGO PLANU ZAGOSPODAROWANIA
PRZESTRZENNEGO  ŚRÓDMIEŚCIE REJON
TARGOWISKA PRZY UL. ELBLĄSKIEJ W MIEŚCIE
GDAŃSKU

    (druk nr 99)

MAREK PISKORSKI – Dyrektor Biura Rozwoju Gdańska
Panie Przewodniczący,
Wysoka Rado,
Panie Prezydencie.
Proszę o zwrócenie uwagi na druki 99, 100 i 101. Druki te dotyczą przystąpienia
do sporządzenia planów. RMG poprzedniej kadencji wydzieliła z planu Dolnego
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Miasta dwa mniejsze plany obejmujące Dolne Miasto mieszkaniowe oraz rejon
Reduty Żbik.
Pomorski Konserwator Zabytków nie zgadza się na propozycje przekształceń
struktury funkcjonalno – przestrzennej obiektu Fabryki Opakowań Blaszanych.
Spowodowało to zablokowanie projektu.  Z tego powodu Prezydent wnosi aby
oddzielić z tego planu trzy mniejsze – druk 99, 100 i 101. Te trzy nowe plany
skorzystają z dorobku planistycznego tego zaawansowanego planu. Zmiana
będzie polegała na tym, że one będą procedowane w odrębnych procedurach.
Zawierają one również zapis o wyłączeniu z dotychczasowej starej uchwały.
Dodatkowym bodźcem podzielenia tego planu jest pilność lokalizacji i
pieniądze w budżecie na przystosowanie obiektu Straży Miejskiej przy opływie
Motławy.
Przy planie 99 i 100 uwarunkowania konserwatorskie są niewielkie.  Teren
planu został wstępnie uzgodniony pod względem konserwatorskim. Jest szansa,
że te 3 plany zostałyby doprowadzone do końca.
Wojewódzki Konserwator Zabytków zażyczył sobie aby ten rejon przedłożyć
my do opiniowania łącznie ponieważ ma bardzo skomplikowany przebieg.
Prezydent wnosi o przyjęcie tych 3 nowych planów.

radny – BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący RMG
Opinia KRP jest pozytywna.

Radny – EUGENIUSZ WĘGRZYN Wiceprzewodniczący RMG
Po wysłuchaniu dyrektora Piskorskiego jestem przekonany o okresie
szczęśliwości, który spływa na tę dzielnicę. Otóż w tych trzech planach jest
jeden plan konfliktowy. W tym pakiecie tego nie eksponujemy. Nikt w Urzędzie
nie wie o decyzji, którą podejmą Ci którzy zabiegają o uchwalenie planu
zawartego w druku nr 100.  W 99 i 101 jest wyraźna indykacja „nie będzie
obiektów powyżej 2 tysięcy metrów”, a w druku 100 jest indykacja „będą
obiekty powyżej 2 tysięcy metrów”. Chodzi o kolejny obiekt wielko
powierzchniowy na rogu ul. Sadowej, Łąkowej. Ja wiem, że dzisiaj jeszcze nie
ma pełnej informacji kto będzie właścicielem ale dajemy upoważnienie do tego.
Mój wniosek jest taki aby przyjrzeć się jeszcze raz drukowi nr 100 i
kontrowersyjnemu zapisowi.

Radny – TADEUSZ MĘKAL
Ten obszar był objęty na początku dwoma planami. Nie jest tak jak mówi pan
Węgrzyn, że w dniu dzisiejszym decydujemy, że w druku nr 100 pojawia się
funkcja powyżej 2 tysięcy metrów. Ta funkcja jest już przez RMG podjęta. My
dokonujemy teraz tylko podziału aby umożliwić realizacje funkcji publicznych.
Ten plan obejmujący budynek SM wywołał tą sytuacje ponieważ ten fragment
nie budzi obaw konserwatora. Projektanci podzielili plan na fragmenty nie
budzące emocji oraz na budzące.
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Oddzielając te plany pozostał obszar objęty drukiem 100. Decyzję o powstaniu
tam obiektów powyżej 2 tysięcy metrów podjęliśmy już wcześniej. To nie jest
nowy pomysł. Jest to kontynuacja decyzji podjętej już kilka lat temu.

Radny – EUGENIUSZ WĘGRZYN Wiceprzewodniczący RMG
Ja doskonale rozumiem filozofię, że poszatkowanie tego planu w przypadku
zaistnienia sporów przy jednej części uruchamia dwie pozostałe. Godząc się na
przystąpienie zwracam uwagę na trudności.

radny – BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący RMG
 Kto z państwa jest za przyjęciem druku nr 99?

za - 20
przeciw -   2
wstrzymało się -   2

RADA MISTA GDAŃSKA
W głosowaniu  p r z y j ę ł a

UCHWAŁĘ NR V/93/2003
RADY MIASTA GDAŃSKA
Z dnia 23 stycznia 2003 roku

W sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu
zagospodarowania przestrzennego Śródmieście rejon targowiska
przy ul. Elbląskiej w mieście Gdańsku.
Uchwała stanowi załącznik nr 26 do niniejszego protokołu.
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21. O PRZYSTĄPIENIU DO SPORZĄDZIENIA
MIEJSCOWEGO PLANU ZAGOSPODAROWANIA
PRZESTRZENNEGO  ŚRÓDMIEŚCIE REJON UL.
CHŁODNEJ I SADOWEJ W MIEŚCIE GDAŃSKU

    (druk nr 100)

MAREK PISKORSKI – Dyrektor Biura Rozwoju Gdańska
Panie Przewodniczący,
Wysoka Rado,
Panie Prezydencie.
Ja już wszystko powiedziałem o tym druku. Intencja jest taka aby z planu
Dolnego Miasta wydzielić te 3 plany. To podzieli tylko procedurę.

radny – BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący RMG
Opinia KRP jest pozytywna. Kto z państwa jest za przyjęciem druku nr 100?

za - 17
przeciw -   4
wstrzymało się -   1

RADA MISTA GDAŃSKA
W głosowaniu  p r z y j ę ł a

UCHWAŁĘ NR V/94/2003
RADY MIASTA GDAŃSKA
Z dnia 23 stycznia 2003 roku

W sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu
zagospodarowania przestrzennego Śródmieście rejon ul. Chłodnej
i Sadowej w mieście Gdańsku.
Uchwała stanowi załącznik nr 27 do niniejszego protokołu.
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22. O PRZYSTĄPIENIU DO SPORZĄDZIENIA
MIEJSCOWEGO PLANU ZAGOSPODAROWANIA
PRZESTRZENNEGO  ŚRÓDMIEŚCIE REJON UL.
ZAWODNIKÓW W MIEŚCIE GDAŃSKU

    (druk nr 101)

MAREK PISKORSKI – Dyrektor Biura Rozwoju Gdańska
Panie Przewodniczący,
Wysoka Rado,
Panie Prezydencie.
Jest tu ta sama sytuacja. Rejon jest niekonfliktowy i mam nadzieję, ze da się go
szybko uchwalić.

Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący RMG
Opinia KRP jest pozytywna. Kto z państwa jest za przyjęciem druku nr 101?

za - 21
przeciw -   0
wstrzymało się -   1

RADA MISTA GDAŃSKA
W głosowaniu  p r z y j ę ł a

UCHWAŁĘ NR V/95/2003
RADY MIASTA GDAŃSKA
Z dnia 23 stycznia 2003 roku

W sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu
zagospodarowania przestrzennego Śródmieście rejon ul.
Zawodników w mieście Gdańsku.
Uchwała stanowi załącznik nr 28 do niniejszego protokołu.
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23. WNIESIENIE SKARGI DO NACZELNEGO SĄDU
ADMINISTRACYJNEGO NA ROZSTRZYGNIĘCIE
NADZIRCZE WOJEWODY POMIRSKIEGO

    (druk nr 105)

24. WNIESIENIE SKARGI DO NACZELNEGO SĄDU
ADMINISTRACYJNEGO NA ROZSTRZYGNIĘCIE
NADZIRCZE WOJEWODY POMIRSKIEGO

    (druk nr 106)

25. WNIESIENIE SKARGI DO NACZELNEGO SĄDU
ADMINISTRACYJNEGO NA ROZSTRZYGNIĘCIE
NADZIRCZE WOJEWODY POMIRSKIEGO

    (druk nr 107)

MAREK PISKORSKI – Dyrektor Biura Rozwoju Gdańska
Panie Przewodniczący,
Wysoka Rado,
Panie Prezydencie.
Pozwolę sobie omówić razem druk 105, 106, 107. Pan Wojewoda Pomorski
stwierdził nieważność podjętych trzech planów rejon ul. Grodzkiej, Podwale
Przedmiejskie, Piwna, Kaletnicza.
Stwierdzono nieważność z powodu braku uzgodnienia z WOŚ UW. Jest to
podobna sytuacja do 11 poprzednich uchwał. Ustawa nie wymaga uzgodnień z
tym wydziałem a Wojewoda jest zobowiązany do opiniowania w zakresie
wpływu na środowisko. Niestety RMG przysługuje tylko droga zaskarżenia do
NSA a do tego potrzebna jest uchwała rady.

Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący RMG
Opinia KSiŁP jest pozytywna. Kto z państwa jest za przyjęciem druku nr 105?

za - 16
przeciw -   1
wstrzymało się -   4

RADA MISTA GDAŃSKA
W głosowaniu  p r z y j ę ł a
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UCHWAŁĘ NR V/96/2003
RADY MIASTA GDAŃSKA
Z dnia 23 stycznia 2003 roku

W sprawie wniesienia skargi do Naczelnego Sądu
Administracyjnego na rozstrzygnięcie nadzorcze Wojewody
Pomorskiego.
Uchwała stanowi załącznik nr 29 do niniejszego protokołu.

Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący RMG
Opinia KSiŁP jest pozytywna. Kto z państwa jest za przyjęciem druku nr 106?

za - 17
przeciw -   1
wstrzymało się -   4

RADA MISTA GDAŃSKA
W głosowaniu  p r z y j ę ł a

UCHWAŁĘ NR V/97/2003
RADY MIASTA GDAŃSKA
Z dnia 23 stycznia 2003 roku

W sprawie wniesienia skargi do Naczelnego Sądu
Administracyjnego na rozstrzygnięcie nadzorcze Wojewody
Pomorskiego.
Uchwała stanowi załącznik nr 30 do niniejszego protokołu.
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Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący RMG
Opinia KSiŁP jest pozytywna. Kto z państwa jest za przyjęciem druku nr 107?

za - 18
przeciw -   1
wstrzymało się -   3

RADA MISTA GDAŃSKA
W głosowaniu  p r z y j ę ł a

UCHWAŁĘ NR V/98/2003
RADY MIASTA GDAŃSKA
Z dnia 23 stycznia 2003 roku

W sprawie wniesienia skargi do Naczelnego Sądu
Administracyjnego na rozstrzygnięcie nadzorcze Wojewody
Pomorskiego.
Uchwała stanowi załącznik nr 31 do niniejszego protokołu.

26. POWOŁANIA KOMISJI DYSCYPLINARNEJ I
INSTANCJI ORZEKAJĄCEJ W SPRAWACH
ODPOWIEDZIALNOSCI DYSCYPLINARNEJ
MIANOWANYCH PRACOWNIKÓW
SAMORZĄDOWYCH

     (druk nr 103)

WOJCIECH MIKOŁAJEWSKI – Zastępca Dyrektora Wydziału Kadr i
Organizacji
Wysoka Rado.
Do kompetencji RMG należy powołanie komisji Dyscyplinarnej I i II instancji.
Prezydent miasta prosi o powołanie do Komisji Dyscyplinarnej następujących
pracowników UM:
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1). Blacharska Teresa,
2). Bystry Grzegorz,
3). Koczot Bogumiła,
4). Pałkowski Krzysztof,
5). Szczypińska Kazimiera,
6). Żurawla Jan.

Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący RMG
Opinia KSiŁP jest pozytywna. Kto z państwa jest za przyjęciem druku nr 103?

za - 20
przeciw -   0
wstrzymało się -   1

RADA MISTA GDAŃSKA
W głosowaniu  p r z y j ę ł a

UCHWAŁĘ NR V/99/2003
RADY MIASTA GDAŃSKA
Z dnia 23 stycznia 2003 roku

W sprawie powołania Komisji Dyscyplinarnej I instancji
orzekającej w sprawach odpowiedzialności dyscyplinarnej
mianowanych pracowników samorządowych.
Uchwała stanowi załącznik nr 32 do niniejszego protokołu.
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27. POWOŁANIA KOMISJI DYSCYPLINARNEJ II
INSTANCJI ORZEKAJĄCEJ W SPRAWACH
ODPOWIEDZIALNOSCI DYSCYPLINARNEJ
MIANOWANYCH PRACOWNIKÓW
SAMORZĄDOWYCH

     (druk nr 88)

radny – ALEKSANDER ŻUBRYS
Druk dotyczy powołania Komisji Dyscyplinarnej II instancji orzekającej w
sprawach odpowiedzialności dyscyplinarnej mianowanych pracowników
samorządowych. KSiŁP po konsultacji z Klubami proponuje następujący skład
tego zespołu:

1. Bumblis Marek,
2. Grabarek – Bartoszewicz Elżbieta,
3. Gorecki Jarosław,
4. Klimczyk Ryszard,
5. Łęczkowski Władysław,
6. Olszewski Ryszard.

Radny -  BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący RMG
W druku nie było składu dlatego najpierw przegłosujemy skład.

Radna – ELŻBIETA GRABAREK – BARTOSZEWICZ
Proszę pana Żubrysa o wyjaśnienie dlaczego w piśmie było zapisane o
zgłoszeniu dwóch kandydatur a na Konwencie postanowiono przyjąć tylko
jedna.

radny – ALEKSANDER ŻUBRYS
Prosiliśmy o więcej nazwisk a na konwencie seniorów propozycje oceniono i
wybrano z dwóch zgłoszeń jedną osobę.

Radny -  BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący RMG
Kto z państwa jest za przyjęciem zaproponowanego składu osobowego?

za - 23
przeciw -   1
wstrzymało się -   2

RADA MISTA GDAŃSKA
W głosowaniu  p r z y j ę ł a
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Opinia KSiŁP jest pozytywna. Kto z państwa jest za przyjęciem druku nr 88?

za - 23
przeciw -   1
wstrzymało się -   2

RADA MISTA GDAŃSKA
W głosowaniu  p r z y j ę ł a

UCHWAŁĘ NR V/100/2003
RADY MIASTA GDAŃSKA
Z dnia 23 stycznia 2003 roku

W sprawie powołania Komisji Dyscyplinarnej II instancji
orzekającej w sprawach odpowiedzialności dyscyplinarnej
mianowanych pracowników samorządowych.
Uchwała stanowi załącznik nr 33 do niniejszego protokołu.

Radny – TADEUSZ MĘKAL
W poprzedniej kadencji byłem przewodniczącym tej komisji. Chciałbym
podziękować za ciężką prace w komisji panu Bogdanowiczowi,
Kowalewskiemu, Gleinertowi, Brzozowskiemu. Obecnym członkom komisji
życzę aby tej pracy nie mięli wiele.

28. NABYCIA NA WŁASNOSĆ PRZEZ GMINĘ MIASTA
GDAŃSKA NIERUCHOMOŚCI SKARBU PAŃSTWA
(druk nr 75)

WIESŁAWA GIELO – Dyrektor Wydziału Skarbu
Panie Przewodniczący.
Następnych dziewięć punktów dotyczy tej samej materii prawnej czyli przejęcia
z zasobów państwa mienia. Jest to tak zwana komunalizacja. Dotychczas
dokonywała tego komisja teraz załatwiane to jest przez RMG.
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Uchwała dotyczy przejęcia budynku przy ul. Strzeleckiej.

Radny – RYSZARD NIKIEL – Wiceprzewodniczący RMG
Opinia KRP oraz KPGiM jest pozytywna. Kto z państwa jest za przyjęciem
druku nr 75?

za - 23
przeciw -   1
wstrzymało się -   2

RADA MISTA GDAŃSKA
W głosowaniu  p r z y j ę ł a

UCHWAŁĘ NR V/101/2003
RADY MIASTA GDAŃSKA
Z dnia 23 stycznia 2003 roku

W sprawie nabycia na własność przez Gminę Miasta Gdańska
nieruchomości Skarbu Państwa.
Uchwała stanowi załącznik nr 34 do niniejszego protokołu.

29. NABYCIA NA WŁASNOSĆ PRZEZ GMINĘ MIASTA
GDAŃSKA NIERUCHOMOŚCI SKARBU PAŃSTWA
(druk nr 76)

WIESŁAWA GIELO – Dyrektor Wydziału Skarbu
Panie Przewodniczący.
Uchwała dotyczy budynku przy ul. Chłodnej. Jest to budynek mieszkalny.
Znajduje się w zasobach PGM. Jest przyjęty po byłej fabryce opakowań
blaszanych.
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Radny – RYSZARD NIKIEL – Wiceprzewodniczący RMG
Opinia KRP oraz KPGiM jest pozytywna. Kto z państwa jest za przyjęciem
druku nr 76?

za - 21
przeciw -   0
wstrzymało się -   0

RADA MISTA GDAŃSKA
W głosowaniu  p r z y j ę ł a

UCHWAŁĘ NR V/102/2003
RADY MIASTA GDAŃSKA
Z dnia 23 stycznia 2003 roku

W sprawie nabycia na własność przez Gminę Miasta Gdańska
nieruchomości Skarbu Państwa.
Uchwała stanowi załącznik nr 35 do niniejszego protokołu.

30. NABYCIA NA WŁASNOSĆ PRZEZ GMINĘ MIASTA
GDAŃSKA NIERUCHOMOŚCI SKARBU PAŃSTWA
(druk nr 77)

WIESŁAWA GIELO – Dyrektor Wydziału Skarbu
Panie Przewodniczący.
Druk dotyczy przejęcia nieruchomości przy ul. Kurkowej. Jest to również
budynek mieszkalny. Uzasadnienie takie samo jak w poprzednich drukach.

Radny – RYSZARD NIKIEL – Wiceprzewodniczący RMG
Opinia KRP oraz KPGiM jest pozytywna. Kto z państwa jest za przyjęciem
druku nr 77?
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za - 20
przeciw -   0
wstrzymało się -   0

RADA MISTA GDAŃSKA
W głosowaniu  p r z y j ę ł a

UCHWAŁĘ NR V/103/2003
RADY MIASTA GDAŃSKA
Z dnia 23 stycznia 2003 roku

W sprawie nabycia na własność przez Gminę Miasta Gdańska
nieruchomości Skarbu Państwa.
Uchwała stanowi załącznik nr 36 do niniejszego protokołu.

31. NABYCIA NA WŁASNOSĆ PRZEZ GMINĘ MIASTA
GDAŃSKA NIERUCHOMOŚCI SKARBU PAŃSTWA
(druk nr 78)

WIESŁAWA GIELO – Dyrektor Wydziału Skarbu
Panie Przewodniczący.
Druk dotyczy przejęcia gruntu przy ul. Grabowskiego. Jest to działka pod
budynkiem SM. Po postawieniu budynku okazało się, że ten teren nie jest
własnością gminy tylko Skarbu Państwa.

Radny – RYSZARD NIKIEL – Wiceprzewodniczący RMG
Opinia KRP oraz KPGiM jest pozytywna. Kto z państwa jest za przyjęciem
druku nr 78?

za - 22
przeciw -   0
wstrzymało się -   0
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RADA MISTA GDAŃSKA
W głosowaniu  p r z y j ę ł a

UCHWAŁĘ NR V/104/2003
RADY MIASTA GDAŃSKA
Z dnia 23 stycznia 2003 roku

W sprawie nabycia na własność przez Gminę Miasta Gdańska
nieruchomości Skarbu Państwa.
Uchwała stanowi załącznik nr 37 do niniejszego protokołu.

32. NABYCIA NA WŁASNOSĆ PRZEZ GMINĘ MIASTA
GDAŃSKA NIERUCHOMOŚCI SKARBU PAŃSTWA
(druk nr 80)

WIESŁAWA GIELO – Dyrektor Wydziału Skarbu
Panie Przewodniczący.
Druk dotyczy przejęcia gruntu pod budynkiem przedszkola przy ul. Osiedlowej
w Kokoszkach. Przedszkole to kupiła gmina w 1997 roku. Utrzymanie i
prowadzenie przedszkoli jest zadaniem własnym Gminy dlatego wnosimy o
przyjęcie uchwały.

Radny – RYSZARD NIKIEL – Wiceprzewodniczący RMG
Opinia KRP, KE oraz KPGiM jest pozytywna. Kto z państwa jest za przyjęciem
druku nr 80?

za - 20
przeciw -   0
wstrzymało się -   0

RADA MISTA GDAŃSKA
W głosowaniu  p r z y j ę ł a
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UCHWAŁĘ NR V/105/2003
RADY MIASTA GDAŃSKA
Z dnia 23 stycznia 2003 roku

W sprawie nabycia na własność przez Gminę Miasta Gdańska
nieruchomości Skarbu Państwa.
Uchwała stanowi załącznik nr 38 do niniejszego protokołu.

33. NABYCIA NA WŁASNOSĆ PRZEZ GMINĘ MIASTA
GDAŃSKA NIERUCHOMOŚCI SKARBU PAŃSTWA
(druk nr 82)

WIESŁAWA GIELO – Dyrektor Wydziału Skarbu
Panie Przewodniczący.
Druk dotyczy przejęcia nieruchomości przy ul. Zamkowej. Jest to działka w
środku budynku Gdańskiej Spółdzielni Mieszkaniowej. Całość budynku jest na
ziemi skarbu państwa. Gmina przejmie to i przekaże Spółdzielni aby był jeden
tytuł prawny.

Radny – RYSZARD NIKIEL – Wiceprzewodniczący RMG
Opinia KRP oraz KPGiM jest pozytywna. Kto z państwa jest za przyjęciem
druku nr 82?

za - 21
przeciw -   0
wstrzymało się -   1

RADA MISTA GDAŃSKA
W głosowaniu  p r z y j ę ł a
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UCHWAŁĘ NR V/106/2003
RADY MIASTA GDAŃSKA
Z dnia 23 stycznia 2003 roku

W sprawie nabycia na własność przez Gminę Miasta Gdańska
nieruchomości Skarbu Państwa.
Uchwała stanowi załącznik nr 39 do niniejszego protokołu.

34. NABYCIA NA WŁASNOSĆ PRZEZ GMINĘ MIASTA
GDAŃSKA NIERUCHOMOŚCI SKARBU PAŃSTWA
(druk nr 83)

WIESŁAWA GIELO – Dyrektor Wydziału Skarbu
Panie Przewodniczący.
Druk dotyczy przejęcia gruntu pod budynkami Zespołu Szkół Energetycznych
oraz XIII LO. ZSE przekazał Gminie w ramach darowizny obiekty szkoły wraz
z wieczystym użytkowaniem gruntu Skarbu Państwa. Akt notarialny został
zawarty w 1999 roku. Stad wniosek o przekazanie gruntu.

Radny – RYSZARD NIKIEL – Wiceprzewodniczący RMG
Opinia KRP, KE oraz KPGiM jest pozytywna. Kto z państwa jest za przyjęciem
druku nr 83?

za - 21
przeciw -   0
wstrzymało się -   1

RADA MISTA GDAŃSKA
W głosowaniu  p r z y j ę ł a
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UCHWAŁĘ NR V/107/2003
RADY MIASTA GDAŃSKA
Z dnia 23 stycznia 2003 roku

W sprawie nabycia na własność przez Gminę Miasta Gdańska
nieruchomości Skarbu Państwa.
Uchwała stanowi załącznik nr 40 do niniejszego protokołu.

35. NABYCIA NA WŁASNOSĆ PRZEZ GMINĘ MIASTA
GDAŃSKA NIERUCHOMOŚCI SKARBU PAŃSTWA
(druk nr 84)

WIESŁAWA GIELO – Dyrektor Wydziału Skarbu
Panie Przewodniczący.
Druk dotyczy przejęcia na własność nieruchomości przy ul. Przełom składającej
się z dwóch działek. Na działkach położony jest budynek oczyszczalni ścieków.
Nieruchomość tą przysądzono gminie postanowieniem sądu z 1999 roku w
drodze licytacji komorniczej. Grunt jest Skarbu Państwa stad uchwała.

Radny – RYSZARD NIKIEL – Wiceprzewodniczący RMG
Opinia KRP oraz KPGiM jest pozytywna. Kto z państwa jest za przyjęciem
druku nr 84?

za - 20
przeciw -   0
wstrzymało się -   0

RADA MISTA GDAŃSKA
W głosowaniu  p r z y j ę ł a

UCHWAŁĘ NR V/108/2003
RADY MIASTA GDAŃSKA
Z dnia 23 stycznia 2003 roku
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W sprawie nabycia na własność przez Gminę Miasta Gdańska
nieruchomości Skarbu Państwa.
Uchwała stanowi załącznik nr 41 do niniejszego protokołu.

36. NABYCIA NA WŁASNOSĆ PRZEZ GMINĘ MIASTA
GDAŃSKA NIERUCHOMOŚCI SKARBU PAŃSTWA
(druk nr 87)

WIESŁAWA GIELO – Dyrektor Wydziału Skarbu
Panie Przewodniczący.
Druk dotyczy przejęcia na własność gruntu na którym znajduje się przedszkole
nabyte w 1998 roku przez Gminę. Prowadzenie przedszkola jest zadaniem
własnym Gminy dlatego wnosimy o podjecie uchwały.

Radny – RYSZARD NIKIEL – Wiceprzewodniczący RMG
Opinia KRP, KE oraz KPGiM jest pozytywna. Kto z państwa jest za przyjęciem
druku nr 87?

za - 21
przeciw -   0
wstrzymało się -   0

RADA MISTA GDAŃSKA
W głosowaniu  p r z y j ę ł a

UCHWAŁĘ NR V/109/2003
RADY MIASTA GDAŃSKA
Z dnia 23 stycznia 2003 roku

W sprawie nabycia na własność przez Gminę Miasta Gdańska
nieruchomości Skarbu Państwa.
Uchwała stanowi załącznik nr 42 do niniejszego protokołu.
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37. WYRAŻENIA ZGODY NA UDZIELENIE
BONIFIKATY OD OPŁAT ZA UZYTKOWANIE
WIECZYSTE GRUNTU I OD CENY SPRZEDAŻY
BUDYNKU ORAZ BUDOWLI DLA MUZEUM
HISTORYCZNEGO MIASTA GDAŃSKA

        (druk nr 79)

WIESŁAWA GIELO – Dyrektor Wydziału Skarbu
Panie Przewodniczący.
Druk dotyczy wyrażenia zgody na udzielnie bonifikaty od opłat za użytkowanie
wieczyste gruntu i od ceny sprzedaży budynku oraz budowli dla Muzeum
Historycznego Miasta Gdańska. Przedmiotem przekazania będzie nieruchomość
stanowiąca część nieruchomości zabytkowego założenia Twierdzy Wisłoujście.
Jest to działka o powierzchni 20 658 m 2 . Jest ona zabudowana opuszczonym,
zrujnowanym  budynkiem mieszkalnym, laboratorium amunicyjnym oraz
obiektem prochowni.
Tego rodzaju bonifikaty przyznano poprzednio wszystkim obiektom
przekazywanym Muzeum oraz placówką prowadzącym działalność
charytatywną, oświatową oraz opiekuńcza.
Jest to już ostatnia działka należąca do miasta, którą przekazano Muzeum.

Radny – RYSZARD NIKIEL – Wiceprzewodniczący RMG
Opinia KRP, KB oraz KPGiM jest pozytywna. Kto z państwa jest za przyjęciem
druku nr 79?

za - 22
przeciw -   0
wstrzymało się -   0

RADA MISTA GDAŃSKA
W głosowaniu  p r z y j ę ł a

UCHWAŁĘ NR V/110/2003
RADY MIASTA GDAŃSKA
Z dnia 23 stycznia 2003 roku
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W sprawie wyrażenia zgody na udzielnie bonifikaty od opłat za
użytkowanie wieczyste gruntu i od ceny sprzedaży budynku oraz
budowli dla Muzeum Historycznego Miasta Gdańska.
Uchwała stanowi załącznik nr 43 do niniejszego protokołu.

38. WYRAŻENIA ZGODY NA UDZIELENIE
BONIFIKATY OD OPŁAT ZA UZYTKOWANIE
WIECZYSTE GRUNTU I OD CENY SPRZEDAŻY
BUDOWLI DLA PAŃSTWOWEGO INSTYTUTU
GEOLOGICZNEGO W GDAŃSKU.

        (druk nr 81)

WIESŁAWA GIELO – Dyrektor Wydziału Skarbu
Panie Przewodniczący.
Druk dotyczy wyrażenia zgody na udzielnie bonifikaty od opłat za użytkowanie
wieczyste gruntu i od ceny sprzedaży budowli dla Państwowego Instytutu
Geologicznego w Gdańsku. Działka położona jest przy ul. Jasieńskiej i obejmuje
1259 m2 .  Na działce są trzy otwory studzienne stanowiące mienie komunalne.
Zostały wybudowane dla celów dawniej projektowanego ujęcia wody. Oprócz
tych otworów nie ma tam nic. Dla celów badawczych Instytut wystąpił z
wnioskiem o przejęcie tej działki.

Radny – RYSZARD NIKIEL – Wiceprzewodniczący RMG
Opinia KRP oraz KB jest pozytywna. Kto z państwa jest za przyjęciem
druku nr 81?

za - 18
przeciw -   0
wstrzymało się -   2

RADA MISTA GDAŃSKA
W głosowaniu  p r z y j ę ł a
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UCHWAŁĘ NR V/111/2003
RADY MIASTA GDAŃSKA
Z dnia 23 stycznia 2003 roku

W sprawie wyrażenia zgody na udzielnie bonifikaty od opłat za
użytkowanie wieczyste gruntu i ceny sprzedaży budowli dla
Państwowego Instytutu Geologicznego w Gdańsku.
Uchwała stanowi załącznik nr 44 do niniejszego protokołu.

39. NADANIA PARKOWI BRZEŹNIEŃSKIEMU
IMIENIA PATRONA.

        (druk nr 95)

WIESLAW BIELAWSKI – Wiceprezydent miasta Gdańska
Panie Przewodniczący,
Wysoka Rado.
Z inicjatywy Zarządu osiedla Brzeźno Prezydent miasta Gdańska przedkłada
państwu uchwałę w sprawie nadania Parkowi Brzeźnieńskiemu imienia patrona
Jana Jerzego Haffnera. W uzasadnieniu mają państwo, krótką notę biograficzna.
Proszę w drodze głosowania o podjecie uchwały.

Radny – RYSZARD NIKIEL – Wiceprzewodniczący RMG
Opinia KK jest pozytywna. Kto z państwa jest za przyjęciem
druku nr 95?

za - 20
przeciw -   1
wstrzymało się -   0

RADA MISTA GDAŃSKA
W głosowaniu  p r z y j ę ł a
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UCHWAŁĘ NR V/112/2003
RADY MIASTA GDAŃSKA
Z dnia 23 stycznia 2003 roku

W sprawie nadania Parkowi Brzeźnieńskiemu imienia patrona.
Uchwała stanowi załącznik nr 45 do niniejszego protokołu.

40. NADANIA NOWEJ NAZWY ULICY.
        (druk nr 96)

WIESLAW BIELAWSKI – Wiceprezydent miasta Gdańska
Panie Przewodniczący,
Wysoka Rado.
Rada Osiedla Kokoszki wystąpiła z wnioskiem o nadanie nowej nazwy ulicy.
Prezydent miasta Gdańska przedkłada projekt uchwały. Ulica ma nosić nazwę
Św. Brata Alberta. Proszę o podjecie stosownej uchwały.

Radny – RYSZARD NIKIEL – Wiceprzewodniczący RMG
Opinia KK jest pozytywna. Kto z państwa jest za przyjęciem
druku nr 96?

za - 21
przeciw -   1
wstrzymało się -   2

RADA MISTA GDAŃSKA
W głosowaniu  p r z y j ę ł a

UCHWAŁĘ NR V/113/2003
RADY MIASTA GDAŃSKA
Z dnia 23 stycznia 2003 roku

W sprawie nadania nowej nazwy ulicy.
Uchwała stanowi załącznik nr 46 do niniejszego protokołu.
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41. NADANIA SZKOLE PODSTAWOWEJ NR 17 W
GDAŃSKU IMIENIA HETMANA STEFANA
CZARNIECKIEGO.

        (druk nr 96)

WALDEMAR NOCNY – Wiceprezydent miasta Gdańska
Panie Przewodniczący,
Wysoka Rado.
Uchwała jest wnoszona na prośbę rady pedagogicznej szkoły nr 17. Od 1959
roku szkoła to nosi imię Stefana Czarnickiego. Uznano jednak, że konieczne jest
uzupełnienie nazwy. Wnioskujący chcą aby nazwa jednoznacznie wskazywała
bohatera historycznego, na którym młodzież kształtuje swoją postawę
patriotyczną.

Radny – RYSZARD NIKIEL – Wiceprzewodniczący RMG
Opinia KE jest pozytywna. Kto z państwa jest za przyjęciem
druku nr 102?

za - 23
przeciw -   0
wstrzymało się -   0

RADA MISTA GDAŃSKA
W głosowaniu  p r z y j ę ł a

UCHWAŁĘ NR V/114/2003
RADY MIASTA GDAŃSKA
Z dnia 23 stycznia 2003 roku

W sprawie nadania Szkole podstawowej nr 17 w Gdańsku przy ul.
Czarnieckiego imienia Hetmana Stefana Czarnieckiego.
Uchwała stanowi załącznik nr 47 do niniejszego protokołu.
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42. PRZYJĘCIA „GMINNEGO PROGRAMU
PROFILAKTYKI I ROZWIĄZAŃ PROBLEMÓW
ALKOHOLOWYCH W GDAŃSKU NA 2003 ROK”.

        (druk nr 104)

WALDEMAR NOCNY – Wiceprezydent miasta Gdańska
Panie Przewodniczący,
Wysoka Rado.
Uchwała dotyczy przyjęcia „Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania
Problemów Alkoholowych w Gdańsku na rok 2003”.  Konieczność uchwalenia
przez RMG wynika z ustawy o wychowaniu w trzeźwości i przeciwdziałania
alkoholizmowi. Wszystkie zaproponowanie rozwiązania wynikają z
wcześniejszej diagnozy środowiska lokalnego. Propozycje i potrzeby
dostosowano do kwoty, którą przewiduje się uzyskać w roku 2003 z tytułu
wydawania zezwoleń na sprzedaż alkoholu.
Program ten przyjęła i przeanalizowała Miejska Komisja Rozwiązywania
Problemów Alkoholowych przyjmując, że będzie on realizowany przez 16
podmiotów.

Radny – RYSZARD NIKIEL – Wiceprzewodniczący RMG
Opinia KSSIOZ, KTiS oraz KE jest pozytywna.

Radna – ZOFIA GOSZ
Panie Przewodniczący.
Czy najpierw można uciszyć radnych ponieważ ja sama siebie nie słyszę.
Ten program był na KSSiOZ. O tym, że RMG ma go uchwalić mówi ustawa.
Natomiast ten druk jest nazwany „program” ale on nie ma programu. W
harmonogramie, który jest załącznikiem jest co najwyżej planem ponieważ
czasookresy wykonywania zadań są roczne lub 7 miesięczne. Harmonogram to
wykonywanie zadań, w różnych terminach w ciągu roku. Jest on bardzo
ogólnikowy a wskaźniki nie mają charakteru wskaźników. Wskaźnik to jest coś
do czegoś. Ja nie mówię tego, żeby być złośliwym czy żeby przedłużać ale aby
RMG mogła 7 milionów złotych właściwie rozdzielić.
Widzę, że pani dyrektor się uśmiecha. To bardzo dobrze, że ma dobry humor.
Trzeba wiedzieć na co daję się pieniądze. Ja to mówię poważnie z praktyk
poprzednich lat. Wtedy radni bardzo dyskutowali nad programem.
Dalece nieprawdziwe i niewiarygodne jest podanie, że 4% populacji to dzieci
wychowujące się w rodzinie z problemem alkoholowym. Posiadam badania,
które mówią, że w Gdańsku takich dzieci jest średnio 25%. Takich
niewiarygodnych danych jest więcej. Jeśli na nich budowało się ten program to
widać jaki on jest.
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Pytałam panią dyrektor o wiele spraw ale powiedziała mi tylko, że program jest
taki ponieważ nie znamy potrzeb. Proszę na to zwrócić uwagę. Jeśli nie mamy
rozeznanych potrzeb to po co nam program. Dlatego nie powinno być to
skierowane pod obrady jako program.
Wysoka Rado.
O tym, że wskaźniki osiągania celu to są jedynie hasła mówiłam o tym na
komisji ale pani Przewodnicząca prosiła abym zaproponowała zmiany. Jednak
jak można zaproponować zmiany jeżeli w programie komisji tego ważnego
tematu w ogóle nie było. Był on tylko szybko wrzucony na komisję. Pytam się
czy takie coś powinniśmy uchwalać? Ja nie chcę teraz za dużo przytaczać.

Radny – RYSZARD NIKIEL – Wiceprzewodniczący RMG
Pani radna.
Mija 5 minut, proszę przechodzić do konkluzji.

Radna – ZOFIA GOSZ
Ciekawe, że jestem znowu jedyną osobą, która jest przywoływana do porządku.
To jest nader ciekawe ale ja się dostosuję do pana Przewodniczącego. Mówili
dzisiaj dłużej. Innym osobą nie odbierano głosu.
Proszę Państwa.
Powstaje Gdańskie Centrum Profilaktyki i to centrum na sam remont i
inwestycje ma otrzymać przeszło 1 milion złotych. Ile by za to można zrobić
spraw w ZOZ – ach?
W związku z tym, że nie mam już czasu chcę jeszcze na jedno zwrócić uwagę.
Na str. 21 są wymienione pieniędzy, które nie zostały wykorzystane w zeszłym
roku. Czy nie ma sposobu na ich wykorzystanie? Jeżeli te pieniądze zostaną
uruchomione to będziemy mięli rezerwę. Dlatego też proponuję panu
Prezydentowi żebyśmy przyjęli tą uchwałę i tylko zmienili założenia do
programu ponieważ one do złożeń się kwalifikują a program Prezydent na
Przedłożyć na marcowej sesji. Jak się dowiedziałam szkoły mają do jutra
przedłożyć swoje programy. To potwierdza fakt niesłuszności uchwalania
dzisiaj programu ponieważ jest on robiony z za biurka przez urzędników.
Wnioskuję, żeby zrobić autopoprawkę i tam gdzie jest zapis „program” wpisać
„założenia programowe”, a tam gdzie jest „harmonogram” wpisać „założenia do
programu”. Mamy 2 miesiące aby dopracować ten projekt.

WALDEMAR NOCNY – Wiceprezydent miasta Gdańska
W związku z tym, ze pani radna była uprzejma zadać tu wiele szczegółowych
pytań to poproszę o wyjaśnienie panią dyrektor WSS
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KRYSTYNA KONIECZNY – Dyrektor Wydziału Spraw Społecznych
Szanowni Państwo.
Przedłożony program zawiera wszystkie cechy jakie wynikają z ustawy o
wychowaniu w trzeźwości oraz z kontroli NIK przeprowadzonej w większości
gmin na terenie Polski. Zawiera on autentyczną i wiarygodną diagnozę
problemów występujących na terenie Gdańska, zawiera też imienne wskazanie
osób odpowiedzialnych za realizację programu. Uwzględnia też całą kwotę
przewidzianą za wydawanie zezwoleń na sprzedaż alkoholu. Określa również
przewidywana koszty poszczególnych zadań.
Odnosząc się do stwierdzenia, że na adaptacje centrum będzie przeznaczony
ponad milion złotych pragnę podkreślić, że jest to nieprawda. Załącznik, który
mówi o kwocie 1 850 tysięcy złotych nie wydatkowanej służy temu aby
wydatek w roku bieżącym został potraktowany jako nie wygasający. Jeśli jako
taki zostanie potraktowany to prace adaptacyjne w Centrum zostaną
wykorzystane i wydatkowane z tej pozycji a kwota ponad miliona złotych
zostanie rezerwa.
Program ten powinien zostać przyjęty na początku roku ponieważ
wydatkowanie złotówki ze środków pochodzących z akcyzy bez tego programu
byłoby nielegalne. Na te środki czekają szkoły. W tym roku przeznaczyliśmy na
to 900 tysięcy złotych. Jeśli zaistnieje potrzeba zwiększenia tej kwoty to jest
rezerwa.

Radny – JANUSZ KASPROWICZ
Jestem najmłodszym stażem radnym i myślę, że mogły mi umknąć uwadze
jakieś szczegóły procedowania tej uchwały.
Może nie jestem biegły w dziedzinie alkoholizmu ale nie odżegnuję się od
pewnych doświadczeń. W tej sytuacji jestem absolutnie przeciwny alkoholikom
i jestem za zwalczaniem alkoholizmu ale nie róbmy tego przeciwko tym, którzy
z powodu choroby alkoholowej cierpią najbardziej. Bardzo się cieszę, że się
znalazła kwota 5 250 tysięcy plus koszty niewykorzystane ale nie w takiej
strukturze. Proszę zajrzeć na str. 17 tam jest kwota 2 tysięcy złotych na
współpracę z policją itp. Na str. 19 na organizacje podsumowującej kampanii
jest 50 tysięcy zło. Jak ta kwota ma się do tej poprzedniej?
Te pieniądze w przerażającej większości są przeznaczone na szkolenie
szkoleniowców i ich szkoleniowców a nie na przeciwdziałanie chorobie
alkoholowej.
Jestem absolutnie przeciw uchwalaniu tego programu.

KRYSTYNA KONIECZNY – Dyrektor Wydziału Spraw Społecznych
Część dotycząca wydatków nie wygasających jest wprost przepisana z programu
ubiegłorocznego jest to suma środków nie wydatkowanych z poprzedniego roku.
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Jeśli chodzi o poszczególne zadania wynikające z ustawy o wychowaniu w
trzeźwości  to w podstawie złożonego zapotrzebowania zostały wyliczone
kwoty z  nad kładką 10%.
Kwota 2 tysiące nie jest jedyną kwotą na współpracę w policja i strażą miejska.
Myślę, że będzie okazja przedstawić jako sprawozdanie w jaki sposób i ile na co
wydatkowano pieniądze.
Przypuszcza się, ze to zadanie przy którym jest 2 tysiące praktycznie by
kosztowało odrobinę benzyny. Podkreślam nie jest to jedyna forma współpracy.

Radna – ZOFIA GOSZ
Panie Przewodniczący,
Panie Prezydencie.
Wysoka Rado.
Z tego względu, że odbierano mi głos nie mogłam powiedzieć tego co mówił
mój kolega przedmówca. Podam inne przykłady. Na korekcyjne   programy
leczenia odwykowego dla sprawców przemocy domowej przeznaczono tylko 10
tysięcy złotych. O ile ja się dobrze orientuję jest to największy problem w
Gdańsku. Natomiast 40 tysięcy złotych wydajemy na szkolenie sprzedawców.
Na prowadzenie zajęć psycho – korekcyjnych dla dzieci z grup ryzyka
przeznacza się tylko 40 tysięcy złotych. Dużo pieniędzy przeznacza się na
festyny i imprezy kulturalne.
Były kolonie dla dzieci z rodzin alkoholowych i podczas kontroli wykazano, że
nie było tam dzieci.
Zauważyłam, że nadzorować to ma były Wiceprezydent Landowski. Czy on jest
na etacie? Z jakiego tytułu on to będzie pełnił?
Ja mogę służyć pani dyrektor danymi z UG dotyczącymi alkoholizmu w
Gdańsku. Dziwię się, że UM bazował na danych krajowych, które są
niewiadomo skąd wzięte.
Pod tabelkami nie ma źródła. Nie można tego przyjąć. Dane są niepełne i
niewiarygodne.
Dlatego wnioskuję o odesłanie druku do komisji.

KRYSTYNA KONIECZNY – Dyrektor Wydziału Spraw Społecznych
Jeśli chodzi o źródło danych to proszę spojrzeć na punkt I tam mamy
przytoczone źródła. Opracowała to pani z UG, są tam także materiały z PARPA.
Tam jest wszystko zapisane.
Dane dostarczały też jednostki miejskie: policja, straż, ośrodek terapii dzieci i
młodzieży itp.
W UM w 1999 roku została przeprowadzona kontrola NIK i raport z tej kontroli
funkcjonuje na stronach www.
Przygotowany raport zawiera wszystkie wymogi przedstawione przez NIK.
Ośrodki Miejskie są uwzględnione w programie więc to też jest nieprawdziwy
zarzut.
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Radny – EUGENIUSZ WĘGRZYN – Wiceprzewodniczący RMG
Tak się dziwnie składa, że wszystkie sprawy związane z rozwiązywaniem
problemów alkoholowych są zawsze procedowane wtedy kiedy jesteśmy już
bardzo zmęczeni. Jest to mój komentarz osobisty.
Chciałbym zwrócić uwagę, że odpowiedzi pani dyrektor są takie, że ja ich nie
rozumiem. Argumentacja, że „tak było w zeszłym roku” jest żadna
argumentacją.
Jest wiele zastrzeżeń, które wynikają przy głębszym zapoznaniu się z
propozycją. Propozycja jest dalece niedoskonała.
Mój wniosek formalny jest taki aby odesłać program do komisji.

KRYSTYNA KONIECZNY – Dyrektor Wydziału Spraw Społecznych
Nie uchwalenie programu powoduje zatrzymanie działalności w mieście
ponieważ wydanie jednej złotówki jest nielegalne.
Pan Landowski został powołany jako członek Miejskiej Komisji
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych przez Prezydenta na miejsce
zmarłego członka. Pan Landowski nie ma tam etatu i pracuje w niej bezpłatnie.

Radny – PIOTR DZIK
Jestem zaskoczony. Jeśli komisja miała druki to czy wyście ich nie czytali. Jeśli
tego nie uchwalimy to będą poważne konsekwencje. Wstrzymane będzie
wydawanie koncesji.

Radny – EUGENIUSZ WĘGRZYN – Wiceprzewodniczący RMG
Drogi Kolego.
Program ten nie ma nic wspólnego z opiniowaniem wniosków o wydawanie
koncesji. Wiadomo mi, że pani dyrektor Konieczny jest od kilku lat dyrektorem
wydziału i, że nie zmieniły się przepisy dotyczące regulacji tych spraw. Jeśli to
trwa od pewnego czasu to nie wiem dlaczego nas zawsze stawia się w sytuacji
wymuszonej. Trzeba to było dać dwie sesji wstecz. Jeśli ktoś będzie z tego
powodu cierpiał to nie będzie to wina radnych tylko wydziału. Komisja dostała
to też 15 min. Przed komisja.

Radny – EUGENIUSZ WĘGRZYN – Wiceprzewodniczący RMG
Stawianie nas pod ścianą i ten swoisty szantaż naprawdę nie powinien mieć
miejsca. Ja się nie czepiam fragmentów tylko celowo wyjąłem te dwie pozycje
ponieważ jest to przykład ekstremalny. Mnie interesuje myśl przewodnia, która
się kierował zespół przygotowujący ten program.
Ja jestem wychowany w duch „pijany święta krowa”. Nie raz widziałem
sytuacje kiedy ludzie nie potrafią wysadzić pijaka z tramwaju oraz sąsiadów
którzy nie potrafią uspokoić pijaka bijącego swoja rodzinę. Pan M. Kotański,
zginą przez takiego, któremu nie pomogły komitety antyalkoholowe. (wjechał
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mu pod koła pijany rowerzysta) Ile takich przypadków możemy jeszcze
mnożyć? Czy nie jest to powód do zastanowienia się nad właściwością lub
niewłaściwością istnienia tych komitetów? Może część środków przeznaczymy
dla ich bliskich. Niech się trenerzy szkolą za 20% a 80% przeznaczmy dla
cierpiących.
Stawiam formalny wniosek o cofnięcie do Komisji.

Radna – ELŻBIETA GRABAREK – BARTOSZEWICZ
Ile jest etatów w tym centrum? Uchwaliliśmy na ostatniej sesji III kadencji
Miejski Ośrodek. One będą się dublowały.

Radny – EUGENIUSZ WĘGRZYN – Wiceprzewodniczący RMG
Zapewniam państwa, że przepisy się zmieniły. Mówi o tym ustawa o
wychowaniu w trzeźwości. Wnioski muszą być opiniowane przez formalnie
powołany zespół. Centrum zostało powołane uchwałą ale zadania się nie dublują
ponieważ jest to Centrum Profilaktyki. Informacji na temat etatów może
udzielić osoba kierująca Centrum.

Radny – JERZY ADAMSKI
Bardzo pięknie, że kolega Węgrzyn złożył ten wniosek tylko trochę mnie to
dziwi. Sprawa stanęła na komisji, druk otrzymaliśmy kilka dni wcześniej i
kolega nie zabrał ani razu głosu na komisji.
Tylko pani Gosz zabierała głos ale na prośbę Przewodniczącej o sformułowanie
wniosków nie zrobiła tego. Tak właśnie wyglądała sprawa procedowania na
komisji. Powrót programu na Komisję nie ma sensu.
Komisja nie ma prawa zmieniać programu ponieważ przygotowuje go Zespół.
Bardzo podziwiam, że pan Kasprowicz po wnikliwym przeczytaniu wydaje
takie sądy. Ja pracowałem w tej komisji ponad rok. Siedzą tam ludzie którzy
tymi problemami zajmują się przez wiele lat i współpracują z autorytetami z tej
dziedziny. Przczytawszy ten program w kilka godzin neguje się pracę innych
osób, które poświeciły wiele ze swojego życia. Byłbym wiec ostrożny w
wydawaniu tego typu sądów. Nie bardzo rozumiem jak miałoby wyglądać
bezpośrednie finansowanie pomocy alkoholikom. Z tego co wiem leczenie
finansuje Kasa Chorych. My zajmujemy się profilaktyką, a szkolenia to
profilaktyka. Trochę pokory w stronę wiedzy, którą posiadamy i w stosunku do
wiedzy, którą posiadają ludzie zajmujący się dłużej tymi problemami.
Czy Komisja Alkoholowa nie powinna zmieniać tego programu jeśli podczas
obrad padną takie propozycję? Nie wydaje mi się aby mogła to robić Komisja
RMG.

KRYSTYNA KONIECZNY – Dyrektor Wydziału Spraw Społecznych
Gdyby komisja merytoryczna RMG zaproponowała poprawki to oczywiście
powinny one zostać uwzględnione.
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Radna – MONIKA TOMASZEWSKA
Szanowna Rado.
Przewodniczę komisji dlatego chciałam przekazać pozostałym radnym i ich
uspokoić, że w procedowaniu tego druku nie było nic z czym nie mięli by
państwo do czynienia na co dzień. Rozszerzenie porządku obrad
poszczególnych komisji jest z tego powodu, że planowanie komisji odbywa się
na 10 dni przed sesja a zatwierdzenie porządku odbywa się na 7 dni przed
posiedzeniem. Na dobrą sprawę porządek komisji jest planowany z 17 dniowym
wyprzedzeniem. Następnie spływają na komisje druki. Dlatego rozszerza się
porządek obrad.
Na komisji nie sformalizowano zmiany.  Dlatego druk trafił pod obrady w
niezmienionej treści.

Radny – ALEKSANDER ŻUBRYS
Proszę Państwa.
Także byłem członkiem Komisji Alkoholowej i także spotykam się na co dzień
z konkretnymi sprawami. Zbliżają się ferie i wiem jak niektóre organizacje
czkają na środki, które możemy uruchomić. Jeżeli będziemy cyzelowali każdy
zapis to każdy może mieć swoje subiektywne odczucie. Moim zdaniem
najważniejszy jest cel. Wierzę organizacją, które tworzyły ten program.
Osobiście będę go popierał. Zapoznałem się z nim. Proszę przeczytać sekwencje
dotyczącą profilaktyki dzieci i młodzieży - jakie tam są liczy.
W części popieram uwagi koleżanek i kolegów ale proponuję biorąc pod uwagę
wagę problemu żebyśmy uchwalili program.

Radny – RYSZARD OLSZEWSKI
Aż mi serce krwawi jak słucham tej dyskusji. Składam wniosek formalny o
zamknięcie dyskusji i podjecie najdalej idącego wniosku.

Radny – RYSZARD NIKIEL – Wiceprzewodniczący RMG
Kto z państwa jest za zamknięciem listy mówców?

za - 24
przeciw -   1
wstrzymało się -   0

RADA MISTA GDAŃSKA
W głosowaniu  p r z y j ę ł a
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Radna – ELŻBIETA GRABAREK – BARTOSZEWICZ
Panie Przewodniczący,
Panie Prezydencie.
Słyszę  głosy, z którymi nie mogę się zgodzić. W szkołach pracują fachowcy w
związku z tym nie widzę obaw, że osoby te nie będą wiedziały co zrobić z
pieniędzmi. Mnożymy byty. Powołany został jakiś twór. Nie wiemy o jakim
charakterze, o jakim składzie, kto nim kieruje, ile tam jest etatów. Otrzymaliśmy
knot, który nie jest do uchwalenia.

Radna – ZOFIA GOSZ
Tutaj jest tyle nieprawdziwych informacji z posiedzenia KSSIOZ, że nie wiem
czym zasłynąć chce ta rada. Pan Adamski raczył powiedzieć, ze ja miałam
zgłosić wnioski. Tak ja miałam zgłosić poprawki kiedy to nie było w programie
komisji. Pani Przewodnicząca nie raczyła tego ująć w programie. Niestety
mogłam tylko dyskutować. Gdyby pani dyrektor miała trochę dobrej woli to
można by to było zmienić. Niestety nie. Jeżeli ja będę miała program tyle dni na
przód to na pewno przygotuję wnioski ale nie chcę wyręczać pani dyrektor,
która jest specjalistą i jeszcze bierze za to pieniądze podatników. Przepraszam -
nie chcę tutaj nikogo urazić ale jeśli w ten sposób się tutaj wyrażają radni to
chociażby się uderzyli w piersi i powiedzieli „proszę państwa tak, zrobiliśmy to
bardzo ogólnikowo bo nie mamy danych, nie możemy, nie potrafimy”.
Dlatego proszę o przyjęcie tego jako założenia.

Radny – RYSZARD NIKIEL – Wiceprzewodniczący RMG
Kto z państwa jest za odesłaniem druku do Komisji?

za - 11
przeciw - 17
wstrzymało się -   1

RADA MISTA GDAŃSKA
W głosowaniu  n i e  p r z y j ę ł a

Kto z państwa jest za przyjęciem druku nr 104?

za - 20
przeciw -   8
wstrzymało się -   2
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RADA MISTA GDAŃSKA
W głosowaniu  p r z y j ę ł a

UCHWAŁĘ NR V/115/2003
RADY MIASTA GDAŃSKA
Z dnia 23 stycznia 2003 roku

W sprawie przyjęcia „Gminnego Programu Profilaktyki i
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych w Gdańsku na 2003
rok”.
Uchwała stanowi załącznik nr 48 do niniejszego protokołu.

43. OKREŚLENIA ZADAŃ, NA KTÓRE
PRZEZNACZONE BĘDĄ ŚRODKI Z PAŃSTWOWEGO
FUNDUSZU REHABILITACJI OSÓB
NIEPEŁNOSPRAWNYCH W 2003 ROKU.

         (druk nr 108)

WALDEMAR NOCNY – Wiceprezydent miasta Gdańska
Panie Przewodniczący,
Wysoka Rado.
Druk dotyczy określenia zadań, na które przeznaczone będą środki z
Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w 2003 roku.
Zgodnie z ustawą o rehabilitacji zawodowej i społecznej oraz zatrudnianie osób
niepełnosprawnych do samorządu należy kompetencja dofinansowania
uczestnictwa osób niepełnosprawnych w np. warsztatach. Aby realizować i
kontynuować rozpoczęte zadania należy wprowadzić wykaz owych zadań i
przewidziane środki na pierwszy kwartał.

Radny – RYSZARD NIKIEL – Wiceprzewodniczący RMG
Opinia KSSiOZ jest pozytywna, KB odstąpiła od opiniowania. Kto z państwa
jest za przyjęciem druku nr 108?
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za - 20
przeciw -   0
wstrzymało się -   2

RADA MISTA GDAŃSKA
W głosowaniu  p r z y j ę ł a

UCHWAŁĘ NR V/116/2003
RADY MIASTA GDAŃSKA
Z dnia 23 stycznia 2003 roku

W sprawie określenia zadań, na które przeznaczone będą środki z
Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w
2003 roku.
Uchwała stanowi załącznik nr 49 do niniejszego protokołu.

44. PODANIA DO PUBLICZNEJ WIADOMOŚCI
INFORMACJI O ZAMIARZE I PRZYCZYNACH
LIKWIDACJI MIEJSKIEJ INSTYTUCJI KULTURY POD
NAZWĄ „CENTRUM EDUKACJI TEATRALNEJ”.

        (druk nr 112)

WALDEMAR NOCNY – Wiceprezydent miasta Gdańska
Panie Przewodniczący,
Wysoka Rado.
Druk dotyczy podania do publicznej wiadomości informacji o zamiarze i
przyczynach likwidacji miejskiej instytucji kultury pod nazwą „Centrum
Edukacji Teatralnej”. Centrum to powołane zostało uchwałą RMG w 2000 roku.
Miało ono określone funkcje do zrealizowania jednak analiza pracy wykazała,
że nie zostały spełnione nadzieje pokładane w tej instytucji. Tylko w niewielu
częściach instytucja realizuje te zadania w sposób satysfakcjonujący w związku
z tym sugerujemy rozwiązanie tej instytucji i przekazanie środków do klubu
„Żak”.
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Radny – RYSZARD NIKIEL – Wiceprzewodniczący RMG
Opinia KK jest pozytywna. Kto z państwa jest za przyjęciem druku nr 112?

za - 17
przeciw -   0
wstrzymało się -   0

RADA MISTA GDAŃSKA
W głosowaniu  p r z y j ę ł a

UCHWAŁĘ NR V/117/2003
RADY MIASTA GDAŃSKA
Z dnia 23 stycznia 2003 roku

W sprawie podania do publicznej wiadomości informacji o
zamiarze i przyczynach likwidacji miejskiej instytucji kultury pod
nazwą „Centrum Edukacji Teatralnej”.
Uchwała stanowi załącznik nr 50 do niniejszego protokołu.

45. ZMIENIAJĄCA UCHWAŁE W SPRAWIE ZASAD I
TRYBU PRZEPROWADZANIA WYBORÓW DO RAD
JEDNOSTEK POMOCNICZYCH.

        (druk nr 110)

radny – ALEKSANDER ŻUBRYS
Wysoka Rado.
Dokładnie 8 miesięcy temu RMG przyjęła zasady wyborów i struktury
jednostek pomocniczych w Gdańsku. Te dwie zmieniające uchwały wynikają
przede wszystkim ze zmiany uchwały o samorządzie gminnym. Była to
podstawowa przyczyna zmian. Chodzi przede wszystkim o zmianę
nazewnictwa. W druku 110 jest też jedno uregulowanie zaproponowane przez
Komisje, które ma dużą wagę merytoryczną. Chodzi o § 2 punkt 2
„ .... podpisanego przez co najmniej 10%.....”. To jest zmiana w stosunku do
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uchwały z maja gdzie była mowa o obligatoryjnych wyborach. Komisja
przedstawiając ta zmianę posiłkowała się dyskusjami, które wynikły po
uchwaleniu w mają uchwały oraz opiniami jednostek. Dyskusje trwają do
dzisiaj. Zmiana ta wynika z poczucia, że obligatoryjne wybory przy frekwencji
15% są w większości nie odbędą się.  Poniesiemy koszt a efektu nie będzie. Jest
to spojrzenie merkantylne, my musimy patrzeć na samorząd i na animowanie
samorządu. Wpłyną jeden wniosek o odejście w ogóle od progu. Nie chcę
mówić teraz o tym wniosku.
W dyskusji będzie trzeba odnieść się jeszcze do sprawy powołania jednostki
pomocniczej w Śródmieściu. Jest tu kolega Januszajtis, który jest inicjatorem.
To co przedstawiłem jest zasadnicza zmianą. Jeśli będzie dyskusja na ten temat
to zabiorę głos.

Radny – RYSZARD NIKIEL – Wiceprzewodniczący RMG
Wpłynęła pozytywna opinia Prezydenta dotycząca druku oraz jedna poprawka
radnego Głogowskiego, która polega na wykreśleniu punktu 2 w § 2.

Radny – RYSZARD OLSZEWSKI
Zanim zaczniemy dyskutować udzielmy głosu panu profesorowi Andrzejowi
Januszajtisowy.

ANDRZEJ JANUSZAJTIS
Panie Przewodniczący,
Wysoka Rado.
Dziękuję, za umożliwienie zabrania głosu. 2 lata temu doprowadziliśmy do
wyborów w Śródmieściu. Wykonaliśmy dużą pracę, zebraliśmy podpisy. W
głosowaniu wszyscy kandydaci przeszli lecz nie pokonaliśmy progu
wyborczego. W odpowiedzi poprzednia rada jeszcze podwyższyła próg
wyborczy. Było to moim zdaniem wyciągnięcie przeciwnego wniosku.
Apelujemy o to aby zupełnie znieść próg wyborczy. Są dobre przykłady, dobre
doświadczenia jeśli chodzi o rady jednostek pomocniczych. Takim przykładem
jest Gdynia. Znajdują się tam 22 jednostki. Gdynia zniosła progi wyborcze i
zrezygnowała ze zbierania podpisów. Można dyskutować ale ja sądzę, że nie
jest to niebezpieczne pod warunkiem zniesienia uposażenia radnych w
jednostkach pomocniczych. Oczywiście budżet powinien być ale ograniczony
do uzasadnionych potrzeb i wydatków. W ten sposób pracować w nich będą
prawdziwi społecznicy. Jeśli chodzi o przedstawicieli stowarzyszenia „Nasz
Gdańsk” to uważam, że też nie powinniśmy przedstawiać podpisów ponieważ
podczas wyborów samorządowych znaleźliśmy się tuż poniżej progu.
Najważniejsze jest to aby znieść próg wyborczy.
Kiedy naprawdę zwyciężyła demokracja? W 1989 roku? Nie proszę państwa.
Sejm był wtedy kontraktowy i to było częściowe zwycięstwo. W  1990 roku
kiedy przeprowadzono pierwsze demokratyczne wybory komunalne wówczas
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demokracja zeszła do wszystkich gmin. Teraz możemy pójść o krok dalej w
Gdańsku. Niech ta demokracja zejdzie do poziomu dzielnic ale i tak nie
wszystkie dzielnice wezmą udział w wyborach. Byłoby dobrze gdybyśmy tego
nie utrudniali.

Radny – ALEKSANDER GŁOGOWSKI
Panie Przewodniczący,
Szanowna Rado.
Zabiorę głos w dyskusji i będę dalej motywował swoją poprawkę. Proszę też o
wyrozumiałość moje koleżanki i kolegów jeśli przekroczę limity czasowe. Będę
się skracał.
Uchwała ta jest fundamentalna dla stworzenia ustroju miasta Gdańska.
Wypowiadając się na początku kadencji formułowałem już wniosek o tym aby
na ten temat dyskutować szerzej. KSiŁP cząstkowo prezentuje uchwały, a my
nie odbywamy fundamentalnej dyskusji. Gdybyśmy kompleksowo dyskutowali
to szereg wątpliwości zostałoby rozwiązanych, tak samo jak szeregu nie uda się
rozwiązać. Albo w jedną stronę z korzyściami albo w drugą. Ja mam
świadomość pewnych zagrożeń związanych z opinią, że jeszcze do tego nie
dojrzeliśmy, że działalność jednostek ma różny charakter i dominują
partykularne interesy itd. Pewnie częściowo jest to racja ale nie uda się inaczej
tego przejść. W tej kadencji mamy szansę eksperymentu, który spowoduje, że
spróbujemy zejść z tym budowaniem tożsamości w dół. Będę intelektualnie
złośliwy. Dobrze, że Wiesiek Kamiński dostarczył mi dzisiaj załącznik do
umowy PiS i PO pozwolę sobie zacytować to co koledzy macie wpisane do
realizacja. Jestem ciekawy jak będziecie dzisiaj głosować realizując ten zapis.
„Rozwój gospodarczy miasta, poziom zależy w dużym stopniu od istnienia
żywej kultury obywatelskiej i postaw obywatelskich. Im lepiej rozwijające się
społeczeństwo, im wyższa kultura tym lepiej rozwijająca się gospodarka, elity
polityczne są bardziej odpowiedzialne, kompetentne oraz działające zgodnie z
oczekiwaniami obywateli.”
Musimy w dniu dzisiejszym dokonać wyboru, przy tej apatii społecznej, która
jest i przy tych próbach progów nie uda się przekroczyć. Chciałbym powiedzieć,
że w systemach wyborczych my też wejdziemy do historii. W systemach
wyborczych była już taka tradycja, były cenzusy majątkowe, wykształcenia, płci
a my w Gdańsku wprowadzamy kolejny cenzus progowy po to aby
uniemożliwić wybór. Ja sobie zdaję sprawę z kosztów finansowych
politycznych ale jeśli chcemy opowiedzieć się za budową społeczeństwa
obywatelskiego to powinniśmy ten krok podjąć. Jeśli nie podejmiemy decyzji to
ograniczymy to. Ja złożyłem poprawkę dotyczącą zniesienia 10% progu przy
zbieraniu podpisów. Tak naprawdę konsekwencją powinno być zniesienie 15%
progu. Chcę poinformować wysoką rade, że powinna być dyskusja nad
funkcjonowaniem jednostek.
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Czy chcemy pójść w tym kierunku czy nie. W wyniku zmiany ilości radnych
zmieniła się reprezentatywność organizacji przedstawicielskich. Utrudnia to
kontakt i tworzy to pewien system oligarchizacji systemu samorządowego. Ja
miałem 4 dzielnice a teraz mam 8 dzielnic. Chcę w sposób jednoznaczny
powiedzieć, że jeśli zostawimy progi to miejmy świadomość konsekwencji. Nie
musimy dzisiaj podejmować decyzji. Mamy jeszcze trochę czasu.

Radny – RYSZARD NIKIEL – Wiceprzewodniczący RMG
Proszę o opinię pana radcy prawnego Bogakowskiego odnośnie tego czy
poprawka ta wnosi jakieś konsekwencje prawne do całości uchwały?

ANDRZEJ BODAKOWSKI
Jeśli przyjmą państwo w głosowaniu poprawkę zaproponowaną przez pan
radnego Głogowskiego to § 2 będzie regulował tylko i wyłącznie procedurę
wyboru do rad jednostek pomocniczych, które zostały wybrane w kadencji
RMG poprzedzającej zarządzenie wyborów przez Prezydenta. Regulowany
byłby wyłącznie tryb wyborów do 11 rad jednostek pomocniczych, tych które
istnieją. Natomiast nie byłoby możliwości przeprowadzenia wyborów do rad w
jednostkach, w których rady nie istnieją. Tak byłaby konsekwencja
zaproponowanej poprawki. W 19 jednostkach wyborów nie można byłoby
przeprowadzić.

Radny – MIROSŁAW ZDANOWICZ
Bardzo szanuję pana profesora Januszajtisa oraz jego osiągnięcia i sukcesy ale
nie bardzo mogę się zgodzić z panem profesorem. Nie pasuje mi model Gdyński
jako wzór. Nie można tego przenosić od razu na grunt Gdańska. Ja wyszedłem z
rady dzielnicy, przeszedłem wszystkie progi i zaraz poczuliśmy się jako rada,
która ma coś do powiedzenia i coś znaczy. Pan profesor przedstawił swoje
zdanie z ja proszę o udzielenie głosu koledze Rydlewskiemu, który działa w
jednostce pomocniczej.
Powiem jeszcze jedno. Marzenia o społecznikach można sobie włożyć miedzy
książki. Nigdy diety nie traktowaliśmy jako dochód ale zużywaliśmy ja na
prawidłowe prowadzenie sekretariatu radu osiedla oraz na konieczne drobne
wydatki.
Nie zgadzam się z panem profesorem oraz kolegą Głogowskim.

Radny - ALEKSANDER ŻUBRYS
Jako wnoszący chciałbym zwrócić uwagę na to, że to o czym mówi radny
Głogowski jest prawdą. Może ta dyskusja jest zbyt fragmentaryczna ale
zwracam uwagę, że 8 miesięcy temu KSiŁP zgłaszała ten problem, była wielka
dyskusja. Możemy teraz zacząć to od nowa. Komisja także poprosiła Prezydenta
o cały materiał dotyczący jednostek w Gdańsku i innych częściach Polski.
Będziemy się tym posiłkować.
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Nasz propozycja jest logiczna z takiego względu, że gdybyśmy zlikwidowali
zbieranie podpisów to i tak pozostaje 15% frekwencja. My to rozpatrywaliśmy,
że grupa inicjatywna zbiera podpisy 10% i już jest zaczyn ruchu. Następnie
walczy się o kolejne 5%. Jest tu logika w działaniu. Jeśli nie będzie podpisów
tylko obligatoryjne wybory i 15% frekwencji to obawiamy się, ze będzie to
trudne do osiągnięcia.
Propozycja pana profesora Januszajtisa nie może być dyskutowana w trybie
wniosku rady. Musiałaby to być poprawka Komisji ale jest to niemożliwe
ponieważ trzeba byłoby w trybie natychmiastowym zebrać komisje.
Moje zdanie jest takie, że wtedy nie zbieramy ani podpisów ani nie mamy
progów ani nie płacimy diet. Tylko, że w ciągu 12 lat staliśmy się bardziej
komercyjni i wtedy nie ma szans żeby te jednostki powstały.

WALDEMAR RYDLESKI – Rada Osiedla Strzyża
Panie Przewodniczący,
Wysoka Rado.
Radny Głogowski słusznie zauważył, że zmniejszona liczba radnych powoduje
nową sytuację. Jest rzeczą bardzo trudną aby radny miasta Gdańska mógł
sprawnie działać na tak dużym obszarze. Tam gdzie są jednostki pomocnicze
tam jego praca będzie łatwiejsza.
Jeżeli mamy mówić o nowej zasadzie i nowej technice to tutaj jest wyraźnie
zapisane kiedy i jak to się odbywa. W uchwale podjętej w maju jest kwestia
15% i ona nie była zaproponowana do zmiany. To 10% dotyczy innych
aspektów. Rozumiem, że był to błąd literalny, każdy ma prawo do błędów.
Jeżeli na dzień dzisiejszy te kwestie zostaną ustalone to nie będą miały one
wpływu na funkcjonowanie jednostek. Należy jednak zastanowić się nad tym w
jaki sposób one maja funkcjonować. My deklarujemy swoja pomoc.

Radna – ZOFIA GOSZ
Panie Przewodniczący.
Mam podobny pogląd do radnego z jednostek pomocniczych. Jednostki
pomocnicze powinny istnieć. Wiem, że na terenach spółdzielczych jednostki nie
są mile widziane. Jeśli jest ustalone, że 4 osoby z jednostki pomocniczej
otrzymują spore diety to są to olbrzymie koszty. Uważam, że powinniśmy
spróbować znaleźć społeczników którzy chcą pracować. Będzie wtedy większa
przychylność mieszkańców. Jeżeli maja to być jednostki pomocnicze, które nie
mają mieć uprawnień to dobrze byłoby gdyby działali w nich społecznicy.
Naprawdę ludzie z danego terenu mogliby pomóc. On wstępnie mogliby nam
opiniować pewne sprawy. Wnioskuję o pozbawieni diet i obniżenie lub
zlikwidowanie progu. Możemy eksperymentować. Lepiej robić coś niż nie robić
nic.
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Radny – BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący RMG
Informuję, że rozesłało prezydium zapytania do miast wojewódzkich jak
funkcjonują u nich jednostki pomocnicze. Teraz czekamy na odpowiedzi.
Będzie to materiał do wykorzystania.

Radna – ELŻBIETA GRABAREK – BARTOSZEWICZ
Panie Przewodniczący,
Wysoka Rado.
Z niepokojem słucham tej dyskusji. Mieszamy kilka filozofii patrzenia na ten
problem. Jeżeli popatrzymy na mapę Gdańska to zobaczymy, że są białe plamy
wynikające ze struktury funkcjonowania. Nie będzie sprawiedliwie. Niektóre
okręgi będą miały pomoc w postaci jednostek a inne nie. Model musi być
komplementarny. Ta filozofia, która przyświecała nam dotychczas premiowała
pewną aktywność społeczną. Zupełnie inna filozofia panuje w Gdyni wiec nie
możemy mieszać dwóch modeli albo trzymamy się pewniej koncepcji albo bez
progowo działamy. Tylko musi być pokrycie w całym mieście.
Albo odstępujemy dzisiaj od dyskusji albo zawężamy ja.  Grozi nam, że pewna
część miasta nie będzie miała szans na powstanie jednostek.
W naszym projekcie też jest zawężenie obszarów. Nie odpowiada to prawdzie i
rozwojowi demokracji.

Radny – RYSZARD OLSZEWSKI
Już wcześniej mówiłem, ze jestem za jednostkami pomocniczymi i będę je
popierał. Nie postawię wniosku o zamknięcie dyskusji, niech ona trwa. Wnoszę
o skierowanie projektu do komisji celem dopracowania niedoskonałego
projektu.

Radny – EUGENIUSZ GŁOGOWSKI
Chcę poprzeć ten wniosek. Gdybyśmy się jeszcze wstrzymali i odbyli dyskusje
to byłoby dobrze. Wydaje mi się, że sposób procedowania tej tematyki powinien
być inny. Należy wyselekcjonować problemy.  Musi być pewna powiązująca
logika.

Radny WŁADYSŁAW ŁĘCZKOWSKI
Proponuję zamknąć listę mówców.

Radny – RYSZARD NIKIEL – Wiceprzewodniczący RMG
Kto z państwa jest za wnioskiem o zamknięcie listy mówców?

za - 26
przeciw -   0
wstrzymało się -   1
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RADA MISTA GDAŃSKA
W głosowaniu  p r z y j ę ł a

Radny – MACIEJ LISICKI
Apeluję. Dzisiaj obradujemy nad czysto techniczna poprawką tej uchwały z
maja zeszłego roku, która wynika ze zmiany ustroju. Jeśli jest grupa radnych,
która ma inne koncepcje to niech przygotuje stosowny projekt uchwały i wniesie
pod obrady. W zeszłym roku ta dyskusja była zakończona po 4 latach uchwałą.
Jeśli jest wola zmiany to niech grupa inicjatywna ja przygotuje.

Radny – EUGENIUSZ WĘGRZYN – Wiceprzewodniczący RMG
Nie negując potrzeby odbycia dyskusji na temat jednostek pomocniczych
chciałem przypomnieć, że na poprzedniej sesji przyjęliśmy określenie terminu
wyboru. Ten termin został określony w jednostkach istniejących. Nie można
wyrokować jaka będzie decyzja RMG po tej dyskusji proponuje procedować
uchwały, które uruchomią wybór w istniejących jednostkach. Niezależnie od
tego przygotujemy oddzielny pakiet do ewentualnej zmiany powoływania
jednostek.

Radny – RYSZARD NIKIEL – Wiceprzewodniczący RMG
Kto z państwa jest za wnioskiem o odesłanie druku do Komisji?

za -   9
przeciw - 20
wstrzymało się -   1

RADA MISTA GDAŃSKA
W głosowaniu  n i e   p r z y j ę ł a
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Kto z państwa jest za przyjęciem poprawki radnego Głogowskiego?

za -   4
przeciw - 23
wstrzymało się -   2

RADA MISTA GDAŃSKA
W głosowaniu  n i e   p r z y j ę ł a

Kto z państwa jest za przyjęciem druku nr 110?

za - 24
przeciw -   4
wstrzymało się -   2

RADA MISTA GDAŃSKA
W głosowaniu  p r z y j ę ł a

UCHWAŁĘ NR V/118/2003
RADY MIASTA GDAŃSKA
Z dnia 23 stycznia 2003 roku

W sprawie zmiany uchwały w sprawie zasad i trybu
przeprowadzania wyborów do rad jednostek pomocniczych.
Uchwała stanowi załącznik nr 51 do niniejszego protokołu.
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46. ZMIENIAJĄCA UCHWAŁE W SPRAWIE ZASAD
FINANSOWANIA ORAZ ZAKRESU DZIAŁANIA
JEDNOSTEK POMOCNICZYCH MIASTA GDAŃSKA.

        (druk nr 110)

radny – ALEKSANDER ŻUBRYS
Wysoka Rado.
Druk dotyczy zmiany uchwały w sprawie określenia, zasad finansowania oraz
zakresu działania jednostek pomocniczych Miasta Gdańska.
Jest to w większości zmiana  nazewnictwa oraz jedna zmiana jakościowa.
Zmienia się zapis „kandydatów na zastępców” zapisem „kandydata na
zastępcę”. Chodzi tu o kandydata na zastępcę Przewodniczącego Zarządu. Do
tej pory było ich dwóch a teraz proponujemy jednego. Pozostałe sprawy są
formalne.
Radny – RYSZARD NIKIEL – Wiceprzewodniczący RMG
Opinia Prezydenta jest pozytywna. Kto z państwa jest za przyjęciem druku
nr 111?

za - 27
przeciw -   0
wstrzymało się -   2

RADA MISTA GDAŃSKA
W głosowaniu  p r z y j ę ł a

UCHWAŁĘ NR V/119/2003
RADY MIASTA GDAŃSKA
Z dnia 23 stycznia 2003 roku

W sprawie zmiany uchwały w sprawie określenia, zasad
finansowania oraz zakresu działania jednostek pomocniczych
Miasta Gdańska.
Uchwała stanowi załącznik nr 52 do niniejszego protokołu.
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PUNKT 7

WNIOSKI, OŚWIADCZENIA OSOBISTE

Radny – WIESŁAW KAMIŃSKI Odczytał opinie Rady Etyki Mediów
na protest dotyczący artykułu z „Głosu Wybrzeża” pt. „Cześć pijanym
podpalaczom”.
Opinia stanowi załącznik nr 53 do niniejszego protokołu.

Radny – MIROSŁAW ZDANOWICZ
Napisałem do Prezydenta pismo o treści.
Uprzejmie proszę o wystosowanie podziękowania dla Fundacji Bezpieczni w
Ruchu Drogowym, która zakupiła dla Gdańskiego Pogotowia Ratunkowego
motor. Motocykl ten został przekazany na ręce pani dyrektor 12. 01.2003 roku
podczas 11 finału Wielkiej Orkiestry Świątecznej Pomocy.
Motocykl kosztował 50 tysięcy złotych. W zeszłym roku dzięki motocyklowi
uratowano 7 ludzkich istnień ponieważ przyjeżdża on szybciej na miejsce
wypadu niż karetka reanimacyjna.

Radna – ZOFIA GOSZ
Panie Przewodniczący.
Dotyczy to odpowiedzi na interpelacje. Mimo, że RIO napisało odpowiedz to
pan Prezydent pisze coś innego. Ma inne podstawy prawne. Koalicja ma zawsze
racje.
Nie możemy jako Klub doprosić się aby w naszym pokoju funkcjonował
komputer. Teraz nie działa drukarka. Rozmawiamy z wieloma osobami bez
skutku. Jak długo to będzie trwało?
Dlaczego nie mamy Winworda? Inne kluby mają. Zwracałam się już do
sekretarki dyrektora, wszyscy się tym zajmują a właściwie nikt.
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PUNKT 8

ZAKOŃCZENIE OBRAD

Radny – RYSZARD NIKIEL – Wiceprzewodniczący RMG
Zamykam dzisiejsze obrady sesji.

Obrady zakończono o godzinie 20.00.

Przewodniczący
   Rady Miasta Gdańska

     Bogdan Oleszek

Protokołowała:

Agnieszka Staniszewska
Protokół sporządzono 25.02.2003 r.
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